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Dwie generacje i dwie wizje miasta, czyli

Antosik kontra Czapla
Czytaj str. 4  i  5

Bezpieczne życie seniorów, czyli....

Strzeż się metody „na wójta"
Wójt Mirosław Broniszewski nie refunduje jednak zakupu garn
ków ze stali. To jedynie nowy złodziejski sposób, jaki stosują na
ciągacze w Przytonie Czytaj str. 10

Urzędnicy kontrolują worki z odpadami, czyli...

W  Brudzewie bilans 
śmieciowy prawie na zero

.  Czytaj str. 15
Walki na Kączkowskiego jeszcze nie koniec...

Gryzonie nie poddają się
eksmisji Czytaj str. 23

Czy Ireneusz Augustyniak ucieknie z transformatora?

Samorząd nie oznacza,
że wójt sam rządzi Czytaj str. 6

Zaatakowany we własnym domu nożem

Bronił się metalową rurką
Właściciel domu jednorodzinnego w Mariantowie, gm. Władysła
wów, musiał metalową rurką bronić swojego dobytku i rodziny

Czytaj str. 2
Kawałek historii turkowskiego Sanepidu

Dyrektorem się bywa, 
a człowiekiem jest się
przez całe życie Czytaj str. 11

OFERTA PRACY
w w w .w in tech.p l

W IN TE C H
domestic and contract

Firma Wintech Production Group Sp. z o.o. 
ul. Łęczycka 54, 62-660 Dąbie

zatrudni chętnych do podjęcia pracy na stanowiskach:

1. Tapicer/Tapicerka 
2. Stolarz

3. Operator m aszyn skraw ających

Mile widziane osoby z doświadczeniem lub młodzi 
ludzie, których przyuczymy do zawodu.

Kontakt osobisty w  godzinach między 7.00 a 14.00 
od poniedziałku do piątku, 

telefoniczny pod numerem 63-216-25-00 
oraz wysyłając aplikację na adres e-mailowy: praca@wintech-dabie.pl
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Matex rezygnuje z inwestycji w Turku

Zemęją pokolenia
300 euro

_ h • 'V

i i m l i  w W k W^■M PW IIl i ■ > Bja?!
Jak powiązać dwa fakty -  rezygnację firmy Matex z otwarcia zakładu w turkowskiej TSI oraz 200 ofert 

pracy, złożonych przez lokalnych przedsiębiorców w miejscowym PUP? Może kluczem do rozwiązania 
tego zadania są wynagrodzenia? Oferowane przez naszych przedsiębiorców płace na poziomie do 2 
tysięcy złotych brutto, oznaczają „na rękę" niewiele więcej jak w granicach 1300 -1500 złotych. Trudno 
w tym przypadku nie mówić o wynagrodzeniu dla „pokolenia 300 euro" Czytaj str 3

Choć na razie robota jest w przysłowiowym lesie...

Awaryjne zostanie 
ukończone do listopada?

W końcu mieszkańcy zapo
mnianego przez „Boga i ludzi", 
a właściwie tylko przez władze 
miasta, osiedla przy ul. Górni
czej, zwanego adekwatnie do 
jego stanu Awaryjnym, docze
kali się zmian. Rok 2014 miał 
być dla nich przełomowym, za
miast starych, dziurawych dróg 
-  nowa kostka, zamiast popęka
nych chodników -  równe trakty, 
zamiast cieknących dachów -  
nowe poszycie. Prace ruszyły. A 
we wrześniu budowlańcy zwinę
li swoje baraki, zabrali narzędzia 
i zniknęli... Burmistrz twierdzi, 
że jeszcze wrócą czytaj str. 8 i 9 
Materiał pochodzi i je s t finansowany przez KW LPS

Tomasz Pałasz
Kandydat LPS 
do rady Powiatu 
Tureckiego

okręg nr 2 
(Tuliszków, 
Władysławów, 
gmina Turek)

REKLAM A

www.konin24.info
U /p K

Z59/DK

Wesoły autobus z  Uniejowa

Radni
pozbawili
wolności
urzędnika
powiatowego?

Czytaj str. 17

http://www.wintech.pl
mailto:praca@wintech-dabie.pl
http://www.konin24.info


14 października 2014 r.

POLICJA
Turek

W sobotę, 4  października 
o godz. 2 1 .0 0  na ul. Grzel- 
nianej policjanci skontrolowali 
kierowcę fiata uno. 18-letni tu- 
rowianin byl trzeźwy, jednak 
okazało się, że wsiadł za kółko 
mimo sądowego zakazu kiero
wania samochodem. Choć nie 
tylko, jego zakaz obejmował też 
rowery i każdą inną kategorię 
pojazdów.

W poniedziałek, 6 paź
dziernika o godz. 2 3 .4 0  na 
ul. Uniejowskiej zatrzymano 
opla vectra. Kierujący nim 21-la- 
tek był pijany, badanie wykaza
ło u niego 1,5 promila alkoholu. 
Trafił do policyjnego aresztu, a 
auto odwieziono na strzeżony 
parking.

W czwartek, 9  październi
ka o godz. 3 .1 5  funkcjonariu
sze starali się zatrzymać auto 
jadące ulicą 3-go Maja. Nieste
ty kierowca wydawał się ich nie 
widzieć, ruszyli więc w pogoń. 
Kiedy w końcu zauważył bły
skające z tyłu światła, wcisnął 
pedał hamulca. Okazało się, że

REKLAMA —

29-letni mieszkaniec Koła, poza 
tym, że ma orzeczony przez sąd 
zakaz prowadzenia samocho
dów, to jeszcze był kompletnie 
pijany. Alkomat pokazał u niego 
2,8 promila alkoholu.

Rejon

W niedzielę, 5 paździer
nika o godz. 9 .4 5  na ul. Po
znańskiej w Tuliszkowie po
licjanci zatrzymali do kontroli 
renaulta scenie. Jego kierowca, 
31-letni miejscowy miał w wydy
chanym powietrzu 0,7 promila.

Tego samego dnia, o godz. 
17 .15  przez Mariantów, gm. 
Władysławów jechał fiatem 
cinąuecento 45-latek z Izabeli
na. Nie dojechał do celu, jego 
podróż zakończyła się w koniń
skiej izbie wytrzeźwień, gdyż 
podczas kontroli wydmuchał 3 
promila alkoholu.

W poniedziałek, 6  paź
dziernika o godz. 17 .30  na 
ul. Górnej w Tuliszkowie za
trzymano kierowcę VW passata. 
35-etni tuliszkowianin miał 0,7 
promila alkoholu. Zatrzymano 
mu prawo jazdy.

W czwartek, 9  październi
ka o godz. 18 .15  w Kaczkach 
Średnich w ręce policjantów 
wpadł kierowca motoroweru 
Simson. 46-letni mężczyzna z 
Gąsina, gm. Przykona, wydmu
chał 1,2 promila alkoholu, do 
tego miał już wcześniej orzeczo
ny, nadal obowiązujący zakaz 
prowadzenia pojazdów.

ECHO TURKU

Zaatakowany we własnym domu nożem

Właściciel domu jednorodzinnego w Mariantowie, gm. Władysławów, musiał metalową 
rurką bronić swojego dobytku i rodziny. W minioną niedzielę w nocy usłyszał hałasy docho
dzące z piwnicy. Kiedy zszedł na dół, okazało się, że ktoś buszuje w poszukiwaniu łupów. 
Zaskoczony złodziej rzucił się na mężczyznę z nożem, to jednak sprawca wyszedł ze starcia 
pokiereszowany.

Była godzina 2.00 w nocy, z 
soboty na niedzielę, gdy miesz
kaniec domku jednorodzinnego 
w Mariantowie, usłyszał hałas 
dochodzący z piwnicy. Zszedł 
na dół i o dziwo zastał tam 
mężczyznę buszującego w jego 
rzeczach. Złodziej dostał się do 
środka wybijając szybkę w ok
nie i zdążył już zabrać przewody 
elektryczne warte około 50 zło
tych. Kiedy sprawca zobaczył 
w drzwiach właściciela domu, 
zamiast brać nogi za pas, wyjął

z kieszeni nóż. Niewielkim ko
zikiem zaczął grozić mężczyź
nie. Ale ten także nie należał do 
strachliwych. Doszło do szar
paniny, podczas której 55-letni 
mieszkaniec Mariantowa, został 
raniony w palec. Wtedy chwycił 
leżącą nieopodal rurkę i... zdzie
lił złodzieja w głowę. Po chwili 
oszołomienia ten w końcu prze
stał atakować i dał nogę. Nie 
uciekł daleko.

Kiedy niedługo później trafił 
do turkowskiej komendy policji

okazało się, że jego „odwaga” 
była podszyta alkoholem. 47- 
letni mężczyzna, bez stałego 
adresu zamieszkania, widywany 
wcześniej w okolicach Dzierżą- 
znej, miał w organizmie prawie 
2,5 promila alkoholu.

Usłyszał już zarzut rozboju z 
użyciem noża, za co grozi mu od 
3 do 12 lat więzienia. Na sprawy 
będzie przyjeżdżał w eskorcie 
policji, gdyż sąd już zastosował 
dwumiesięczny areszt.

boxa

W ciągu kilku dni, dwóch różnych złodziei, upatrzyło sobie tę samą posesję w Smasze- 
wie, gm. Tuliszków. Jeden okradł dom, drugi stodołę. Obaj już są w rękach policji.

Tuliszkowskim funkcjona
riuszom należą się pochwały, 
bo dobrze „odrobili lekcje”. Już 
kilka dni po kradzieżach w Sma- 
szewie ustalili i zatrzymali dwóch 
złodziei. Pierwszy -  miejscowy, 
20-latek zakradł się do domu we 

| środę, 24 września. Wypchnął 
drzwi i ze środka zabrał kabel 
elektryczny wart 200 zł, jednak

usunął z niego „koszulkę” i sprze
dał jako złom miedziany za... 50 
zł. Druga kradzież miała miejsce 
kilka dni później -  pomiędzy 30 
września a 6 października. Tym 
razem jeszcze młodszy prze
stępca, 18-latek, w stodole na tej 
samej posesji znalazł elementy 
hydrauliczne, kilkanaście ele
mentów stalowych i konstrukcyj

nych oraz pęk drutu kolczastego. 
Wszystko to sprzedał za 780 zł w 
punkcie skupu metali.

Starty oszacował właściciel, 
64-letni mieszkaniec Dzieżbina, 
w powiecie kaliskim.

Obaj mężczyźni zostali ustale
ni i zatrzymani we wtorek, 7 paź
dziernika.

boxa

M a r c P o l
100% polskie sklepy.
TU REK, Al. Jana Pawła II 1

OFERTA H A N D L O W A  W A Ż N A  
16-22.10.2014

NAJLEPSZE CENY W TURKU!

Hong towarowe Marcfot/
- najlepizg prezent na Święta!

N iezm ie rn ie  m iło  nam 
p o in fo rm o w a ć , że z okazji 
zb liża jących  się Ś w iąt Bożego 
N arodzenia  Firma M arcPol 
ja k  co roku  p row a dz i sprzedaż 
bonów to w arow ych.

-O fe ro w a n e  przez nas bony są 
d oskon a łym  p o d a ru n k ie m  dla 

' b lisk ich , a także  e fe k ty w n y m  
sposobem  m o ty w a c ji, 
będącym  w yrazem  d ba łośc i 

każdej f irm y  o sw o ich  P racow n ików . U m oż liw ia ją  one 
b ezgo tów ko w e  d oko n yw a n ie  zakupów  w  sklepach 
M arcP o l na te re n ie  ca łego  k ra ju  oraz dają m ożliw ość 
sw o bo dn e go  dysp on ow an ia  środkam i.

Serdecznie zapraszam y do zakupu b on ów  
M arcP ol, k tó re  n ie w ą tp liw ie  okażą się w sp an ia łym  
p od a ru n k ie m  d la Państwa B liskich oraz P racow n ików .

W celu zakupu bonów  prosim y o kon tak t e -m ail:
pkonarski@ m arcpol.waw .p l
Bony są dostępne w sprzedaży przez cały rok. kraj pochodzenia -  Polska

100 g

Ogonówka 
KSIĘŻY MŁYN
cena za 1 kg -  13,90 zt

1 1 2 9 Kiełbasa
toruńska
PEKLIMAR

1,51

3 2 S
Napój gazowany 
COCA COLA
wybrane rodzaje 
cena za 1 I -  2,66 zł

mailto:pkonarski@marcpol.waw.pl
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Matex rezygnuje z inwestycji w Turku

Za znaki czasu gospodarki Turku i powiatu już na pierwszy rzut oka można z jednej strony uznać nader wątły strumień znaczących inwestorów z branż 
produkcyjnych, przy jednoczesnej ekspansji sieciowych sklepów dyskontowych jakie w samym mieście wyrastają niczym grzyb po deszczu. W tej sytuacji 
nie sposób uniknąć pytania o przyczyny takiego stanu rzeczy. Bezpośrednie impulsy do próby odpowiedzi na to pytanie są dwa. Po pierwsze -  decyzja 
meblarskiej firmy Matex, która rezygnując z planów inwestycyjnych w Tureckiej Strefie Inwestycyjnej zdaje się optować za Koninem jako potencjalnym 
miejscem zbudowania swojego zakładu. Po drugie zaś -  prawdziwy wysyp ofert o zatrudnieniu, które w ostatnim czasie pojawiły się na stronach Powia
towego Urzędu Pracy.

Matex wybiera Konin
Na niedawnej konferencji 

prasowej padła deklaracja, że 
pod Koninem powstanie zakład 
produkujący meble tapicero
wane, który miałby ruszyć w 
listopadzie 2015r. Wprawdzie 
grunt pod wspomnianą inwesty
cję nie został dotąd sprzedany, 
a stosowne umowy nie zostały 
podpisane. Pewne jest jednak 
to, że firma, która chciałaby w 
podkonińskim Malińcu zainwe
stować, już teraz poszukuje ok. 
100 pracowników. Mogliby oni 
niemal od zaraz rozpocząć pra
cę w zakładzie działającym koło 
Nekli w powiecie wrzesińskim. 
Na wspomnianej konferencji 
prasowej Łukasz Połomski, re
prezentujący Matex przyznał, że 
przedstawiciele firmy przyglą
dali się różnym lokalizacjom. Co 
skłoniło nas do zainteresowa
nia się, czy wśród rozważanych 
lokalizacji był również Turek. 
Okazało się, że i owszem. A 
nawet rozmowy na temat ewen
tualnej lokalizacji były na tyle 
zaawansowane, że wskazana 
została konkretna działka na te
renie TSI, na której mógłby po
wstać zakład Matexu. Fakt ten 
potwierdza zastępca burmistrza 
Tadeusz Czerwiński. Co zatem 
spowodowało, że inwestor jed
nak zdecydował się na Konin? 
Rezygnując tym samym z poten
cjalnych korzyści jakie niesie za 
sobą lokalizacja w Strefie. Prze
ważyć miało całkiem co innego. 
A mianowicie główną barierą dla 
Turku okazał się deficytowy ry
nek pracy. Czyli niedostatek siły 
roboczej gotowej podjąć pracę. 
Bowiem firma Matex jako pro
ducent mebli tapicerowanych 
zainteresowany jest stolarzami, 
tapicerami, szwaczkami czy kie
rowcami. Tymczasem w tych za
wodach fachowcy mogą wręcz

REKLAMA ....... i

przebierać w ofertach pracy 
proponowanych przez już dzia
łające na naszym terenie przed
siębiorstwa. W efekcie Matex 
zdecydował się na Konin. I tam 
docelowo ma zatrudnić nawet 
do 300 pracowników.

Bezrobocie czy brak 
pracowników 

Decyzja o wyborze przez Ma- 
tex Konina jako miejsca ewentu
alnej lokalizacji swojej inwestycji 
niemal zbiegła się z ofertami 
pracy jakie na swojej stronie in
ternetowej zamieścił Powiatowy 
Urząd Pracy w Turku. Wynika 
zeń, że przedsiębiorstwa z powia
tu tureckiego poszukują ponad 
200 pracowników. Wprawdzie 
setka ofert dotyczy pracy przy 
produkcji zakąsek serowych, 
ale i tak miejscowe przedsię
biorstwa oferują zatrudnienie 
dla kolejnych ponad stu pracow
ników w rozmaitych zawodach. 
Słowem, gospodarka w powiecie 
„na dzisiaj” zgłasza zapotrzebo
wanie na dodatkowe ponad 200 
pracowników. Należy przy tym 
zaznaczyć, że oficjalna stopa 
bezrobocia w powiecie tureckim 
na koniec sierpnia wyniosła ok. 
9 proc. W pierwszej zaś deka
dzie października w oficjalnych 
rejestrach turkowskiego PUP 
figurowało ponad 3,2 tys. osób 
jako formalnie poszukujących 
pracy. Tak więc, z jednej strony 
na terenie powiatu mamy niby 
ponad 3 tysiące osób bezrobot
nych, a jednocześnie miejscowe 
przedsiębiorstwa usilnie i na 
zasadzie „od ręki” poszukują po
nad 200 pracowników. Z prostej 
arytmetyki mogłoby wynikać, 
że na każdą wspomnianą ofertę 
pracy przypada 16 potencjalnych 
chętnych. A nawet przyjmując, 
że większość z tych ofert jest 
adresowana przede wszystkim 
do przedstawicieli płci brzydszej,

to i tak pozostaje 6 oficjalnie bez
robotnych mężczyzn na jedną 
ofertę pracy. Mogłoby się zatem 
wydawać, że do przedsiębiorców 
powinny ustawiać się dość liczne 
kolejki chętnych. Jednak trudno 
mówić o jakimś powszechnym 
szturmie na oferowane stanowi
ska. Za to od sporej części miej
scowych przedsiębiorców coraz 
częściej słyszy się głosy o braku 
pracowników.

System oświaty 
wyeliminował fachowców 

Nic zatem dziwnego, że na
rzuca się pytanie -  Co z tym bez
robociem w powiecie tureckim? 
Pytanie może i proste, ale odpo
wiedź na nie już do prostych nie 
należy. Na początek zauważmy, 
że za pozornym paradoksem 
jednoczesnego występowania 
oficjalnego bezrobocia i równo
ległego braku pracowników sto
ją dwie główne przyczyny.-Raz, 
jest to kompletnie dysfunkcjo
nalny system szkolnictwa. Jest 
on skutkiem obowiązującej od 
początku transformacji ideologii 
preferującej szkolnictwo ogólno
kształcące kosztem szkolnictwa 
zawodowego, latami traktowa
nego przez decydentów krajo
wych i lokalnych po macoszemu 
i z dużą niechęcią. Rezultatem 
takiej polityki oświatowej jest 
pogłębiający się na rynku brak 
kadr fachowców. W naszym 
przypadku niemałą cegiełkę do 
zapaści szkolnictwa zawodowe
go przyłożyli politycy lokalni 
wszelkich barw politycznych. 
Wystarczy wspomnieć jak rok 
po roku „krojono” finanse ZST. 
Na tyle arogancko, że powiato
wi politycy prawicy przechwalali 
się jak to zgrabnie rządzą budże
tem oświaty ponadgimnazjalnej, 
czego efektem miały być niema
łe sumki systematycznie wyjmo
wane z kwoty subwencji oświa

towej. Niestety, obecna koalicja 
nie potrafiła zerwać z tą wynisz
czającą szkolnictwo zawodowe 
praktyką.

Wysoka cena 
niskich płac

Ale jest i druga, co najmniej 
równie ważna, przyczyna sytua
cji coraz dotkliwiej odczuwane
go braku rąk do pracy. Jest nią 
utrzymywanie ceny siły roboczej, 
czyli płac na powiatowym rynku 
pracy na bardzo niskim pozio
mie. Czego potwierdzenie uwi
dacznia się w przywoływanych 
już ofertach zamieszczonych na 
stronach turkowskiego PUR W 
zdecydowanej większości tychże 
ofert mówi się o płacy na pozio
mie do 2 tysięcy złotych brutto, 
a często gęsto pada propozycja 
miesięcznej płacy minimalnej 
(1680 zł brutto) lub w granicach 
1800 zł. Czyli „na rękę” tylko 
niewiele wyższej. Słowem, zna
komita ofert większość zawiera 
propozycję płacy netto w grani
cach 1300 -  1500 złotych. Trud
no w tym przypadku nie mówić 
o wynagrodzeniu dla „pokolenia 
300 euro”. Lat temu 15, czy 10, 
poziom wynagrodzeń oscylujący 
wokół progu płacy minimalnej 
stanowił jakąś tam ofertę. Choć
by dlatego, że stopa bezrobocia 
w naszym powiecie sięgała wów
czas 20 proc. Ponadto, na rynku 
pracy były jeszcze wówczas ak
tywne roczniki wyżu demogra
ficznego z lat pięćdziesiątych 
XX wieku, szczególnie dotknię
tych skutkami transformacji i 
związanej z tym zapaści gospo
darki. Inaczej mówiąc był to ry
nek pracodawców ze wszelkimi 
tego konsekwencjami. Obecnie 
sytuacja uległa dużej zmianie. 
Choćby dlatego, że wcześniej 
obowiązujący system niskich 
płac uruchomił mechanizmy 
obronne. Najpopularniejszym

był ten polegający na głosowa
niu nogami. Co przejawiało się 
w emigracji poza granice kraju 
lub do dużych miast. Innym zja
wiskiem, którego skutki dopiero 
zaczniemy odczuwać jest zapaść 
demograficzna. Bowiem, nie
chęć do zakładania rodziny i po
siadania dzieci stanowi swoisty 
mechanizm obronny ludzi bez 
pracy lub z płacami na poziomie 
minimalnej krajowej.

Strefa przegrywa 
z rynkiem pracy 

Podsumowaniem dotychcza
sowych rozważań jest wniosek 
spinający swoistą klamrą decy
zję firmy Matex o rezygnacji z 
lokowania swojego zakładu na 
terenie Turku z zamieszczeniem 
na stronie internetowej PUP w 
Turku ofert pracy dla ponad 200 
pracowników. Oto bowiem sytu
acja na powiatowym rynku pracy 
przesądziła o tym, że meblarska 
firma odrzuciła przywileje płyną
ce z inwestowania w strefie wy
bierając okolice Konina, którego 
rynek pracy uznała za bardziej 
dla siebie perspektywiczny. Ale 
nazwijmy rzecz całą po imieniu. 
Matex decydując się na inwesty
cję w turkowskiej strefie musiał
by się liczyć z ostrą konkurencją 
o stolarzy szwaczki, tapicerów 
czy kierowców z działającymi tu 
już przedsiębiorstwami. A jeśli 
rzeczywiście firma miała w pla
nach zatrudnienie na poziomie 
300 pracowników, to popyt na 
fachowców byłby jeszcze większy 
niż obecnie. To zaś przy dotych
czasowym poziomie podaży siły 
roboczej miałoby prosty skutek -  
znaczna podwyżek ceny tego spe
cyficznego towaru jakim jest siła 
robocza. Czyli płac. A chyba nie 
wszyscy (włącznie z Matexem) 
byliby gotowi zaakceptować taki 
obrót sprawy.

Andrzej Jarek
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Wtorkowa (7 października) konwencja wyborcza LPS i niedzielna (12 października) TS-u były tłem wyborczego spektaklu, w którym role głównych antago
nistów przypadły Romualdowi Antosikowi i Zdzisławowi Czapli ubiegających się o kluczowe w regionie stanowisko burmistrza Turku. I nie jest żadnym odkry
ciem stwierdzenie, że właśnie wynik tej rywalizacji w sposób rozstrzygający zadecyduje nie tylko o kształcie lokalnej sceny politycznej, ale również również 
w znacznym stopniu nakreśli przyszłość miejscowej społeczności. I nie dotyczy to jedynie społeczności samego miasta.

Trudno uznać za jakieś zasko
czenie fakt, że w listopadowych 
wyborach najważniejszym star
ciem będzie rywalizacja o fotel 
burmistrza Turku pomiędzy 
Zdzisławem Czaplą i Romualdem 
Antosikiem. Najpierw dlatego, że 
to właśnie Turek jest społeczno- 
gospodarczym centrum powiatu i 
z tej racji rządzący nim ma do dys
pozycji zdecydowanie największe 
środki. Co z kolei decyduje, że to 
lokator burmistrzowskiego gabi
netu ma w swoim ręku najważniej
sze instrumenty decyzyjne.

Nie jest też dziełem przypad
ku, że w wyborczych szrankach 
o to stanowisko przyjdzie stanąć 
akurat tym osobom. W rywalizacji 
między Antosikiem i Czaplą prze
bija również odmienna wizja mia
sta i sprawowania w nim władzy. 
Z kolei u źródeł tych odmienności 
leży fakt, że obu oponentów dzieli 
różnica pokoleniowa ze wszelki
mi tego konsekwencjami. I nie 
chodzi tu jedynie o, powiedzmy, 
biologię. Ale również i o to, że 
Zdzisław Czapla od ćwierćwiecza 
funkcjonuje na szczytach lokal
nych elit. Najpierw szefując kopal
ni, a od 12 lat zasiadając na burmi
strzowskim fotelu. Co siłą rzeczy 
musiało wpłynąć na jego poglądy 
społeczno-ekonomiczne przekła
dające się na uprawianą przezeń 
politykę w mieście. Najczęściej 
sprzyjającą interesom uprzywile
jowanych grup społecznych.

Ponadto, lata doświadczeń 
na szczytach kopalnianego me- 
nadżmentu mogło wpłynąć na

przechył Czapli w stronę raczej 
technokratycznego stylu zarzą
dzania miastem i uprawiania po
lityki.

Argumentów dowodnie prze
mawiających za powyższą diag
nozą dostarczyły wspomniane 
konwencje wyborcze. Oto pre
zentacja kandydatów na radnych 
pokazała na zaplecze polityczne 
jakie stoi za Czaplą, jednej strony 
i za Antosikiem ze strony drugiej. 
W pierwszym przypadku są to w 
dominującym stopniu przedsta
wiciele pokolenia wyniesionego 
przez zmianę ustrojową jeszcze 
sprzed ćwierćwiecza. I w znacz
nej mierze ludzie ci stanowią dzi
siaj bezpośrednie zaplecze obo
zu lokalnej władzy. Będąc zaś w 
większym lub mniejszym stopniu 
beneficjentami obecnie panujące
go w mieście porządku politycz
nego są żywotnie zainteresowani 
zakonserwowaniem istniejącego 
w mieście status quo. I albo wy
czuwając instynktownie, albo w 
sposób mniej czy bardziej wyro- 
zumowany wnioskują, że to osoba 
Zdzisława Czapli jest gwarantem 
utrzymania obecnego stanu rze
czy. Stąd na niedzielnej konwencji 
wręcz prześcigano się w komple
mentowaniu osoby burmistrza i 
wychwalaniu jego dokonań. Oczy
wiście z wzajemnością. Tak więc 
panowała retoryka niczym ze 
starego porzekadła -  Kumotrze, 
chwalą nas! Tzn., my pana, a pan 
nas.

Jednocześnie nie sposób było 
uciec od refleksji o aktualności

Joźin z Baźin po

Czytając Echo Turku z 30 wrześ
nia 2014 roku, jak to od czasu do 
czasu zdarzy się przeczytać coś za
bawnego, tak w tym wydaniu trafił 
się list Ryszarda Bartosika, pt. „Po
wiatowe Bagno” . Lecz nim przejdę 
do autora tegoż listu, zacznę od 
Pana' radnego Ruska. Deklaracje 
złożone przez Pana Ruska przypomi
nają plucie pod wiatr. Co się może 
przydarzyć? No cóż, można nieraz 
opluć niechcący samego siebie. Tak 
właśnie uczynił Pan Rusek. Będąc 
wieloletnim członkiem zarządu, brał 
udział w podejmowaniu strategicz
nych decyzji dotyczących powiatu 
tureckiego. Dzisiaj kiedy odchodzi z 
zarządu opluwa wszystkie lata swo
jej pracy. Cisną się pytania „Gdzie 
był do tej pory przez te wszystkie 
lata? Dlaczego nie odzywał się, kiedy 
te tematy były aktualne, a dokonuje 
tych „wspaniałomyślnych” oświad
czeń publicznych dopiero teraz?”

Moim zdaniem to tylko rozgorycze
nie dzieciaka, z którym nikt nie chce 
się bawić na poważnie i próbuje 
zabrać jak najwięcej zabawek z pia
skownicy, aby reszta dzieci nie miała 
się już czym bawić. Analogii nie mu
szę chyba tłumaczyć.

Natomiast co do osoby Ryszarda 
Bartosika wypowiadałem się wielo
krotnie krytycznie i to się raczej nie 

'zmieni. To że opiera swoje „wnio
ski” na słowach radnego Ruska, 
świadczyć może tylko o tym, iż nie 
dysponuje on swoim osobistym zda
niem i wiedzą. Jaka jest natomiast 
wiarygodność gorzkich słów odcho
dzącego z „powiatowej piaskownicy” 
Pana Ruska, można przeczytać akapit 
wyżej. Jak to mawiał Bohdan Smoleń 
„Nie ten głupi co głupoty gada, ale 
ten co w nie wierzy i powtarza". I tyle 
w temacie zarzutów dotyczących za
rządu powiatowego.

Zresztą duża część aktualnych 
problemów powiatu, to efekt błęd
nych decyzji zarządu poprzedniej ka
dencji. Gdyby nie wielki kredyt, który 
ów zarząd zaciągnął, dziś byłyby pie
niądze, aby wybudować i wyremon
tować wiele dróg powiatowych oraz

żelaznego prawa oligarchii au
torstwa Roberta Michelsa. Już 
ponad sto lat temu ten niemiecki 
socjolog stwierdził, że każda or
ganizacja, niezależnie od tego jak 
bardzo by nie była demokratycz
na w końcu zawsze przeradza się 
w oligarchię. I wydaje się, że ta 
przypadłość w znacznym stopniu 
dotknęła struktury miejskich elit 
władzy. A że zjawisku oligarchi- 
zacji towarzyszy zachowawczość 
i skostnienie struktur, to w tym 
przypadku widoczne stało się per
sonalne zamknięcie obozu wła
dzy, do którego dokooptowywane 
są jednostki charakteryzujące się 
zaawansowanym konformizmem. 
Najbardziej widocznym objawem 
jest starzenie się czołowych 
przedstawicieli, przy pogłębiają
cym się deficycie samodzielnego 
myślenia. Tego pierwszego nawet 
nie próbowano skrywać. Jak choć
by Henryk Kranc, który w przy
toczonej przez siebie anegdotce 
człowieka zaawansowanego wie
kowo zdefiniował jako młodego, 
tyle że od dawna. Do nieubłaganie 
płynącego czasu jakby mimocho
dem nawiązał też Roman Rybacki 
podkreślając m. in.: - Jeszcze nie 
było TS-u, a my już byliśmy.

Z kolei Zdzisław Czapla w swo
im wystąpieniu przedstawił zarys 
swojego programu wyborczego 
zaznaczając na wstępie, że najbliż
sze 4 lata są dla Turku niczym ko
lejowa zwrotnica. Bowiem w tym 
czasie miasto musi zostać przesta-. 
wionę na erę powęglową. Zaś sam 
program oparty jest na czterech

turecku
wykonać wiele innych, przydatnych 
inwestycji.

Jest jednak w liście jeszcze kilka 
spraw, których nie sposób pomi
nąć. Pierwsze co rzuca się w oczy 
to całkowite nierozumienie zasad 
demokracji, o czym świadczą zarzu
ty względem radnych mających inne 
zdanie niż Pan Ryszard. Demokracja 
nie polega na tym, że wszyscy muszą 
się zgadzać z opinią Ryszarda Barto
sika, tylko na tym, że wygrywa wola 
większości.

Czytając o tym powiatowym bag
nie, które to tak kreuje Ryszard Ba- 
rosik, tylko postać autora kojarzy mi 
się nieodzownie z bagnem. Postać 
zarówno wesoła, bo wywołująca 
uśmiech swoimi przezabawnymi, 
niekompetentymi listami, a jedno
cześnie tragiczna w swym wyizolo
waniu i niewiedzy. Taki nasz mały, 
lokalny Joźin z baźin, siedzący w dy
rektorskim fotelu, pobierający około 
10 000 zł miesięcznie wynagrodzenia 
i opowiadający niestworzone historie 
o innych, zapominając jednocześnie 
że sam nabroił wcześniej dużo bar
dziej.

Tomasz Pałasz

filarach. Tj. na działaniach dla 
społeczeństwa, gospodarki, infra
struktury i przestrzeni. W tych ob
szarach kandydat proponuje m. in. 
modernizację szkół i przedszkoli, 
ustanowienie bezpłatnej linii auto
busowej z osiedla Awaryjnego do 
cmentarza, dalszą sprzedaż miesz
kań komunalnych lokatorom, roz
wijanie budownictwa socjalnego, 
budowa nowego źródła ciepła dla 
miasta. Powyższe punkty wpisują 
się w sposób mniej czy bardziej 
spójny w dotychczasowe działania 
Czapli jako burmistrza. W przeci
wieństwie do propozycji w rodzaju 
zapowiedzi zamrożenia podatków 
lokalnych na całą kadencję, czy 
obietnicy promowania terenów 
inwestycyjnych. Bo w tych punk
tach aż prosi się o wyjaśnienie tak 
spektakularnej wolty.

Chociaż tak po prawdzie, to 
najważniejszym przesłaniem bur
mistrzowskiego wystąpienia było

wskazanie na dotychczasowe 
dokonania i odmienianie przez 
wszystkie przypadki dotychcza
sowych sukcesów ekipy rządzącej 
miastem.

Z kolei z wtorkowej konwencji 
wyborczej Romualda Antosika 
przebija nie tyle nawet powątpie
wanie co do zmian jakie w ostat
niej dekadzie nastąpiły w mieście, 
co bardziej przekonanie o koniecz
ności nadaniu nowych impulsów, 
które wedle kandydata, pozwolą 
sprostać wyzwaniom jakie stają 
przed Turkiem. Stąd wyrażona 
przez kandydata troska o stabil
ność finansów miasta. Zwłaszcza 
w kontekście zadłużenia miejskie
go budżetu, które może utrudnić 
ubieganie się o środki unijne. 
Przywróceniu równowagi miej
skim finansom ma służyć optyma
lizacja i racjonalizacja wydatków, 
przy jednoczesnym zwiększeniu

Chwila nieuwagi w sklepie i...

Nie ma portfela 
leżącego na ladzie

Portfel z pieniędzmi, dokumentami, ale też złotą biżuterią 
straciła mieszkanka Paulinowa, gm. Przykona, która robiła 
zakupy w centrum handlowym przy ul. Łąkowej. Na szczęś
cie „zguba” wróciła do właścicielki.

We wtorek, 7 października, 
około godz. 13.00 w chińskim 
centrum handlowym policjanci 
zatrzymali na gorącym uczyn
ku złodziejkę. Kobieta chwilę 
wcześniej wykorzystała nieuwa
gę jednej z klientek, 29-letniej 
mieszkanki Paulinowa i ukrad
ła jej portfel, który ta położyła 
na sklepowej ladzie. Mogła się 
nieźle obłowić, bo było w nim

575 zł, a do tego złote spinki do 
mankietów i krawata. Oczywi
ście także karty bankomatowe i 
dokumenty.

Choć 26-letnia turkowianka 
początkowo bardzo kręciła i 
nie chciała przyznać się do kra
dzieży, ostatecznie jednak oka
zało się, .że to ona miała „lepkie 
ręce”.
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Romuald Antosik jako kandydat na stanowisko burmistrza symbo
lizuje wolę zmian w Turku i nadania nowych impulsów, które jego zda
niem są niezbędne aby miasto sprostało czekającym je wyzwaniom.

wpływów budżetowych. W tym ra
cjonalizacja funkcjonowania spó
łek miejskich. Antosik dostrzega 
również problem wyludniania się 
miasta. Jego zdaniem, panaceum 
na tę bolączkę maja być inwesty
cje. Podkreślając przy tym, że cho
dzi tu o inwestycje atrakcyjne dla

młodych turkowian. A nie tylko 
korzystne jedynie dla inwestorów 
czy dla miejskiego budżetu.

Antosik po doświadczeniach z 
zasiadania przez dwie kadencje w 
ławach opozycji deklaruje zwięk
szenie jawności i przejrzystości 
życia publicznego. Zaznaczając,

ze jest to jeden z głównych celów 
jakie stawia przed samorządem 
miejskim pod swoim kierowni
ctwem.

Jednak kandydowanie Antosika 
przede wszystkim stanowi symbol 
zmiany na szczytach miejskiej 
władzy. I to wyzwanie doskonale 
odczytują zwolennicy utrzymania 
dotychczasowego status quo.

I tak Ryszard Bartosik na nie
dzielnej konwencji TS przypomniał 
o poparciu kandydatury Zdzisła
wa Czapli przez PiS. Co niektórzy 
skwitowali ironicznym pytaniem 
-  Czy pan Bartosik jest z PiS, z TS, 
czy raczej z PGKiM? Także Marek 
Pańczyk pospieszył z poparciem 
kandydatury Zdzisława Czapli. Za
znaczając, że poparcie to deklaruje 
jedynie na swój prywatny rachu
nek. No cóż, ten może i jest z RiP-u, 
ale na pewno ze Zdrojek Prawych.

Reasumując, obie konwencje 
dowiodły, że czeka nas zacięta 
rywalizacja o kluczowe stanowi
sko w Turku, a w roli głównych 
oponentów wystąpią czapla i Anto
sik. Również jako przedstawiciele 
dwóch pokoleń.

Andrzej Jarek

KI

a Zalew ski
rzecznikiem praw ucznia

W Zespole Szkół Rolniczych ma glosami wygrał z dotychcza- watelskiej, które realizuje projekt 
Centrum Kształcenia Praktyczne- sowym rzecznikiem Andrzejem o nazwie „Samorząd Uczniowski” 
go w Kaczkach Średnich odbyły Szewczykiem. pod patronatem Ministerstwa
się wybory Rzecznika Praw Ucz- Wybory przeprowadzano przy Edukacji Narodowej, 
nia. Do rywalizacji o uczniowskie pomocy Centrum Edukacji Oby- (art)
zaufanie stanęło czworo na
uczycieli: ks. Paweł Zalewski
- religia, Aneta Kaczmarek
-  język angielski, Emil Ja- 
siakiewicz -  informatyka i 
rysunek techniczny, Andrzej 
Szewczyk -matematyka, in
formatyka i przedmioty zawo
dowe.

Uprawnionych do głoso
wania było 555 uczniów. W 
glosowaniu wzięło udział 238, 
czyli 42,88 proc. Nad spraw
nym przebiegiem głosowania 
czuwała złożona z uczniów 
komisja wyborcza, pod opie
ką katechety Dariusza Jasa
ka. Wszyscy kandydaci cie
szyli się uznaniem uczniów, 
ale najwięcej 85 głosów otrzy
mał ks. Zalewski - proboszcz
parafii Kaczki Średnie. Trze- Komisja wyborcza miała sporo pracy z liczeniem głosów.

S tarostw o P o w ia to w e  w  Turku

16.10.2014 r. godz. 18:00
Aula I Liceum Ogólnokształcącego, ul. Kościuszki 4 62-700  Turek

k o n c e r t  a k u s ty c z n y

PROJEKT

Zespół PLATEAU i Maciej■JSEStfBilety: 2 5  z ł (W dniu koncertu 3 0  zł)

S przedaż: Powiatowa Biblioteka Publiczna w Turku ul. Kościuszki 6 w godz. od 9:00 do 15:00 
Sklepik I LO w Turku w godz. od 8:00 do 14:00

W spółorganizator: Powiatowa Biblioteka Publiczna w Turku

Ubiegający się o czwartą kadencję na stanowisko burmistrza Turku 
Zadzisław Czapla w oczach swoich zwolenników uchodzi za gwaranta 
utrzymania panującego w mieście status quo.
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m  Koalicyjny Komitet Wyborczy
SLD Lewica Razem

Premier

Leszek Miller
' w Turku

Serdecznie zapraszamy na inaugurację kampanii wyborczej 
kandydatów KKW  SLD  Lewica Razem do samorządów. 
Uroczystość odbędzie się w dniu 17 października br. 
o godz. 15.00 w Domu Kultury w Turku, ul. Kościuszki 13. 
Weźmie w niej udział przewodniczący Rady Krajowej SLD  -  
Premier Leszek Miller.
Po uroczystej inauguracji konferencja prasowa.

Serdecznie zapraszam y

Przewodniczący Komitetu Wyborczego 
SLD  Lewica Razem w Turku 

Marian Mirosław Marczewski
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Czy Ireneusz Augustyniak ucieknie z transformatora?

Kiedy podczas gminnych dożynek wójt Gerard Krzeszewski oznajmił, że nie będzie ubiegał 
się o reelekcję w jesiennych wyborach, było jasne, że jednym z powodów tej decyzji jest 
osoba Ireneusza Augustyniaka. Od ponad roku obecny przewodniczący Rady Gminy w Ma
lanowie wymieniany był jako ewentualny rywal Krzeszewskiego. Obaj panowie od początku 
związani z Towarzystwem Samorządowym, do pewnego czasu tworzyli zgrany team. Jesienią 
sprawdzona zostanie prawidłowość „prawa Krzeszewskiego”, które parafrazując oznacza, że 
przewodniczący rad kończą jak kot w transformatorze. Czyli rzadko ponownie są wybierani. 
Jakie szanse ma przewodniczący rady w wyborach na wójta, kiedy stanie do walki o głosy 
wyborców z Józefem Cajdlerem i Sławomirem Prentczyńskim? Dowiemy się 16 listopada.

Echo Turku: -Kiedy zde
cydował się Pan na rzucenie 
wyzwania obecnemu wójtowi 
Gerardowi Krzeszewskiemu?

Ireneusz Augustyniak: - 
Plany były już dużo wcześniej, 
ale nie chciałem ich ujawniać. 
Właściwie decyzję o starcie w 
wyborach podjąłem przed ro
kiem.

-A co się wówczas stało, 
że podjął Pan w sobie taką 
decyzję?

-Uznałem, że konieczna jest 
zmiana stylu zarządzania gmi
ną. Inaczej niż wójt rozumiem 
samorząd. Nie uważam, że sa
morząd oznacza to, że sam rzą
dzę, a że jest to jednak współ
działanie rady, czyli organu 
uchwałodawczego i wójta, czyli 
wykonawczego.

-Rada stanowi, a wójt wy
konuje?

-Tak jest. Przy czym ustawo
dawca, moim zdaniem, ograni
czył rady. Choćby faktem, że 
nie powołuje ona już, tak jak 
wcześniej, sekretarza gminy, 
czy na przykład przewodniczą
cy nie podpisuje już delegacji 
ani urlopów wójtowi.

-Z pozycji obserwatora 
wydawało się, że wójt Krze
szewski podporządkował so
bie radę całkowicie, w tym 
także Pana jako przewodni
czącego.

-Mnie niekoniecznie, zawsze 
miałem swoje zdanie. Tylko, że 
wcześniej udawało się jeszcze 
pewne sprawy przedyskutować, 
znaleźć rozwiązania kompromi
sowe. Bo przecież trzeba iść w 
niektórych tematach na kom
promis. I w pewnym momencie 
skończyła się droga do kom
promisów, rozmów już też nie 
było.

-To stało się widoczne, 
kiedy wójt przesiadł się zza 
stołu, gdzie siedział wraz z 
Panem, do stołu pracowni
ków urzędu.

-To było w marcu, ale roz- 
dźwięk rozpoczął się wcześniej, 
od tematu szkoły w Kotwasi- 
cach.

-Przypomnijmy, rada zgo
dziła się ostatecznie na likwi
dację tam klas IV-VI, zosta
wiając w szkole jedynie klasy
I-III. Uważa Pan, że to był 
błąd?

-Czy to był błąd, czas pokaże. 
Pierwsza próba była nieskutecz
na, a więc wójt poczuł się ura

żony i skończyły się rozmowy. 
Później propozycja wójta zyska
ła poparcie. Nie była to zdecy
dowana większość, bo było pięć 
głosów za - tylko albo aż - ale wy
starczająco, żeby tę propozycję 
przegłosować. W moim klubie 
nie było dyscypliny głosowania, 
każdy sam decydował.

-Większość pomysłów in
westycyjnych wójta, w tym 
również te dotyczące budowy 
boisk, Orlików czy wiejskich 
świetlic, popierane były 
znaczną większością głosów 
przez radnych.

-Tak, to prawda.
-Tylko nieliczni radni wyra

żali opinie, że są to nadmier
ne inwestycje w infrastruk
turę sportowo-rekreacyjną, 
które niosą za sobą spore 
koszty utrzymania. Jakie jest 
Pana zdanie na ten temat?

-Zawsze miałem świadomość, 
że budować to nie wszystko, że 
trzeba to jeszcze utrzymać. O ile 
niektóre z tych inwestycji przez 
rok czy dwa były współfinanso
wane przez ministerstwo sportu, 
to teraz będziemy musieli wziąć 
ich utrzymanie na swoje barki. 
Patrząc z perspektywy czasu na 
te inwestycje, to być może nie
którzy wyborcy mają rację, że 
przeinwestowano jeżeli chodzi 
o infrastrukturę sportową. Nie
których z tych inwestycji nie 
popierałem, a inne owszem tak. 
Na przykład Orlik przy Szko
le Podstawowej w Miłaczewie. 
Tam było potrzebne boisko, bo 
szkoła nie miała takiego. Okaza
ło się, że dofinansowanie dla tak 
zwanych biednych gmin spowo
dowało, że opłacało się wybudo
wać Orlika. Wybudowanie boi
ska kosztowałoby tyle samo lub 
niewiele mniej. Teraz powstał 
obiekt sportowy z prawdziwego 
zdarzenia, jeżeli chodzi o sam 
wygląd i funkcjonalność lepszy 
niż zwykłe boisko piłkarskie. 
Niektóre z tych inwestycji były 
celowe. Nie popierałem budo
wy drugiego Orlika przy szkole 
w Malanowie. Uważałem, że w 
Malanowie dwa Orliki nie są 
potrzebne. Ale to był jeden z od
rębnych głosów w tej radzie, w 
tym przypadku.

-A kupno przez gminę 
działki w Malanowie za 450  
tys. zł i to od rodziny wójta 
Krzeszewskiego. Czy tutaj 
nie zabrakło Pana odrębne
go głosu?

-Nie wiem, nawet sołtysi, zna
jąc wartość gruntów, twierdzili, 
że nie jest ona przeszacowana. 
Nie uważałem, aby ta działka 
była aż tak bardzo potrzebna, 
ale faktycznie zagłosowałem 
tak jak większość w radzie -  za 
kupnem.

-A czy kierunek rozwoju 
gminy, wytyczony przez wójta 
jest w Pana opinii słuszny?

-Nie mogę powiedzieć, że 
nie. Zgadzałem się z większoś
cią inicjatyw i nadal uważam, że 
należy iść dalej tą drogą, lecz ją 
zmodyfikować. Parafrazując wy
powiedź trenera piłkarskiego, 
który po sukcesach w Barcelo
nie miał powiedzieć -  zmienia
my szyld i jedziemy dalej. Mam 
zamiar wprowadzić korekty w 
zarządzaniu gminą. Ale nie ne
guję dorobku obecnego wójta, 
bo dorobek ten jest w wielu 
sprawach oczywisty.

-Czyli nie zgadza się Pan z 
Panem Józefem Cajdlerem, 
który mówi, że ostatnie 12 
lat, to był rozwój, który mu
siał nastąpić i nastąpiłby sa
moistnie. Choćby z powodu 
wstąpienia Polski do Unii 
Europejskiej i dostępności 
szerokiego strumienia pie
niędzy stamtąd.

-Oczywiście się z tym nie zga
dzam. I mogę podać przykłady, 
choćby sala sportowa przy Gim
nazjum w Malanowie, o której 
budowę boje toczyliśmy od 2006 
roku. Gdybyśmy nie nauczyli się 
wnioskować o środki unijne, to 
byśmy nie otrzymali tak pokaź
nego dofinansowania i hali nie 
wybudowali. Zmiany jakie za
szły przez ten czas, nie są tylko 
i wyłącznie spowodowane siłą 
rozwoju całej gospodarki kraju. 
Kolejny przykład? Droga Grąb- 
ków-Targówka-Miłaczewek za 
2,7 min zł, na co pozyskano 50 
proc. dofinansowania. Nauczy
liśmy się zdobywać punkty, by 
zdobyć pieniądze. To się nie sta
ło samo.

-Skoro już przy drogach je
steśmy, to przykład Celestyn 
pokazuje, że i wójt, i rada w 
niektórych momentach bywa 
głucha na argumenty miesz
kańców.

-Podtrzymuję zdanie, jakie 
wypowiedziałem podczas jednej 
z sesji, kiedy oficjalnie popar
łem konieczność budowy drogi 
w Celestynach. Ale oczywiście 
mam świadomość potrzeby re

alizacji inwestycji drogowych w 
innych miejscowościach gminy, 
szczególnie tam, gdzie jest już 
gotowa dokumentacja.

-Sądzi Pan, że wiele uda 
się zrobić w tej najbliższej 
kadencji skoro budżet gminy 
obciążony jest spłatami kre
dytów? A więc wnioskowanie 
o środki unijne będzie utrud
nione. Nie ma wszak pienię
dzy na wkład własny.

-Mam tego świadomość, znam 
nasz budżet i jestem na bieżąco 
z tymi problemami. Kontaktu
ję się ciągle z Panią skarbnik i 
mam pomysł, co zrobić, żeby 
ten budżet udało się utrzymać i 
jeszcze coś zrealizować.

-W jaki sposób? Do spła
cenia są kredyty, możecie się 
ich pozbyć do 2 0 1 9  roku, 
ale tylko pod warunkiem, że 
gmina nie będzie zaciągać 
nowych zobowiązań.

-No to mamy dwie możliwości 
-  albo nie robimy nic, albo przy
spieszamy spłatę kredytów, co 
zresztą jest już czynione. Wtedy 
będziemy mieli szansę ubiegać 
się o pieniądze z tego unijne
go rozdania (2014-2020), Przy 
czym równolegle nie ma innej 
możliwości, jak ograniczenie 
kosztów funkcjonowania gminy. 
W ogólć zdaję sobie sprawę, że 
to nie będzie łatwa kadencja. 
Sprawa szkoły w Kotwasicach. 
Obecnie chodzi tam dziewięcio
ro dzieci, lącżnie z przedszko
lakami jest ich dwadzieścioro. 
Na taki stan rzeczy miały wpływ 
działania wójta w poprzednim 
roku szkolnym, w postaci spe
cjalnych dowozów, darmowych 
podręczników dla uczniów z 
tej szkoły. Społeczność się po
dzieliła, a jednocześnie problem 
szkoły w Kotwasicach nie został 
rozwiązany. Drogi, to kolejny 
problem, wbrew pozorom wiele 
z nich wymaga już szybkiej na
prawy. Konieczna jest moderni
zacja oczyszczalni ścieków.

-Jak Pan ocenia pomysł 
utworzenia terenów pod in
westycje od strony gminy 
Turek, w okolicach Grąbko- 
wa? Taki pomysł rzucił wójt 
Krzeszewski podczas jednej 
z sesji.

-To był luźny pomysł, ale

faktycznie powinniśmy przy
gotowywać nowe tereny pod 
inwestycje, bowiem są chętni 
właśnie tutaj ulokować swoją 
działalność. I w tym przypadku 
będzie potrzebne dużo ziemi. 
Dlatego musimy się przygoto
wać. Tereny pod inwestycje są 

-wyznaczone w kierunku Kali
sza, przy drodze wojewódzkiej 
oraz w okolicach Grąbkowa.

-Powinien więc Pan chyba 
pozytywnie spojrzeć na po
mysł wójta Brudzewa, który 
lobbuje na rzecz powstania 
specjalnej strefy inwestycyj
nej wzdłuż drogi wojewódzkie 
4 7 0 , poczynając od Kościel
ca, kończąc na Malanowie.

-Oczywiście, że popieram ta
kie działania. Podatki od dzia
łalności wpłyną do gminy, gdzie 
inwestor ulokuje swoją działal
ność. Ale tutaj chodzi także o 
zatrudnienie i o wpływy z podat
ków dochodowych. To jest rola 
do spełnienia przez Związek 
Gmin Powiatu Tureckiego. Ale 
ta formuła chyba się nie spraw
dza, więc należy porozumieć się 
samemu w gronie zaintereso
wanych gmin. Ważne jest, żeby 
taka strefa nie była strefą mar
twą, tak jak jest w Turku.

-Cóż za inwestorzy przy
chodzą do Malanowa, o 
których Pan tak nieśmiało 
wspomniał?

-Na razie nie ma jeszcze kon
kretów, które dawałyby nam 
pewność, ale jest to firma zajmu
jąca się produkcją energii odna
wialnej. I nie są to wiatraki.

-Będzie Pan kontynuował 
projekt wójta, czyli PKS Ma
lanów?

-Nie popierałem tego pomy
słu Pana wójta i nie popieram 
dalej. Rozumiem, że istnieje 
potrzeba funkcjonowania komu
nikacji lokalnej, ale uważam, że 
PKS Malanów w proponowanej 
przez wójta formie będzie gene
rował zbyt duże koszty. Najważ
niejsze, żebyśmy mieli dobrze 
funkcjonujące dowozy dzieci 
do szkół. I one akurat powinny 
być bezpłatne. PKS Turek ogra
nicza kursy, bo są nierentowne. 
Wszyscy uważają, że śą potrzeb
ne, tylko jakoś nikt nie jeździ. 
A przy okazji dowozów można 
przecież umożliwić korzystanie 
z komunikacji innym mieszkań
com gminy.

-A na koniec, czy u pod
staw Pana decyzji związanej 
z kandydowaniem na wójta 
Malanowa nie legła zmiana 
wójtowskich sympatii? Wszak 
Gerard Krzeszewski prze
niósł je pod koniec kadencji 
z Towarzystwa Samorządowe
go, z którego poparciem do 
tej pory startował w wybo
rach, na inne ugrupowanie.

-Nigdy oficjalnej informacji 
o wystąpieniu z TSu nie otrzy
maliśmy od Pana wójta. Podej
rzewaliśmy, że te sympatie są, 
ale oficjalnie wójt nie wystąpił z 
naszych szeregów. Nadal jest w 
zarządzie gminnym TS w Mala
nowie. Ale ze względu na brak 
porozumienia i dialogu, TS zde
cydował mnie zarekomendować 
na stanowisko wójta w nadcho
dzących wyborach.

Rozmawiała 
Iwona Kujawa



ECHO TURKU 14 paździenika 2014 r. 7
OGŁOSZENIE ........ ■.- ..... - ...;...... — ... - .................................. - .— ....................—-

Prawo i Sprawiedliwość rozpoczęło kampanię
Nie idziemy po władzę, idziemy po to, aby służyć społeczeństwu. Taki jest nasz cel -  powiedział Ryszard Bartosik podczas konferencji prasowej, jaką 
30 września zainaugurowano kampanię wyborczą Prawa i Sprawiedliwości w powiecie tureckim. Podczas spotkania zaprezentowano kandydatów 
partii do Rady Miejskiej Turku i Powiatu Tureckiego, poinformowano także, że w wyścigu o fotel burmistrza Turku, PiS poprze Zdzisława Czaplę.

L 7  onferencję rozpoczął Ryszard Bjrtosik, 
1 ^^  który powiedział, że celem PiS-u jest 

J L  Ikj-ozwój Turku i gmin powiatu tureckie
go, ale także zaprowadzenie porządku w powie
cie. Zdaniem lidera partii, w nadchodzących 
wyborach ma ona mocne listy, co daje powody 
do wiary w wyborcze zwycięstwo. W samym 
Turku PiS nie wystawi własnego kandydata, 
poprze urzędującego burmistrza Zdzisława 
Czaplę. Pan burmistrz współpracuje z nami od 
początku i ta współpraca układa się bardzo do
brze. Zdzisław Czapla doprowadził do rozwoju 
naszego miasta i chcielibyśmy ten rozwój pie
lęgnować, aby ta partnerska współpraca trwała 
przez długie łata dla dobra naszej małej ojczy
zny -powiedział Bartosik.

Obecny na konferencji Zdzisław Czapla

przypomniał, że jego 8-letnia współpraca z Pra
wem i Sprawiedliwością służy ludziom, a jej 
wymiernym efektem są zrealizowane-w mieście 
inwestycje. Jest za nami świadectwo dobrej pra
cy. W samym mieście zrealizowaliśmy ponad 
125 inwestycji, za ponad 180 min zł -  powie
dział, dodając, że razem można zrobić znacznie 
więcej niż samemu. Idźmy i zwyciężajmy dla 
ludzi, dla miasta, dla powiatu -  zakończył bur
mistrz. Tę część konferencji zakończyło podpi
sanie porozumienia o poparciu w wyborach 
i dalszej współpracy w oparciu o wzajemne za
ufanie, pod którym podpisy złożyli Zdzisławem 
Czaplą, Ryszard Bartosik i Poseł Witold Czar
necki.

Kolejnym ważnym momentem spotkania 
było przedstawienie kandydatów PiS do Rady

Miejskiej Turku i Powiatu Tureckiego. Nasi 
kandydaci reprezentują różne środowiska, róż
ne zawody i chcą rozwiązywać problemy tych 
środowisk na szczeblu samorządowym -  powie
dział o nich Bartosik. O miejsca w Radzie Mia
sta walczyć będą m.in. Agnieszka Augustyniak, 
Wioleta Kowalczyk, Maryla Stolarek, Joanna 
Pawlak, Norbert Lament, Paweł Kaźmierczak, 
Dariusz Jasak, Dariusz Kałużny, Jerzy Pionke,' 
Eugeniusz Łukasik, Bogusław Banaszak, Se
bastian Jafra, Stefan Piotrowski, Krzysztof Gra
czyk, Filip Nowakowski, Józef Jasak i Jarosław 
Michalski. Z kolei na liście do Rady Powiatu 
znaleźli się m.in: Marek Kubiak, Jan Smak, 
Emilia Derucka -  Kołata, Grzegorz Wojtczak, 
Wiesława Olszak, Wacław Wypych, Łucja 
Szczęsnowska, Anna Kowal, Barbara Tarkow
ska, Małgorzata Janiak, Jan Jaroma, Janina No
wak, Zofia Dzierzgowska i Józef Sztrymer 
(okręg nr 1); Bogdan Radecki, Piotr Szewczyń- 
ski, Andrzej Fret, Roman Choinka, Krzysztof

Hodlik (okręg nr 2); Ryszard Papierkowski, Sła
womir Kosobudzki, Mariusz Kaszyński, Artur 
Bąbka (okręg nr 3) oraz Ryszard Bartosik, Ag
nieszka Borkowska, Halina Karbowska, Janusz 
Dewicki, Marian Mikołajczyk (okręg nr 4).

Poinformowano również, że kandydatem 
PiS do sejmiku województwa wielkopolskiego 
jest obecny radny powiatu Henryk Kranc, który 
znalazł się na 4. pozycji na liście PiS. Obecny na 
konferencji poseł Prawa i Sprawiedliwości Wi
told Czarencki zaznaczył, że to właśnie w Turku 
startuje wielkopolska kampania samorządowa 
PiS. Ale, jak dodał, nie ma w tym nic dziwnego, 
bo to właśnie tu PiS ma najwięcej zwolenników 
i osiąga najlepsze rezultaty. - Celem nie jest wła
dza, władza jest środkiem, celem jest służba spo
łeczeństwu i mam nadzieję, że uda nam się to 
zwycięstwo odnieść. Życzę wszystkhn państwu 
żebyście odnieśli zwycięstwo -  powiedział par
lamentarzysta.

ŁM, fot. iTurek.net
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Czy nieczynna stacja uzdatniania wody w Potworowie poróżni władze gmin Kawęczyn i 
Dobra? Wójt Jan Nowak uważa, że to gmina Dobra powinna płacić za jej utrzymanie, nawet 
jeżeli jest to 10 zł, a nie Związek Międzygminny Wodociągów i Kanalizacji, do którego jego. 
gmina też należy. Burmistrz Andrzej Piątkowski odpowiada, że są to minimalne koszty rzę
du 300 zł i kto jak kto, ale gmina Kawęczyn z pewnością do tego nie dokłada.

Sprawa stacji uzdatniania 
wody w Potworowie stanęła pod
czas sesji Rady Gminy Kawęczyn 
za sprawą radnego Sylwestra 
Kasprzaka, który zapytał, co się 
z nią teraz dzieje. Odpowiedział 
mu Stanisław Gralak - prezes Za
kładu Usług Wodnych sp. z o.o. 
w Koninie. Po modernizacji stacji 
w Kowalach Pańskich, Potworów 
dotychczas zaopatrujący w wodę 
część gminy Kawęczyn został 
wyłączony. Właścicielem hydro
forni w Potworowie jest gmina

Dobra i to ona zdaniem prezesa 
Gralaka powinna podjąć decyzję 
o jej likwidacji. Powiedział też, że 
są tam urządzenia, które można 
byłoby jeszcze wykorzystać jako 
zastępcze, ale nieużywane szyb
ko korodują i niedługo nie będą 
się już do niczego nadawały.

Zaniepokoiło to wójta Jana 
Nowaka, który uważa, że gminy 
zrzeszone w Związku Międzyg
minnym Wodociągów i Kanaliza
cji nie powinni ponosić kosztów 
utrzymania niefunkcjonującej

hydroforni. Jego zdaniem to gmi
na Dobra powinna wziąć na swo
je barki koszty jej utrzymania, a 
nie Związek Międzygminny Wo
dociągów i Kanalizacji, którego 
gmina Kawęczyn jest członkiem.

-Chciałbym dowiedzieć się jakie 
są to koszty i jak długo trwa taki 
stan rzeczy - powiedział zwracając 
się do prezesa Gralaka. -Nie po 
to modernizowaliśmy hydrofornie, 
żeby utrzymywać coś z czego nie 
korzystamy. Nie po gospodarska 
byłoby dalej to utrzymywać.

Hydrofornia w Potworowie, kością niezgody pomiędzy gminami Kawęczyn i Dobra.

Po wyjaśnienia udaliśmy się 
do Andrzeja Piątkowskiego - 
burmistrza Dobrej. Zdziwiony 
był reakcją swojego kolegi zza 
miedzy. Wyjaśnił, że prezes Gra
lak powiedział mu, że Potworów 
jest rezerwowym zabezpiecze
niem dla hydroforni w gminie 
Kawęczyn na wypadek awarii. 
Zapewniał nas, że koszty utrzy
mania stacji uzdatniania wody w 
Potworowie są nieomal symbo
liczne. Chodzi tylko o niewielkie 
ilości energii elektrycznej. Jego 
zdaniem, rocznie jej utrzymanie 
kosztuje 200-300 zł.

-Mieszkańcy gminy Kawęczyn 
nie dopłacają do wodociągów w 
gminie Dobra. Jeżeli ktoś dopłaca,

to prędzej odwrotnie - mówi bur
mistrz Piątkowski.

Burmistrz wyjaśnił nam, że 
wodociągi na terenie gminy Do
bra, będące w zarządzie Zakładu 
Usług Wodnych przynoszą rocz
ne zyski. Tego samego nie może 
powiedzieć wójt Nowak, który w 
zakładzie w przeciwieństwie do 
gminy Dobra ma także kanaliza
cję, do której Zakład dopłaca i to 
znacznie więcej niż do hydrofor
ni w Potworowie.

Jak widać, obaj panowie dbają 
o interes swoich gmin, a różnicę 
stanowisk wyjaśnią sobie na po
siedzeniu Związku Międzygmin
nego w Koninie.

Andrzej R. Tyczyno

CZŁONEK POLSKIEJ 
IZBY PALIW PŁYNNYCH
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Dostarczamy olej napędowy oraz olej opałowy 
legalizowaną autocysterną od Producenta PKN Orlen. 
Oferujemy rabaty i dogodne warunki płatności.

•" Oferujemy również na korzystnych warunkach wynajem 
zbiorników na olej napędowy 2500 i 5000 I.
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zapraszamy do współpracy
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Jarosław Kwiatkowski 
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Wszystko zapowiadało się pięknie. W końcu mieszkańcy zapomnianego przez „Boga i ludzi”, a właściwie tylko przez władze miasta, osiedla przy ul. Górni
czej, zwanego adekwatnie do jego stanu Awaryjnym, doczekali się zmian. Rok 2014 miał być dla nich przełomowym, zamiast starych, dziurawych dróg -  nowa 
kostka, zamiast popękanych chodników -  równe trakty, zamiast cieknących dachów -  nowe poszycie. Prace ruszyły, a mieszkańcy przyglądali się kolejnym 
metrom odnowionych miejsc. Aż do września. -Budowlańcy zwinęli swoje baraki, zabrali narzędzia i zniknęli. Zostały za to urwane w połowie prace... Znów 
nas zostawiono -  obawiają się turkowianie. Burmistrz Zdzisław Czapla jednak uspokaja: -Jest czas, wszystko zostanie ukończone.

Nie ma już Dziurasic Parku
Na pierwszy rzut oka osiedle 

Awaryjne już wypiękniało. Straszą
cy jeszcze w ubiegłym roku wjazd, 
ochrzczony przez mieszkańców 
nawet jako Dziurasic Park, od 
szpecących go głębokich dziur, 
jest teraz równy. Po bokach znaj
dują się parkingi z kostki i żółte 
chodniki. Gdy jednak przyjrzeć się 
bliżej, widać rozkopane pobocza, 
zdjęte płytki wzdłuż budynków, 
urwane w połowie lub nawet nie 
rozpoczęte chodniki. Wokół traw
niki porasta chwast, gdzieniegdzie 
bardzo wysoki. Leżą sterty piachu. 
I gdyby pomiędzy tym wszystkim 
uwijali się robotnicy, pewnie nikt 
nie miałby zastrzeżeń. Ale nie. 
-Ponad miesiąc temu zniknęli. Za
brali swoje narzędzia i tyle ich wi
dzieliśmy. Pewnie już nie wrócą. A 
jeszcze niedawno burmistrz Czapla 
zapewniał nas, że teraz to dopiero 
będziemy mieli, jak nigdzie indziej. 
No i faktycznie, nikt nie ma tak jak 
my! -  mówią z ironią panie siedzą- Prace szły pełną parą, aż do września,

się, szczeliny między kostkami nie 
są uzupełnione piachem. Twierdzi 
też, że gdy zima zastanie taki stan 
rzeczy, lód rozsadzi to, co zostało 
zrobione i znów będzie jak wcześ
niej lub zwiększą się koszty związa
ne z naprawą i wymianą uszkodzo
nych fragmentów. -Jednocześnie w 
wielu miejscach pozostawione duże 
łachy piachu, które utrudniają spły
wanie wody deszczowej i zapewne w 
dłuższym czasie zamulą kanaliza
cję deszczową. Pół biedy jeśli da się 
przepchać. Gorzej jeśli będzie trzeba 
rozbierać nową drogę... Znów będą 
to koszty -  twierdzi mężczyzna.

Oby jego obawy okazały się 
bezpodstawne. Zgodnie z tym, co 
mówi Zdzisław Czapla, mrozy nie 
powinny zastać niedokończonych 
prac. Początek listopada przecież 
niedługo.

Niepotrzebne wycieczki 
do Wrocławia,

Panoramę majq u siebie
Choć widzą zmiany, turkowia

nie z osiedla przy Górniczej pod-

Droga wyjazdowa teraz wygląda porządnie. Zupełnie inaczej prezentowała się w 2013 roku.

ce na przyblokowych ławeczkach, 
korzystając z ostatnich promieni 
słońca.
Mieszkańcy dostaną wszystko

jeszcze przed wyborami?
-Chyba burmistrzowi zepsuła się 

kiełbasa wyborcza, bo osiedle zosta
ło pozostawione w stanie częściowej 
modernizacji -  dodaje inny miesz
kaniec Awaryjnego. Osiedlowa 
plotka głosi, że albo na remonty 
zabrakło pieniędzy, albo firma 
wykonująca prace wzięła kilka 
zleceń na raz i... nie może się wy
robić. -Robią teraz gdzie indziej, a 
nas, mówiąc kolokwialnie, olano 
-  twierdzi mężczyzna.

W stronę osiedla Górniczego 
jednak w ciągu ostatniego roku 
faktycznie popłynęła rzeka pie
niędzy. Jak informuje turkowski 
Urząd Miejski wykonanie ka
nalizacji sanitarnej, kanalizacji 
deszczowej, sieci wodociągowej i 
sieci cieplnej tam kosztowało ok.

3, 5 miliona złotych, docieplenie 
dachów to kolejne 150 tysięcy zł.
Na wykonanie dróg wraz z parkin
gami i chodnikami przeznaczono 
około 660 tysięcy zł plus budowa 
placu zabaw kolejne 17,5 tysiąca.
-Na realizację całego przedsięwzię
cia są zabezpieczone środki w bu
dżecie Gminy Miejskiej Turek -  za
pewnia burmistrz Czapla, dodając, 
że umowny termin zakończenia 
prac to 4 listopada tego roku i do 
tego terminu wykonawca powi
nien zakończyć wszelkie roboty 
budowlane.

-Tak czy inaczej nadzorujący 
prace niestety nie popisał się i nie' 
dopilnował prawidłowego zabez
pieczenia niedokończonych prac.
Moim skromnym zdaniem aktualny 
stan nie jest dobrze zabezpieczony -  
mówi turkowianin mieszkający na 
osiedlu Awaryjnym i wymienia za
niedbania: krańce kostki chodni- Panorama Racławicka -  tak niektórzy turkowianie określają ustawione naprzeciw wjazdu na 
kowej nie są podsypane -  rozłażą osiedle pojemniki na śmieci.
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Mieszkańcy twierdzą, że wykonane do tej pory modernizacje nie 
zostały odpowiednio zabezpieczone. Wszystko wygląda właściwie tak, 
jakby kolejnego dnia pracownicy mieli wrócić na teren budowy a nie 
było ich od ponad miesiąca. Burm istrz zapewnia jednak, że do listopada 
wszystko zostanie dokończone.

chodzą do wszystkiego z rezerwą. 
Wiele im już obiecywano, na razie 
tylko częściowo widać efekty. 
Niektórych inwestycji „u siebie” 
nie rozumieją. Na przykład prze
sunięć kontenerów na śmieci. Te
raz odnowiona droga wjazdowa 
prowadzi wprost na „wystawę” ko
szy. -Przestawienie kontenerów z 
dotychczasowych miejsc, to kolejny 
„genialny” pomysł. Co to ma być? 
Panorama Racławicka? Komu 
i czemu to ma służyć? -  zapytują 
mieszkańcy i dzielą się kolejną, 
miejską ploteczką, która niesie, 
że staną tam „super doskonale, 
cudowne i wspaniałe śmietniki 
godne XXI wieku”... na czipa lub 
kartę. -Zapewne cena tych konte
nerów też będzie super. Pytanie 
tylko komu to ma służyć, po co ta
kie koszty? Nie ma na co wydawać 
pieniędzy... -  słychać.

Jak się okazuje, w tej chwili 
przygotowano jedynie plac na

śmietniki, który już niedługo (?) 
ma zostać ogrodzony. W urzędzie 
dowiadujemy się, że „będzie to 
gniazdo gromadzenia odpadów 
komunalnych, wygrodzone i zada
szone”. O elektronicznych nowin
kach magistrat na razie milczy.

Choć nastroje na osiedlu Awa
ryjnym nie są zbyt radosne, może 
w tej sytuacji warto złapać za sło
wo burmistrza i poczekać... W 
końcu do 4 listopada zostały już 
jedynie 3 tygodnie. A później wy
bory, więc może tym razem jed
nak się uda?

W każdym razie do począt
ku listopada wszystkie prace w 
pasie drogowym mają zostać za
kończone. Niestety w zakresie 
modernizacji nie ma informacji o 
wymianie ławek i doprowadzeniu 
do porządku zarośniętych trawni
ków między blokami. Ale to już 
tylko drobny szczegół.

boxa

Podczas rajdu

D ruhow ie
służyli

z T u rko w ic  
pom ocą

Dziennikarski chochlik za
mienił chyba na klawiaturze 
komputera literki, stąd w relacji 
z integracyjnego rajdu „Pieczo
nego ziemniaka”, jaka ukazała 
się w ET 40 (7 października), 
znalazł się ewidentny błąd. To 
OSP Turkowice, a nie jak napisa
liśmy, Cisew udzieliły wsparcia 
organizatorom a także samym

uczestnikom rajdu, który odbył 
się w poprzednią niedzielę -  5 
października.

Jak zapewnia Dariusz Grajkow- 
ski, jeden z organizatorów rajdu, 
pomoc druhów z OSP Turkowice 
była wieloraka. Na trasie druho
wie z Turkowic czuwali nad bez
pieczeństwem uczestników, a ich 
siła przydawała się na przykład,

gdy trzeba było przez piaszczyste 
drogi przepchnąć wózki osób nie
pełnosprawnych. Z kolei na miej
scu, w Cisewie, druhowie z wielką 
życzliwością oddali najmłodszym 
do dyspozycji swój wóz.

Za te pomyłkę przepraszamy 
samych zainteresowanych i na
szych czytelników.

Redakcja

Zapraszamy do straży pożarnej, czyli...

się sezonem grzewczym czy spo
sobami zapobiegania zatruciom 
tlenkiem węgla.

Najmłodsi będą mogli między 
innymi zrobić sobie zdjęcie ze 
strażakami czy podpytać ich o 
cienie i blaski ratowniczej pracy.

Serdecznie zapraszamy w nie
dzielę, 19 października w godzi
nach od 10.00 do 13.00.

boxa

Komenda Powiatowa Pań
stwowej Straży Pożarnej w Turku 
zaprasza mieszkańców miasta i 
powiatu na Dzień Otwarty Straż
nic. W najbliższą niedzielę, 19 
października, wszyscy będą mile 
widziani w siedzibie strażaków 
przy ul. Św. Floriana 2.

Akcja otwartych strażnic odby
wa się całej Wielkopolsce i daje 
niezwykłą możliwość przyjrzenia

się z bliska siedzibom, a co za tym 
idzie pracy zawodowych straża
ków. W Turku jest co oglądać, bo 
przecież okazały, czerwony bu
dynek jeszcze pachnie nowością. 
Strażacy zapewniają moc atrak
cji, pokażą gościom samochody 
gaśnicze i inny sprzęt ratunko
wy, będzie też można zapoznać 
się z zagrożeniami pożarowymi 
związanymi z rozpoczynającym

Niestety ławeczki nie zostaną wymienione w najbliższym czasie.
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Bezpieczne życie seniorów, czyli....

Wójt Mirosław Broniszewski nie refunduje zakupu garn
ków ze stali. To jedynie nowy złodziejski sposób, jaki stosu
ją naciągacze w Przykonie. Uznali widać, że w tej gminie nie 
wzbudzi to żadnych podejrzeń. Podczas spotkania miejsco
wego Klubu Seniora z policjantami, funkcjonariusze starali 
się podpowiedzieć seniorom, jak ustrzec się przed złodzieja
mi, oszustami i naciągaczami.

„Bezpieczne życie seniora”, 
to program przygotowany przez 
Komendę Wojewódzką Policji w 
Poznaniu, mający podnieść świa
domość seniorów, zwiększyć 
ich poczucie bezpieczeństwa. 
Policjanci z Komisariatu Poli
cji w Dobrej przy współudziale 
Komendy Powiatowej Policji w 
Turku, zdecydowali się reali
zować go na swoim, lokalnym 
szczeblu. Na spotkanie w Cen
trum Kultury Biblioteki Publicz

nej w Przykonie zaprosili miesz
kańców tej gminy skupionych w 
Klubie Seniora.

Na spotkanie przybył też 
wójt Mirosław Broniszewski, 
który wyraził przekonanie, że 
będzie ono owocne dotyczące 
bezpieczeństwa mieszkańców 
gminy, szczególnie tych w po
deszłym wieku. Nie zawiódł się 
ponieważ policjanci byli dobrze 
do tematu spotkania przygoto
wani. Aspirant sztabowy Piotr

Kąciak - rzecznik prasowy KPP 
w Turku, z pomocą przygoto
wanej przez siebie prezentacji 
multimedialnej przedstawił 
zagrożenia jakie niesie senio
rom świat nieuczciwych ludzi. 
Radził, aby zamykać drzwi wej
ściowe nawet wtedy, kiedy jest 
się w domu, ponieważ złodziej 
wykorzysta każdą sytuację. Za
lecał ostrożność w kontaktach 
z obcymi. Omawiał działania 
przestępców metodami na: 
wnuczka, urzędnika, pracowni
ka zakładu energetycznego, a 
nawet policjanta.

Wójt Broniszewski dorzucił 
też metodę „na wójta”. W gmi
nie Przykona pojawił się domo
krążca sprzedający komplety 
garnków. Mówił, że kosztują

1000 zł, ale połowę refunduje 
wójt. Broniszewski dowiedział 
się o tym, kiedy przyszła do nie
go mieszkanka z pytaniem, kie
dy może spodziewać się zwrotu 
500 zł za zakupione garnki.

Mówiono także o kradzieżach 
osób narodowości romskiej, 
którzy ostatnio stosują metodę 
na sprzedaż koca. Jedna z cyga
nek rozkłada prezentując koc, a 
druga (bywa, że dziecko) wcho
dzi zasłonięta kocem do miesz
kania i okrada je. Radzono, aby 
natychmiast informować poli
cję, kiedy takie osoby pojawią 
się w pobliżu ich posesji.

Starszy aspirant Krzysztof 
Kowalczyk - dzielnicowy na 
gminę Przykona i starszy sier
żant Damian Pędziwiatr, radzili

jak zachować się w ruchu dro
gowym. Przypomnieli między 
innymi o obowiązku noszenia 
odblasków podczas porusza
nia się po zmroku w obszarze 
niezabudowanym. Jedna z pań 
pytała, czy można jeździć ro
werem po chodniku. Policjanci 
odpowiedzieli, że nie, ale jeżeli 
ma to wpływ na bezpieczeństwo 
rowerzysty, na przykład w cza
sie złej pogody, to radzili jechać 
chodnikiem.

Dzielnicowy Kowalczyk wrę
czył prezesowi Mirosławowi 
Sekurze torbę z kamizelkami 
odblaskowymi, ufundowanymi 
dla seniorów przez wójta. Pre
zes podziękował policjantom za 
tę pouczającą pogadankę.

(art)

Prezes Sekura podziękował policjantom za cenne rady. W spotkaniu wzięło udział kilkudziesięciu seniorów z gminy Przykona.

Jak był cel działalności Zarządu 
Powiatu Tureckiego i kto go zaplanował?

W dniu 18 września uczestniczy
łem w posiedzeniu Rady Powiatu 
Tureckiego. Mój udział w tym po
siedzeniu wynikał z faktu, iż popro
siłem jednego z radnych powiato
wych, aby w imieniu mieszkańców 
zapytał o sprawę dokumentacji 
projektowej na inwestycję drogową 
przy ulicy powiatowej Zdrojki Lewe 
w Turku. Chciałem poznać stanowi
sko Zarządu Powiatu Tureckiego w 
tej sprawie.

Jakie było moje zdziwienie, kie
dy radny i były już członek Zarządu 
Powiatu Tureckiego Pan Wojciech 
Rusek z PSL, na początku sesji za
prezentował przyczyny rezygnacji z 
tej funkcji. Nie będę odnosił się do 
samej postawy Pana radnego, ale 
do jednej z przyczyn jego rezygna
cji z funkcji członka Zarządu.

Okazało się, iż jednym z celów 
strategicznych działalności Zarządu 
było nie współdziałanie z władza
mi miasta Turku. Innymi słowy

obecny Zarząd w swych planowa
nych celach działalności założył, 
że Gmina Miejska Turek nie będzie 
partnerem Powiatu Tureckiego. 
Lokalne media jakoś tego faktu 
nie dostrzegły, a przynajmniej nie 
przedstawiły szerzej opinii publicz
nej Naszego miasta.

Oczywistym jest, iż taka posta
wa (jeżeli prawdą jest to, co przed
stawił radny w swoim wystąpieniu) 
stanowi przejaw patologicznej oraz 
szkodliwej działalności Zarządu Po
wiatu Tureckiego, który wbrew idei 
samorządności zakłada z góry brak 
współpracy z samorządem miasta 
Turku.

Przypomnę tylko, że samo
rząd terytorialny w założeniu jego 
twórców miał polegać na tym, że 
powiat przy realizacji swoich za
dań (np. szpitale, drogi, transport, 
biblioteki, itp.), powinien poszu
kiwać partnerstwa i współpracy 
z samorządami poszczególnych 
gmin wchodzących w jego skład. 
Tak, aby pewne zdania wykonywać 
wspólnie na rzecz mieszkańców 
danej społeczności lokalnej. Na 
przykładzie miasta Turek widać, 
że zarządzający Naszym powiatem

(Panowie Zbigniew Bartosik z RIP, 
Władysław Karski z LPS, Franci
szek Pyziak z SLD) tej lekcji nie od
robili. Chyba, że jest jeszcze gorzej 
- odrobili lekcje, ale świadomie za
łożyli, że będą postępować wbrew 
tej idei dla własnej korzyści. Wtedy 
należałoby o takich osobach mówić 
„szkodnicy samorządowi” , albo go
rzej: „pasożyty społeczne” .

Informacja, którą uzyskałem 
podczas wspomnianej sesji spo
wodowała, iż zadałem sobie py
tanie, kto to zaplanował taki cel 
działania? I wtedy wydarzenia za
częły układać się w całość, która 
potwierdza konsekwentną realiza
cję założonego celu.

Ewidentnym tego przykładem 
jest funkcjonowanie (do niedawna) 
Miejskiej i Powiatowej Biblioteka 
Publiczna w Turku, która decyzją 
władz powiatu została rozdzielona. 
Obecnie oddzielnie swoją działal
ność prowadzi Miejska Biblioteka 
Publiczna w Turku oraz Powiato
wa Biblioteka Publiczna w Turku. 
Taki sposób postępowania wywoła 
określone konsekwencje związane 
ze zwiększeniem kosztów funkcjo
nowania obu bibliotek. Dodatkowo

powstał problem dotyczący zbio
rów bibliotecznych oraz lokalu dla 
powiatowej biblioteki. W czasach, 
gdy wszystkie działania powinny 
być wykonywane wspólnie, choćby 
ze względu na koszty, doprowadza 
się do oddzielenia bibliotek. To nie 
jest racjonalna decyzja władz po
wiatowych, ale dobrze wpisuje się 
w założony przez nie cel.

Kolejnym dobitnym tego przy
kładem jest sprawa z powodu, któ
rej uczestniczyłem w posiedzeniu 
Rady Powiatu Tureckiego, tzn. wy
konanie dokumentacji projektowej 
na inwestycję drogową przy ulicy 
powiatowej Zdrojki Lewe w Turku. 
Jak się okazało, i w tej sprawie zrzą
dzający powiatem albo nie chcą, 
albo nie potrafią poprawnie jej zre
alizować. W sytuacji, gdy miasto 
Turek przeznaczyło na nią 99% 
kosztów jej wykonania, zarządzają
cy powiatem tureckim nie potrafili 
z tego skorzystać. Okazało się, że 
powiat odstąpi od umowy z firmą, 
która miała przedmiotową doku
mentacje wykonać. To oznacza, 
że inwestycja drogowa przy ulicy 
powiatowej Zdrojki Lewe w Turku 
nie zostanie przez powiat rozpo

częta, mimo znaczącego wsparcia 
ze strony samorządu miasta Tu
rek. Nie będzie również załatwiona 
przez powiat drobna kwestia, z któ
rą zwracali się mieszkańcy tej ulicy 
(Małgorzata Gierszewska, Mirosła
wa Bednarkiewicz, Henryk Kacprzak 
i moja osoba), tzn. remont 200 m 
odcinka drogi powiatowej przy uli
cy Zdrojki Lewe położonej w Turku 
(odcinek wzdłuż stacji transforma
torowej), między ulicą Chopina, a 
nowo powstałą ulicą Bursztynową. 
Jak ustaliłem, koszt remontu tego 
odcinka miał wynosić ok. 40 tys. 
zł. W tej sprawie zarządzający po
wiatem również wypowiedzieli się 
negatywnie.

Patrząc na postawę zarządzają
cych Naszym powiatem widać, że 
założony przez z nich cel -  brak 
współpracy z władzami miasta Tur
ku -  jest realizowany z niekorzyścią 
dla całej wspólnoty samorządowej 
Turku.

Zdecydowałem się te fakty przed
stawić opinii publicznej Naszego 
miasta, aby miała świadomość po
dejmując decyzję w nadchodzących 
wyborach samorządowych.

Waldemar Trojan
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Kolejny remontowy bubel?

-Chcę zwrócić uwagę na kolejny bubel projektanta i administratora odpowiadającego za 
remont ulicy 650-lecia w Turku -  twierdzi Czytelnik Echa Turku. Jak mówi, miało być lepiej, 
przede wszystkim bezpieczniej, a wyszło jak zwykle.

Czytelnik zwraca uwagę na 
skrzyżowanie ulic Armii Krajowej 
i 650-lecia. Jak twierdzi, w tym 
miejscu zawsze był kłopot z bez
piecznym przejściem w stronę 
deptaku. Nadzieją dla mieszkań
ców okolicznych bloków, codzien
nie robiących tam zakupy miał być 
remont. Cierpieli w ciszy uciąż
liwości związane z zamkniętymi- 
ulicami, biegali wokół z powodu 
chwilowych braków w kostce, itp. 
Czego się nie robi dla wyższego 
dobra. Niestety, nie wszystkie 
problemy ulicy 650-lecia zostały 
rozwiązane. Pomimo wytyczenia 
przejścia dla pieszych, nadal nie 
da się pokonać jezdni, ponieważ 
notorycznie parkują tam samo

chody. -Kiedy nawet uda się trafić 
na wolny chodnik, za kolejne trzy 
metry natykamy się na nowy prob
lem. Chodnik kończy się na par
kującym prawidłowo samochodzie 
-  mówi mężczyzna. O ile sprawny 
i nawet nie młody człowiek może 
w ramach codziennej gimnastyki, 
dla zdrowotności, przeskoczyć 
murek, to już rodzic z dziecięcym 
wózkiem nie da rady! Turkowianin 
dostrzega jeszcze jeden problem. 
-Szerokośćchodnika w tym miejscu 
także pozostawia wiele do życzenia. 
Zgodnie z ustawą powinna wynosić 
jeden metr, natomiast parkujące 
prawidłowo auto zajmuje jedną 
trzecią jego szerokości -  wyjaśnia 
mężczyzna. -Czy fantazja projek

tanta nie zna granic? -  zastanawia 
się, ironicznie gratulując jeszcze 
osobie, która z ramienia Urzędu 
Miasta zatwierdzała plan zmian.

Jak się okazuje, dokumentację 
opracował mgr inż. Zenon Jurga 
z wyłonionego w przetargu Za
kładu Projektowania i Realizacji 
Dróg, z siedzibą w Dopiewie. To 
on zaoferował się zrobić to najta
niej - umowna kwota wykonania 
dokumentacji to 29.520 zł. -Za
kres dokumentacji pokrywa się ze 
zrealizowanymi od kwietnia bie
żącego roku robotami w ciągu uli
cy 650-lecia. Chodnik także został 
zrealizowany zgodnie z dokumen
tacją -  wyjaśnia burmistrz Zdzi
sław Czapla i od razu zaznacza,

Przejście dla pieszych notorycz
nie zastawiają kierowcy nieprawid
łowo parkujący tam samochody.

Chodnik kończy się na zapar
kowanym prawidłowo aucie.

że obawy mieszkańca są przed
wczesne. Roboty budowlane nie 
zostały bowiem zakończone! W 
zakresie prac jest jeszcze usta
wienie słupków ograniczających 
parkujące pojazdy, co powinno 
w najbliższym czasie udrożnić 
chodnik. boxa

Głupio byłoby, żeby pracownicy wię
cej wiedzieli od szefa -  śmieje się.

Kiedy w 1978 roku zaczynała 
pracę, to tylko troje pracowników 
miało wyższe wykształcenie, te
raz w Sanepidzie nie ma go jedy
nie kierowca i sprzątaczka. Ale to 
chyba konieczność, by odnaleźć 
się w gąszczu przepisów. -Pracę 
zaczynałam, gdy przepisy sanitar
ne regulowała jedna ustawa, bar
dzo przejrzysta i logiczna. Teraz 
ciągle coś się zmienia, przepisy są 
ogólnikowe, wymagają interpreta
cji, dlatego tym bardziej tak bar
dzo potrzebny jest zdrowy rozsądek 
-  mówi.

Rozsądek chyba jest tu słowem 
bardzo ważnym, pewnie z jego po
wodu Jadwiga Świętochowska ni

gdy nie miała potrzeby pierwszo
planowej roli. Jedynie przez kilka 
miesięcy pełniła obowiązki dy
rektora. Przez lata była mistrzem 
drugiego planu, szefowała sekcji 
higieny komunalnej, higieny 
pracy oraz higieny żywności i ży
wienia. Była też szefową oddziału 
nadzoru. Jak mówi, dyrektorem 
czy kierownikiem się bywa, ale 
człowiekiem trzeba być zawsze. 
Jadwiga Świętochowska przez te 
wszystkie lata starała się pamię
tać o zasadzie, przekazanej przez 
matkę.

Nieczęsto zdarza się, by mi
strzowie drugiego planu, stawali 
w świede reflektorów, ale to na 
ich barkach spoczywa sukces 
projektu. Więc kiedy w ubiegłym 
roku zapowiedziała przejście na 
emeryturę, zaskoczyła wszyst
kich. Wiadomość zmotywowała 
otoczenie do działania, namawia

nia do pozostania. -Człowiek powi
nien znać moment odejścia, bo po
wtarzając słowa piosenki Perfectu, 
trzeba wiedzieć, kiedy ze sceny zejść 
niepokonanym -  mówi z przeko
naniem.

I tak się stało, choć wiele osób 
nie umie sobie wyobrazić Sanepi
du bez Jadwigi Świętochowskiej. 
Możemy to potwierdzić jako 
dziennikarze: kontakty zawodo
we z dyrektor Świętochowską 
były zawsze naznaczone ogromną 
życzliwością a także zawodowym 
profesjonalizmem.

Na razie nie przeraża jej brak 
pracy: -Póki co zamierzam odpo
czywać, zająć się domem, czytać 
książki, na które niewiele było 
czasu -  mówi z przekonaniem. -I 
podróżować z mężem.

-Korzystając z okazji chciałabym 
podziękować wszystkim osobom i 
instytucjom, z którymi przez te lata 
współpracowałam. Za miłą współ
pracę, za merytoryczną pomoc, bo 
też dzięki nim mogłam wykonywać 
służbowe obowiązki jak najlepiej.

ił

Jadwiga Świętochowska wraz z pracownikami Sanepidu, tuż przed imprezą pożegnalną.

Kawałek historii turkowskiego Sanepidu

im sS
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Jadwiga Świętochowska, wieloletnia zastępczyni dyrek
tora turkowskiej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Tur
ku, przeszła na emeryturę. Zarówno obecna załoga, jak i ci, 
którzy pracowali z nią przed laty są przekonani, że to duża 
strata, bo pracownika z taką wiedzą, ale przede wszystkim 
życzliwością i chęcią pomocy innym długo by szukać.

Kiedy w 1978 roku młoda ab
solwentka wydziału chemii po
znańskiego Uniwersytetu Adama 
Mickiewicza wróciła do Turku, 
pierwsze kroki podczas starania 
się o pracę skierowała do „Miran
dy”. Tam z ochotą chcieli dać jej 
posadę. I o mały włos zostałaby 
szefową 180-osobowej obsady 
zakładu. Jednak nie wyobraża
ła sobie, że szczupła i niewielka 
osóbka poradzi sobie z tak dużą 
grupą mężczyzn. Wtedy za namo
wą koleżanki, z podaniem o etat 
trafiła do Sanepidu. Co prawda 
pierwsze miesiące zatrudniona 
była w szpitalnym laboratorium, 
ale gdy tylko w inspekcji znalazł 
się wakat, ówczesna dyrektor 
Maria Rejsner, ściągnęła panią Ja
dwigę do siebie. I przepracowała 
tam następnych 36 lat.

Kończąc liceum nie bardzo 
wiedziała, co w życiu chce zro
bić, o jej przyszłości zadecydował 
praktycznie przypadek. -Języka 
polskiego w ogólniaku uczył mnie 
Kazimierz Wodziński. Profesor za
wsze narzekał, że bazgrzę jak kura 
pazurem, więc na humanistkę się 
nie nadaję -  przyznaje Jadwiga 
Świętochowska. Była umysłem 
ścisłym, a ze wśzystkich ścisłych 
przedmiotów, najbardziej lubiła 
chemię. Być może dlatego, że 
wychowawczynią i nauczycielką 
przedmiotu była Helena Ćwikliń
ska. Dlatego postanowiła zaryzy
kować i podejść do egzaminów 
właśnie na ten kierunek. Dosta
ła się na niego bez problemów.

Nie miała też kłopotów z ukoń
czeniem uczelni. Po dwudziestu 
latach podczas zjazdu licealnych 
absolwentów Jadwiga Święto
chowska dziękowała profesoro
wi Wodzińskiemu, że skończyła 
studia chemiczne dzięki niemu, 
bo szukała kierunku, żeby jak naj
mniej pisać: -I do tego symbolami
-  dodaje z uśmiechem.

Początek pracy w Inspekcji 
wspomina jeszcze do dziś. W 
gminie Brudzew była ogromna 
powódź. -Dostałam szkołę. Wów
czas wszyscy do celów spożywczych 
używali wód podskórnych z płyt
kich studni, a wszystko było zalane
-  wspomina turkowianka. Wtedy 
okazało się, że wiedza bez prakty
ki i obycia z podobnymi przypad
kami nie na wiele się zdaje. -To 
doświadczenie nauczyło mnie, że 
zawsze trzeba się przykładać, do
czytać, pomyśleć i robić wszystko z 
rozsądkiem -  dodaje.

Stąd pewnie jej pęd do wiedzy i 
podwyższania swoich kwalifikacji
-  dodatkowych kursów, specjali
zacji zdobyła przez te lata bez liku. 
Ukończyła specjalizację I stopnia w 
zakresie higieny i epidemiologii, II 
stopnia w zakresie higieny, a także 
podyplomowe Studium Kształto
wania i Ochrony Środowiska. Co 
więcej, stała się inspiracją dla ludzi, 
którzy znaleźli się w jej zawodowej 
orbicie. Współpracownicy podkre
ślają, że to właśnie ona motywowa
ła ich do ciągłego dokształcani. -Ale 
to też była dla mnie motywacja, bo i 
ja wówczas musiałam sięgnąć wyżej.
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Witajcie z radością każdy roczek nowy, czyli.

T to  D
Czternaście małżeństw mieszkających w gminie Tuliszków obchodzi w 2014 roku swoje jubileusze -1 3  z nich to Złote Pary. Ale państwo Krystyna i Czesław Szm 

im wspólnie 61 lat. Z okazji tak zacnej daty, małżeństwa zaproszono na weselny obiad, otrzymali też medale od prezydenta i gratulacje od burmistrza i przewodnicz

Czesława i Jan  Górscy

Wiesława i Jan  Kutkowscy

Regina i Jan  Wysoccy

W anda i Stanisław Rybiccy

W miniony czwartek, 8 paź
dziernika, do restauracji na we
selny obiad zaproszono czterna
ście wyjątkowych par -  państwa 
Czesławę i Józefa Balińskich, 
Danielę i Kazimierza Ficów, 
Czesławę i Jana Górskich, Euge
nię i Lucjana Janiaków, Urszulę 
i Jana Kubeckich, Wiesławę i 
Stanisława Rutkowskich, Wan
dę i Stanisława Rybickich, Zofię 
i Gabriela Skiereszów, Genowe
fę i Romana Ścisłych, Krystynę 
i Stefana Taborek, Zofię i Jana 
Wieczorków, Reginę i Jana Wy
sockich oraz Annę i Henryka 
Ziemiańskich. Obecni byli tak
że państwo z dłuższym stażem 
-  61-lecie obchodzą w tym roku 
bowiem Krystyna i Czesław 
Sznajderowie.

Jak zawsze przy podobnych 
okazjach powtórzyły się te same, 
ważne słowa - aby dotrwać tak 
zacnej rocznicy ważne są wyro
zumiałość, współdziałanie i zdol
ność do kompromisu. Tego po
winni uczyć się inni, więc może 
dobrym pomysłem byłoby, jak 
to zaproponował burm istrz Cie
sielski, by na podobne uroczy

Urszuła i Jan  Kubeccy Zofia i Gabriel Skierszowie

stości zapraszać młodych -  w 
narzeczeństwie czy małżonków 
z krótkim stażem. - Już samo pa
trzenie na Państwa stanowi do
bry prognostyk. Jest to też okazja 
by się zatrzymać i spojrzeć wstecz 
na to, co osiągnęliście w ciągu 
małżeństwa. Czas zarezerwowa
ny na wspomnienia radosnych 
chwil, jak i rozwiązanych proble
mów, bo było ich pewnie nie mało 
-  mówił Grzegorz Ciesielski i

dodał, że prawdziwą miłość po
znaje się nie tylko po jej sile, ale 
także po czasie jej trwania.

Burmistrz zacytował Jubila
tom słowa Jerzego Połomskie
go: „Kiedy się tak społem zac
nie przebyło pół wieku, to się 
podziw budzi w duszy i radość 
w człowieku. Radość, że w tym 
ludzkim rodzie, co ma przywar 
tyle, zdarzają się przecież takie 
małżeńskie idylle”.

W nagrodę za wielo 
siłek włożony we wspó' 
tuliszkowianie otrzyma] 
za długoletnie pożycie 
skie nadane przez pr< 
Rzeczypospolitej Polski 

-Jak szybko upływa i 
potok płynie czas. Za 
dzień, za chwilę, nie wie) 
ka nas. Ile jeszcze latek 
we dwoje, na to pytanie > 
nie odpowie. Idźcie late)
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aw  Sznajder 5 0 -tą  rocznicę m ają już za sobą, w  tym  roku m inęło  
yodniczącego rady - w ierszem .

Zofia i Jan  Wieczorkowie

dzielcie los życiowy, witajcie z ra
dością każdy roczek nowy -  także 
wierszem życzył przewodniczą
cy Rady, Tomasz Macikowski. A 
chwilę później, po zdjęciu mary
narki i ubraniu kraciastej kami
zeli, wraz z Kapelą Kasztelańską 
z Tuliszkowa, odśpiewał i zagrał 
Jubilatom mini koncert.

Później, tradycyjnie już, przy
szedł czas na weselny obiad i 
wspominki.

boxa

za wieloletni wy- 
ve wspólne życie 
otrzymali medale 
pożycie małżeń- 
rzeż prezydenta 
ej Polskiej. 
upływa życie, jak  
zas. Za rok, za 
, nie wiemy co cze- 
ze lotek spędzicie 
pytanie nikt wam 
icie latem razem,

zesław Sznajderowie

■

Instalacja Edukacyjna „1938-45 Historia Prawdziwa” w Przystani
„Emocje trudne do zniesienia”, „Niech mi nikt nie mówi, że tak łatwo było, że każdy mógł sta

nąć napizeciwko żołnierza z bronią, albo później ZOMOwca i udawać bohatera” - tak komentowali 
uczestnicy inscenizację, jaką w siedzibie Przystani mogliśmy obejrzeć w minioną niedzielę. Choć 
instalacja przygotowana wraz z młodzieżą przez Marię i Jacka Sulkowskich dotyczyła II wojny 
światowej, to jednak uruchomiła w widzach szersze skojarzenia. -Chciałem pokazać, że wojna, to 
niewyobrażalne tragedie, a nie świat komiksów czy komputerowych gier -  mówi Sulkowski.

To miało wstrząsnąć uczestnikami, bo trudno 
jednak określić ich widzami. W siedzibie Przysta
ni przy ulicy Browarnej, w minioną niedzielę 12 
października, rozległy się strzały, plącze i krzyki. 
Był zapach prochu i duszący dym krematoryjnych 
pieców. -To projekt, który nie jest wystawą, nie jest 
dioramą, nie jest tradycyjną instalacją. Nie chodzi 
w nim o to, żeby pokazać państwu eksponaty, a o to, 
by działać na wasze zmysły i emocje. Ta inscenizacja 
przeprowadzi państwa przez lata II wojny światowej, 
począwszy od wybuchu, kończąc na wydarzeniach 
powojennych, czyli zsyłkach i roku 45 -  zapowiedział 
przed otwarciem drzwi do siedziby Przystani Bar
tosz Stachowiak, dyrektor turkowskiego muzeum, 
współorganizatora projektu.

Przygotowanie przedsięwzięcia wymagało wielu 
miesięcy pracy -  scenografia i jej wykonanie oraz 
scenariusz są autorstwa Jacka Sulkowskiego. W 
przygotowaniu projektu pomagali mu młodzi ludzie, 
którzy dobrowolnie poświęcili wiele tygodni na na
ukę tekstu. Zebrali za to wiele pochwal. -To było 
naprawdę autentyczne -  oceniali młodych aktorów 
widzowie niedzielnego przedstawienia. Instalacja 
Edukacyjna „193845 Historia Prawdziwa” ruszyła o 
godzinie 17.00. Przez najbliższy tydzień (od 13 do 18 
października), można ją jedynie zwiedzać, w godzi
nach od 9.00 do 18.00. Na zakończenie projektu, w 
przyszłą niedzielę, czyli 19 października, po raz drugi 
będzie można uczestniczyć w inscenizacji. ika

Przed rozpoczęciem inscenizacji Jacek Sulkowski 
oddał głos Bartoszowi Stachowiakowi.

Inscenizacja Edukacyjna „1939-45 Historia Prawdziwa” zgromadziła sporą widownię.

Zdarzenia, jakie rozegrały się w budynku Przystani, wstrząsnęły uczestnikami.
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Maciej Kowalczyk zaliczył najtrudniejszy test sportowy -  50 walk. Wygrał 26 z nich i jest 
jedynym Polakiem, któremu się to udało.

Wychowanek Klubu Sportów 
i Sztuk Walk w Turku, Macięj 
Kowalczyk (3 dan) przystąpił do 
tgo morderczego testu, podczas 
międzynarodowego zgrupowa
nia, które odbyło się w sierp
niu.

Zasady testu 50 walk (1,5 
minuty) były bardzo proste, ale 
i mordercze. Do walki z Kowal

czykiem stanęło 50 zawodni
ków, walczących na zasadach 
turniejowych. Byli to w głównej 
mierze karatecy z czarnymi i 
brązowymi psami. W tym czasie 
odbyły się tylko trzy przerwy po 
2 minuty każda. Maciej Kowal
czyk jako drugi Polak w historii 
przystąpił do tego testu i został 
pierwszym w historii polskiego

karate, który ten test zaliczył, 
wygrywając 26 walk, 13 remisu
jąc i 11 przegrywając. Walki sę
dziował sensei Andrzej Wolski 
(3 dan) z Mielec. Nad całością 
czuwała międzynarodowa ko
misja na czele, której stał sam 
mistrz Hajime Kazumi (10 dan) 
z Japonii.

Opracowała ika

I I I  l i g a - G r .  II
11. kolejka

Stad -  Centra 2-2
Sokół-Nielba 0-1
Tarnovia- Unia SK 4-1
0strovia -  Wda 0-1
Włocłavia -  Spada 0-1
Victoria -  Jarota 1-2
Polonia -  Lech II 2-4
Wada -  Unia S 1-1
Chełmianka -  Pogoń 2-0

Tabela
1 .Spada Brodnica 11 2518-11
2. Wada Poznań 11 23 27-12
3. WdaŚwiecie 112319-5 
4.Stad Warlubie 11 23 20-7 
5.Sokół Kleczew 11 23 19-8
6. Nielba Wągrowiec 11 2215-13
7. Centra Ostrów Wlkp. 11 20 22-13
8. Unia Swarzędz 11 17 27-18 
9.0strovia Ostrów Wlkp. 111719-14
10. Jarota Jarocin 111714-15
11. Polonia Środa Wlkp. 11 1618-19 
12!ech II Poznań 111315-12
13. Chełmianka Chełmno 11 11 19-25
14. Pogoń Mogilno 111014-20
15. Tamovia Tarnowo Pod. 111014-20
16. Victoria Września 11 813-29
17. Unia Solec Kujawski 11 3 8-30
18. Włocłavia Włocławek 11 1 5-35

W 12. kolejce (18-19.10)
Centra -  Pogoń, Lech II -  Wada, 
Unia S -  Chełmianka, Jarota
-  Polonia, Spada -  Victoria, Wda
-  Włocłavia, Unia SK -  Ostrovia, 
Nielba -  Tarnovia, Stad -  Sokół

IV  l ig a  -  G r. P łd .
10. kolejka

Włókniarz-Grom 3-1
Górnik-LKS G 4-0
LKS Ś -  SKP 1-0
Biały Orzeł-Obra 0-1
PKS-Olimpia 0-1
Kania -  Orzeł 2-1
Dąbroczagka -  Piast 1-0
Polonia — Victoria 3-2

Tabela
1 .Obra Kościan 10 25 28-9
2.LKS Ślesin 10 24 28-8
3. Dąbroczanka Pępowo 10 2219-5
4. Polonia 1912 Leszno 10 19 29-13
5.Włókniarz Kalisz 10 1718-13
6.Victoria Ostrzeszów 10 1716-14
7.Górnik Konin 10 1622-12
8.SKP Słupca 10 1513-11
9.0limpia Koło 10 1413-18
10. PKS Racot 10 1416-16
11.Piast Kobylin 10 9 8-20
12.Grom Wolsztyn 10 816-24
13.Biały Orzeł Koź. Wlkp. 10 811-29
14.LKS Gołuchów 10 7 9-26
15.0rzełMroczeń 10 715-29
16.Kania Gostyń 10 4 6-20

W 11. kolejce (18-19.10)
Victoria -  Włókniarz, Piast — Polonia, 
Orzeł -  Dąbroczanka, Olimpia 
-  Kania, Obra -  PKS, LKS Ś -  Biały 
Orzeł, LKS G -  SKP, Grom -  Górnik

K la s a  O k rę g o w a
9. kolejka

Wada Krz. -  Wilki 4-0
Płomień -  Polonia 0-1
Wada Kr. -  GKS 0-3
Orzeł-ZKS 1-2
Błękitni -  Spada 4-3
Polanin -  Kasztelania 1-1
Hetman -  Wada D 0-2
Górnik -  Polonus 1-1

Tabela
LWada Dobrów 9 27 27-9
2.Kasztelania Brudzew 9 2517-3
3.Polanin Strzałkowo 9 18 27-11
4.Polonia Golina 9 1514-16
5.Wada Krzymów 9 1517-10
6.GKS Sompolno 9 1319-15
7.Polonus Kaz. Bis. 9 1317-23
8.Górnik Kłodawa 9 1213-18
9.Spada Orzechowo 9 11 20-16
10.Wilki Wilczyn 9 1013-14
11 .Wada Kramsk 9 1013-21
12.ZKS Zagórów 9 1010-19
13.Błękitni Mąkolno 9 913-20
14.Płomień Nekla 9 713-17
15.0rzeł Grzegorzew 9 715-20
16.Hetman Orchowo 9 612-28

W 10. kolejce (18-19.10)
Wilki -  Polonus, Wada D -  Górnik, 
Kasztelania -  Hetman, Spada
-  Polanin, ZKS -  Błękitni, GKS
-  Orzeł, Polonia -  Wada Kr.,
Wada Krz. -  Płomień

Ponad 3 tysiące biegaczy z całego świata wzięło udział 
w największym portugalskim maratonie -  Rock’n’Roll 
Maratona de Lisboa. Piękne krajobrazy roztaczające się 
nad stolicą Portugalii zachęcały uczestników do jeszcze 
większego wysiłku. Wśród tej multikulturowej mieszanki 
maratończyków znalazło się trzech przedstawicieli Klubu 
Biegacza Geotermia Uniejów. -  To jeden z najpiękniejszych 
maratonów na świecie -  mówi Zbigniew Zając, który wraz 
z Tomaszem Andruszewskim i Wojciechem Jakubowskim 
ukończyli nadatlantycki bieg.

Uniejowscy 
maratończycy 

nad Atlantykiem
Lizboński maraton rozpoczął 

się w urokliwym Cascais, małym 
miasteczku położonym niemal 
nad samym Atlantykiem. Ponad 
3 tysiące biegaczy z całego świa
ta ruszyło trasą przez Oeiras i 
Tagu, by wpaść na metę zloka
lizowaną w Parku Narodów w 
centrum Lizbony. Najszybciej 
uczynił to Kenijczyk Samuel 
Ndungu czasem 2 godziny 8 mi
nut i 21 sekund. Ten rezultat był 
najlepszym wynikiem w historii 
uzyskanym na portugalskiej zie
mi. Zwycięstwo Kenijczyka to

żadna sensacja -  przedstawiciele 
tej nacji już dawno temu zdomi
nowali królewski dystans, a sam 
Ndungu wygrywał już między 
innymi maraton w Chicago.

Uniejowscy biegacze również 
na swoje czasy nie mogą narze
kać. Zbigniew Zając uzyskał czas 
3 godziny 48 minut 36 sekund, 
co było dziesiątym wynikiem 
wśród wszystkich startujących 
Polaków. Tomasz Andruszewski 
i Wojciech Jakubowski na metę 
przybiegli razem, z czasem 4 go
dziny 47 minut i 20 sekund. Dac

Trójka biegaczy z Geotermii Uniejów - Tomasz Andru
szewski, Zbigniew Zając i Wojciech Jakubowski ukończyli 
jeden z najpiękniejszych maratonów na świecie - maraton 
lizboński.

K la s a  A  - G r. 1
7. kolejka

Wada R-SKP II 1-6
Sokół II -  Wada P 7-2
Orlik-Czarni B 2-1
Orły-GKS 2-2
Czarni 0 -  Zjednoczeni 1-0
Tulisia-Strażak 1-3

Tabela
1 .SKP II Słupca 7 21 28-9
2.Strażak Licheń Stary 7 21 31-13
3.Czarni Brzeźno 7 1313-8
4.GKS Lisewo 7 11 11-15
5.Sokół II Kleczew 6 916-12
6.0rlik Miłosław 6 914-12
’7.Czarni Ostrowite 7 912-15
8.Tulisia Tuliszków 6 7 9-10
9.Zjednoczeni Rychwał 6 710-12
10.Wada Pyzdry 7 616-21
11.Orły Huta Lukomska 7 312-25
12.Wada Rumin 7 0 9-29

W 8. kolejce (18-19.10)
SKP II -  Strażak, Zjednoczeni 
-Tulisia, GKS -  Czarni 0, Czarni 
B -  Orły, Warta P -  Orlik, Warta R 
-Sokół II

K la s a  A  - G r. 2
7. kolejka

Grom -  Spada 0-2
SRW-GKS 2-5
Osiek -  Baszta 0-1
Nałęcz -  Orzeł 3-4
Kasztelania II -  Teleszyna 2-0
Wicher-Górnik 3-0

Tabela
1.Wicher Dobra 7 21 30-4
2.Grom Malanów 7 13 20-12
3.0rzeł Kawęczyn 7 1319-14
4.Kasztelania II Brudzew 7 1310-11
5.Spada Barłogi 7 1214-15
6.Baszta Przedecz 7 1015-15
7.Górnik Wierzbinek 7 911-12
8.0siek Wielki 7 910-13
9.Teleszyna Przykona 7 913-18
10. Nałęcz Babiak 7 711-17
11.GKS Olszówka 7 419-24
12.SRW Łuczywno 7 312-29

W 8. kolejce (18-19.10)
Spada -  Górnik, Teleszyna 
-*■ Wicher, Orzeł -  Kasztelania II, 
Baszta -  Nałęcz, GKS -  Osiek, 
Grom -  SRW
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W Brudzewie bilans 
śmieciowy prawie na zero

Zbliżające się wybory nie paraliżują pracy brudzewskiego samorządu. Podczas niedawnej 
sesji rady dyskutowano o przetargu, który już niedługo ma wyłonić firmę odbierającą śmieci 
od mieszkańców. Pierwsza umowa, podpisana na 19 miesięcy, niedługo się kończy. Przy 
okazji radni wraz z wójtem wprowadzili też kilka zmian w „śmieciowym” regulaminie -  nie 
są to jednak rewolucje -  białe worki z odpadami szklanymi będą teraz odbierane raz na 
dwa, a nie jak dotychczas, raz w miesiącu. Jest też szansa, że cena pozostanie na dotych
czasowym poziomie -  6 zł za segregowane bądź 14 zł od osoby.

Gmina Brudzew w lipcu 2013 dów szklanych, reszta pozostaje może być tani, ale tego trzeba pilno-
roku, kiedy to w całej Polsce we
szła w życie tzw. ustawa „śmiecio
wa” wywracająca do góry nogami 
ówczesny system gospodarowa
nia odpadami, podpisała umowę 
na 19 miesięcy z firmą wybraną w 
przetargu. Teraz potrzebna będzie 
nowa umowa, nowa firma...

Rada powoli podchodzi już 
do tematu ogłoszenia kolejnego 
przetargu. Zanim jednak to nastą
pi, radni postanowili wprowadzić 
kilka zmian w gminnym regula
minie. Wójt Krasowski zapropo
nował na przykład zmniejszenie 
częstotliwości odbioru „plastików” 
(to głównie opakowania PET, ale 
także wielomateriałowe czy metal) 
i szkła. -Według mnie wystarczy je 
zbierać raz na dwa miesiące, bo do
tychczasowe dane mówią, że szkła z 
terenu gminy jest około osiem ton 
w miesiącu. Samochód jedzie więc 
przez całą gminę, a nie przy każdej 
posesji jest wystawiony worek ze 
szkłem, bądź jest go mało. Gdy czę
stotliwość będzie mniejsza, samo
chód będzie bardziej wykorzystany. 
Kolejna frakcja to „plastiki". Moja 
propozycja jest taka, by w okresie 
letnim pozostawić raz w miesiącu, 
natomiast zimą odbierać je raz 
na dwa miesiące -  mówił Cezary 
Krasowski. Jak zapewniał, podob
nego zdania są też mieszkańcy, 
którzy przychodzili na spotkania 
sołeckie, by o tym, rozmawiać. 
Niestety, frekwencja na nich nie 
była imponująca, dlatego też wło
darz nie upierał się przy swoim. 
Ostatecznie stanęło na zmianie 
częstotliwości odbierania odpa-

jak dotychczas.
Kolejną zmianą ma być przeję

cie przez gminę obowiązku wypo
sażenia nieruchomości w pojemni
ki przeznaczone do gromadzenia 
odpadów. -Poprzednio firma, która 
wygrała u nas przetarg, przy dobrej 
współpracy, wyposażyła mieszkań
ców w pojemniki nieodpłatnie, 
teraz jednak nie wiem jak się za
chowają inni oferenci startujący w 
przetargu -  wyjaśniał wójt.

Gmina uaktualniła też listę 
odpadów, które będą odbierane 
w Punkcie Selektywnej Zbiórki 
Odpadów Komunalnych w Bru
dzewie. Tam każdy mieszkaniec, 
w każdej chwili, może przywieźć 
posegregowane śmieci, nie cze
kając na datę z harmonogramu. 
-Jest teraz możliwość dostarczania 
do PSZOK-u bezpłatnie odpadów 
rzadziej powstających, problemo
wych, typu: baterie, akumulatory, 
sprzęt elektroniczny, opony czy bu
dowlane -  wyjaśniała Dominika 
Kaszyńska -  Fisiak, inspektor ds. 
ochrony środowiska i gospodar
ki odpadami. Dodatkowo gmina, 
choć nie musi, zbiera też od rolni
ków śmieci niekomunalne, pocho
dzące ż działalności rolniczej, jak 
folie rolnicze czy zużyte worki po 
nawozach albo styropian.

Nadal trzeba jednak przypo
minać mieszkańcom o właściwej 
segregacji. Jak zapewniał wójt, 
urzędnicy jeżdżą i sprawdzają, czy 
śmieci są odpowiedni wkładane 
do worków. Jeśli brudewieanie ro
bią to porządnie, daje to wymierne 
korzyści finansowe.-Wtedy system

O S T A T N I A  S Z A N S A ,  
A B Y  O D Z Y S K A Ć  4 2 5  z l

Nie dopuść do przedawnienia!
Jeśli zapłaciłeś 500 zł za kartę pojazdu w okresie 1.05.2004-14.06.2006, 

odzyskamy Twoje pieniądze!

Konin, ul. Kopernika 8 (obok budynku KRUS-u), tel. 63-220-23-30 
Koto, Agencjo Ubezpieczeniowo, ul. Toruńsko 28 (I piętro), tel. 63-226-20-46 

Turek, Biuro Agencyjne InterRisk, ul. Gorzelniana 1 (II piętro), tel. 663-523-071
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wać. Pierwsza kontrola wykazała, 
że nie wszyscy mieszkańcy segregują 
w sposób wskazany według instruk
cji. Wysłaliśmy więc upomnienia. 
Podczas kolejnej kontroli osób ta
kich było już mniej, po kolejnej jest 
coraz lepiej -  mówi Krasowski, do
dając, że kontrole będą prowadzo
ne cały czas.

Minione kilkanaście miesięcy 
funkcjonowania systemu śmiecio
wego pozwoliło na małe podsumo
wanie. Po analizie kosztów jakie 
gmina Brudzew ponosi, biorąc 
pod uwagę obowiązujące stawki 
czyli 6 zł od osoby za segregowa
ne, 14 zł za mieszane oraz ulgi dla 
większych gospodarstw domo
wych, stawka powinna wynosić 
dokładanie -  6,08 zł. Jest więc za 
niska o 8 groszy, co daje w skali 
miesiąca „stratę” około 800 zł, w 
skali roku niecałe 10 tysięcy zł. W 
tej analizie nie wzięto jednak pod 
uwagę zaległości, od osób, które 
nie wywiązują się z obowiązku pła
cenia za śmieci -  a jest to średnio 
około 15 tys. za dwa miesiące.

-Stawka została oszacowana 
prawie idealnie, chcemy by pozo
stała na niezmienionym poziomie. 
Dopiero jednak w listopadzie, 
kiedy zostanie ogłoszony przetarg, 
okaże się czy stawki będą mogły być 
nadal tak niskie, jak do tej pory. A  
różnie to się dzieje, w różnych gmi
nach -  twierdzi Krasowski. Dobre 
prognozy daje jednak Miejski 
Zakład Gospodarki Odpadami 
Komunalnymi w Koninie, który 
proponując brudzewskiej Radzie 
cenniki na 2015 rok, nie zmienił 
go ani o złotówkę. Wprowadzono 
tam jedynie podział na osobną 
frakcję popiołu, z której gmina 
Brudzew, po analizie kosztów, nie 
chce skorzystać. boxa

c/ć?

Kolejne kłamstwa 
dyrektora z PGKiM

Chciałbym się odnieść do ar
tykułu „Powiatowe bagno”, który 
został zamieszczony w wydaniu 
„Echa Turku” z dnia 30 września 
b.r., podpisanego przez Ryszarda 
Bartosika. Nazwanie radnych 
LPS uciekinierami z Platformy 
Obywatelskiej jest kłamstwem 
i to kilkukrotnym, ponieważ 
moja skromna osoba nigdy nie 
należała do PO, a więc nie mia
łem skąd uciekać i to Platforma 
Obywatelska mi „podziękowa
ła”. A Krystian Krawczyk został 
z PO z hukiem wyrzucony za 
sprzeciwienie się władzom par
tii, takie są fakty. Co do stano
wisk zarzut wydaje się śmieszny 
i zarazem bardzo obłudny, że 
przypomnę tylko stanowisko dy
rektora PGKiM za około 10 tys. 
zł miesięcznie piastowane przez 
Ryszarda Bartosika, a podarowa
ne bez procedury konkursowej. 
Jeżeli wspomniany radny wypo
mina turtystykę polityczną, to 
przypomnę, że w 2002r. Ryszard 
Bartosik startował do Rady Po
wiatu Tureckiego z listy Ligi Pol
skich Rodzin, ja natomiast nigdy 
nie należałem do żadnej partii 
politycznej przez co jestem wol
ny od nacisków partyjnych władz 
krajowych np. PIS-u, czy PO.

W momencie założenia Stowa
rzyszenia Lokalne Porozumienie 
Samorządowe staliśmy się obiek
tem perfidnych ataków ze strony 
byłego starosty, który obawia się, 
że . możemy w nadchodzących 
wyborach samorządowych do 
Rady Powiatu odegrać znaczącą 
rolę, a w Turku rozwalić istnieją
cy układ rządzący miastem. Były 
starosta publicznie wyśmiewał 
naszą aktywność sportową, ry
walizację piłkarską na „orlikach” 
i nowo oddanych salach sporto
wych, lecz gdy zaczęły zbliżać 
się wybory samorządowe nagle

Wyciąg z ogłoszenia o przetargu na sprzedaż nieruchomości grun
towej niezabudowanej stanowiącej własność Gminy Miejskiej Turek

BURMISTRZ MIASTA TURKU
podaje do publicznej wiadomości, iż ogłoszony został 

przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej, położonej w obrębie „D” 

miasta Turku, oznaczonej numerem geodezyjnym 954/27 
o pow. 0,1650 ha, dla której Sąd Rejonowy w Turku 
prowadzi księgę wieczystą num er KN1T/00026511/2

1. Cena wywoławcza nieruchomości - 40.000,00 zł brutto,
2. Termin i miejsce przetargu - 5 grudnia 2014 r. o godzinie 10°° 
w siedzibie Urzędu Miejskiego w Turku przy ul. Kaliskiej 59 (sala im. 
„Solidarności” - I I  piętro),
3. Wysokość wadium - 5.000,00 zł, należy wpłacić w terminie do 1 
grudnia 2014 r. na rachunek Urzędu Miejskiego w Turku w Banku Za
chodnim S.A. WBK O/Turek nr 68 1090 1229 0000 0000 2201 3982
4. Ogłoszenie o przetargu na sprzedaż przedmiotowej nieruchomości 
zostało umieszczone pod adresem internetowym www. bip.miastoturek. 
pl w zakładce „przetargi na nieruchomości” oraz do wglądu na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Urzędu Miejskiego w Turku przy ul. Kaliskiej 59 
i na słupach ogłoszeniowych miasta Turku
Szczegółowych inform acji w powyższej sprawie udziela Wydział 
Gospodarki Nieruchomościami Urzędu Miejskiego w Turku (pokój 
118) od poniedziałku do piątku w godzinach od 715do 1515’, tel: 063- 
289-61-64.

stał się wielkim fanem turystyki i 
piłki nożnej. Jak bardzo męczące 
dla Ryszarda Bartosika było zało
żenie dresu i wzięcie udziału w 
rajdzie rowerowym, jakie katorgi 
przechodził, gdy zdecydował się 
przybyć na gminny turniej piłki 
nożnej, ale cóż... czego się nie 
robi dla diety radnego. A poja
wienie się radnego R. Bartosika 
na gminnych zawodach strażac
kich, wyjątkowo w roku wybor
czym... Sami państwo oceńcie. 
Tak to już jest, że kampania 
wyborcza niesie ze sobą różne 
cuda i nie zdziwiłbym się, gdy
by były starosta wykonał skok 
na bungee z wysokości lOOm 
naprzeciwko ratusza w Turku. 
Ciągnąc wątek sportowy zarzut
0 „skandalicznym prowadzeniu 
budowy sali gimnastycznej” jest 
całkowicie nieprawdziwy, ponie
waż budowa sali sportowej przy 
ZST prowadzona jest zgodnie 
z harmonogramem, pozyskano 
dodatkowe środki finansowe na 
budowę łącznika i dlatego w po
rozumieniu z wykonawcą prze
dłużono termin zakończenia prac 
na koniec listopada b.r. Pragnę 
również dodać, że Państwowy In
stytut Budownictwa Pasywnego 
nie wnosi zastrzeżeń co do jako
ści prac i materiałów budowanej 
sali, a więc możemy spokojnie 
oczekiwać otrzymania certyfika
tu pasywności, takie są fakty.

Ze sportowym pozdrowieniem 
Andrzej W ojtkowiak 

przewodniczący Komisji 
Sportu i Promocji Rady Powiatu 

Tureckiego

1 , LICHO TUKKUl
REKLAMA 
w Echo

tel. 63 278 53 41 
Zapraszam y

Firma ogólnopolska 
zatrudni

na korzystnych w arunkach  
praco w n ików  serwisu  

sprzątającego.
Praca na te re n ie  Turku, 

ob iekty  han d lo w e.

Kontakt 668 321 675
andrzej.czajkowski@pao.com.pl

z34/pz

RZUĆ PALENIE
najskuteczniejsza obecnie w  Polsce 
metoda BRT opracowana przez lekarzy 

jednorazowy zabieg i zrywasz z nałogiem  
zmniejszenie apetytu, 
poprawa przemiany materii 
i spalania tłuszczu 
bezbolesne testy 
270 alergenów -  odczulanie

OTYŁOŚĆ

ALERGIA
KONIN, ul. Dworcowa 7, pok. 9 

tel. 603 -589-312  
www.odczulanie.inło.pl
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http://www.sunday-okna.pl
mailto:andrzej.czajkowski@pao.com.pl
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W ramach „Move Week - Tygodnia Ruchu”, ogólnoeuro
pejskiej kampanii promującej ruch i zdrowy styl życia, odbył 
się w Dobrej turniej piłki nożnej drużyn oldbojów.

Zapowiadane były cztery dru
żyny, ale Komisariatowi Policji w 
Dobrej nie udało się skompleto
wać zespołu ze względu na służ
by i udział drużyny policjantów z 
Turku w rozgrywkach ligowych. 
Janusz Szelągowski - komendant 
dobrskiego komisariatu i dwaj 
jego podwładni, dokooptowani 
zostali do drużyny gminy Do
bra. W turnieju wzięła też udział 
drużyna KS Darek, zmontowana 
przez fana piłki nożnej ze Stra- 
chocic Dariusza Potasińskiego 
oraz kawęczyńscy oldboje.

Turniej wygrał KS Darek, po
konując Kawęczyn 5:3 i Gminę 
Dobra 2:1. Drugie miejsce zajął 
Kawęczyn ogrywając Dobrę 2:1.

Zwycięska drużyna grała w 
składzie: Dariusz Potasiński,
Zbigniew Szwankowski, Tadeusz 
Szczepaniak, Marek Ziółkowski, 
Robert Skrzypiński, Roman Kra
ska, Sławomir Wesołek, Piotr 
Kos. Kawęczyńskich oldbojów 
reprezentowali: Tomasz Musia- 
łowski, Karol Michalak, Mariusz 
Tomczyk, Jan Gruca, Krzysztof 
Filipiak, Szymon Woźniak, Mar
cin Mazurek. W drużynie Gmina 
Dobra grali: Janusz Szelągowski, 
Andrzej Pokojewski, Zbigniew 
Pokojewski, Mieczysław Bar
tosik, Andrzej Szymanowski, 
Mieczysław Frątczak, Robert

Kropidłowski, Karol Fryt, Jerzy 
Denkowski.

Jacek Gajewski - zastępca 
burmistrza Dobrej podziękował 
Grzegorzowi Łakomickiemu 
- animatorowi dobrskiego Orli
ka i sędziemu piłkarskiemu, za 
zgłoszenie turnieju do akcji, jego 
organizację i sędziowanie. Po
dziękował także Janowi Dzierdzi- 
ckiemu - wiceprezesowi MGLKS 
Wicher Dobra, za przygotowanie 
kiełbasek z grilla dla piłkarzy 
oraz drużynom za udział, w tym 
zespołowi z-zaprzyjaźnionego Ka
węczyna. Szczególne słowa uzna
nia skierował pod adresem nie
zmordowanego piłkarza Dariusza 
Potasińskiego, który skończył w 
tym roku pół wieku. Wręczył mu

przy tym pamiątkową 
statuetkę. Pan Potasiń
ski wzruszony dzięko
wał burmistrzowi i kole
gom z drużyny. Zaprosił 
do wzniesienia toastu za 
jego zdrowie, żeby choć 
jeszcze przez pięć lat 
móc aktywnie uprawiać 
football. Od kolegów z 
drużyny otrzymał w pre
zencie koszulkę. Z przo
du widnieje napis „Życie 
zaczyna się po 50-tce”, 
a na plecach jego imię i 
numer 50. Burmistrz Ga
jewski wręczył puchary 
wszystkim trzem uczest
niczącym w turnieju dru
żynom. W imieniu Sto
warzyszenia Przyjaciół 
Ziemi Dobrskiej, które
mu prezesuje, przekazał 
komendantowi Szelą-

Komendant Szelągowski odebrał życze
nia z okazji 95-lecia powołania posterunku 
policji w Dobrej.

Dariusz Potasiński w nowej ko
szulce i z nową statuetką wkroczył 
w szósty krzyż swojego życia.

gowskiemu oprawione w ramkę 
życzenia z okazji 95-lecia powoła
nia posterunku policji w Dobrej.

Dobrski turniej bardzo chwa
lili sobie goście z Kawęczyna. 
Gratulowali dobrej organizacji i 
wspaniałej atmosfery. Życzyliby 
sobie, aby takie zawody organi
zowane były częściej.

(art)

Piłkarze i organizatorzy turnieju.

IV Ślężańskie Mistrzostwa Dzieci i Młodzików Powiatu Wrocławskiego w Judo

Brązowe medale dla Natalii Poprawskiej oraz Pauli Markiewicz -  to bilans udziału tulisz
kowskich judoków podczas IV Ślężańskich Mistrzostw Dzieci i Młodzików Powiatu Wroc
ławskiego w Judo.

Turniej, który rozegrano pod 
koniec września, zorganizował 
klub Judo Sobótka i Starostwo Po
wiatowe we Wrocławiu. Gościem 
specjalnym zawodów była repre
zentantka Polski w judo, Agata 
Ozdoba, brązowa medalistka Mi
strzostw Europy Seniorek w 2014. 
Jej udział nie polegał jednak tylko 
na obecności podczas zawodów, 
młodzi judocy mogli skorzystać 
z doświadczenia utytułowanej ju- 
doczki przed rozpoczęciem walk 
podczas rozgrzewki, którą przy
gotowała dla grupy młodszej i 
starszej.

Do rywalizacji w turnieju stanę
ło 392 zawodników i zawodniczek 
z 31 klubów judo z województw: 
dolnośląskiego, lubuskiego, wiel
kopolskiego. Były też dwie ekipy 
z Czech: Pragi oraz Broumova. 
Młodzi judocy toczyli walki w 
czterech grupach wiekowych jed
nocześnie na pięciu matach.

-Wspaniała atmosfera sportowej 
rywalizacji oraz sprawna organi
zacja turnieju pozwoliła wszystkim 
z uśmiechem wyjechać z Sobótki. 
Na pochwałę zasługuje bardzo do
bra organizacja turnieju, mimo 
tak dużej liczby zawodników świet
nie zorganizowane zawody zostały

sprawnie i szybko przeprowadzone 
-  podkreśla Michał Gaj, trener ju
doków z Tuliszkowa.

Tuliszkowską sekcję reprezen
towali Natalia Poprawska, Paula 
Markiewicz i Jan Antoniewicz.

Dwie wygrane wałki i jedna prze
grana, taki bilans walk pozwolił 
Natalii Poprawskiej zająć drugie 
miejsce w swojej kategorii. Pau
la Markiewicz również wygrała 
dwie walki i jedną przegrała, zaj

mując ostatecznie 2 miejsce. Z ko
lei Jan Antoniewicz przegrał walki 
i musiał się zadowolić miejscem 
piątym.

Po emocjonujących walkach 
przyszedł czas na dekorację, w 
której uczestniczyła także Agata 
Ozdoba, wręczając medale, dy
plomy i inne nagrody młodym 
zawodnikom. Była także chwila

na fotoreporterów na zdjęcie me
dalistką Mistrzostw Europy Se
niorek 2014.

Wyjazd judoków z Tuliszkowa 
na zawody możliwy był dzięki 
wsparciu tuliszkowskiego samo
rządu oraz sponsora judoków 
- firmy IzoSerwis Jakuba Kowal
czyka.

łka

W dekoracji uczestniczyła Agata Ozdoba, utytułowana polska judoczka. Nic więc 
dziwnego, że był to moment wyjątkowy dła młodych adeptów tej dyscypliny sportu.

1 Jgjgj

Również tuliszkowskiemu zespołowi udała się fota 
z Agatą. f
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Podczas sesji Rady Miejskiej w Uniejowie dowiedziano się, że radna powiatowa Danuta Pecyna od pół roku nie uczestniczyła w sesjach Rady Powiatu 
Poddębickiego, a pobierała diety. Burmistrz Józef Kaczmarek oskarżył publicznie mieszkankę Uniejowa Grażynę Marecką, że będąc pracownikiem PZPR 
uwłaszczyła się na gruntach we wsi Zieleń. Po sesji udano się na wycieczkę do Poddębic, podczas której radni zatrzymali pracownika Starostwa Powia
towego, który zrobił zdjęcie ich autokarowi i oddali w ręce policji.

O term inach posiedzeń 
Rady Miejskiej w Uniejowie 
m ass media nie są informo
wane. Na stronie internetowej 
Urzędu Miejskiego, informacje 
pojawia się w ostatniej chwili, 
tuż przed ich rozpoczęciem. 
Mamy jednak życzliwych in
formatorów, którzy przekazują 
nam newsy.

A b s e n c je  ra d n e j P ecyny
Takiej sesji jak pierwsza 

październikowa jeszcze nie 
było. Najpierw doszło do scy
sji pomiędzy radną powiatową 
Danutą Pecyną, a M arcinem 
Grabowskim - przewodniczą
cym Zarządu Osiedla Miasto 
Uniejów. Pan M arcin zarzucił 
radnej, że przez pół roku nie 
uczestniczyła w sesjach Rady 
Powiatu, pobierając diety. 
Radna poczuła się tym oskar
żeniem urażona. Poprosiliśmy 
przewodniczącego Grabow
skiego o potwierdzenie tego 
zdarzenia, a on przyznał, że 
miało miejsce. Powiedział nam 
też, że zwrócił się do radnej

słowami: - Pani Pecynowa niech 
się pani przyzna. Na co miała 
mu odpowiedzieć: -Ja nie pani, 
ale radna. Wówczas on powie
dział: -Niech się pani radna 
przyzna, kiedy była ostatni raz 
na sesji. Powiedział nam, że nie 
doczekał się odpowiedzi. My 
zadzwoniliśmy do Starostwa 
by to sprawdzić. Powiedziano 
nam, że z siedmiu sesji w tym 
roku, radna była na trzech. 
Najpierw styczniu, następnie w 
kwietniu.

Burmistrz p o m ó w ił
m ie szkan k ę  U n ie jow a?
Uczestniczką sesji była 

Grażyna M arecka, która wraz 
synem walczy o możliwość 
budowy domu na swojej ziemi 
we wsi Zieleń pod Uniejowem. 
Wylała całą żółć, która grom a
dziła się w niej przez te lata. W 
rozmowie telefonicznej poin
formowała nas, że powiedziała 
burmistrzowi, iż wyciąga ręce 
po jej ziemię. Tymczasem ona 
ma ofertę sprzedaży gruntu

za 15 min zł. Jeżeli burm istrz 
sobie życzy pensjonatów, to 
ona mu taki zbuduje. Jak nam 
powiedziała, zwróciła się tak
że do radnych sugerując, żeby 
swoją ziemię sprzedawali bur
mistrzowi. Po czym wyszła z 
sali obrad. Wówczas jak nam 
przekazał M arcin Grabowski 
burm istrz Kaczmarek miał 
powiedzieć, że kiedy pani Ma
recka była sekretarką pierw
szego sekretarza Komitetu 
Miejsko-Gminnego Polskiej 
Zjednoczonej Partii Robotni
czej w Uniejowie to się uwłasz
czyła na posiadanej obecnie 
ziemi w Zieleni. Pani Mareckiej 
przekazano słowa burm istrza. 
Ona zaprzecza jak powiedzia
ła tej kalumnii. Twierdzi, że 
na niczym się nie uwłaszcza
ła, wszytko kupiła zgodnie z 
prawem. Ziemię przy drodze 
do Spycimierza nabyła od rol
ników, a tą  w uzdrowiskowej 
strefie A kupiła z Państwowego 
Funduszu Ziemi. Na wszystko 
ma dokum enty poświadczone

notarialnie. Powiedziała nam, 
że jeżeli informacje o pomó
wieniu burm istrza potwierdzą 
się, wystąpi przeciwko niemu 
na drogę sądową.

Przym usowo
- d o b ro w o ln a  w y c ie c z k a

Po sesji podstawiono dwa 
autokary, by przewieźć jej 
uczestników na wycieczkę do 
Poddębic, gdzie miano oglą
dać drogi powiatowe. M arcin 
Grabowski nazwał ten wyjazd 
„przymusowo - dobrowolnym” 
, ponieważ radni i sołtysi, któ
rzy nie zechcieliby jechać mie
li nie otrzymać diet. Troszkę 
to dziwne, ponieważ sesja ofi
cjalnie została zamknięta. W 
drodze powrotnej w miejsco
wości Zarzew autokar stanął, a 
z sam ochodu wybiegli zaufani 
radni, którzy na polecenie bur
m istrza Kaczmarka zatrzymali 
pracownika Starostwa Powiato
wego zdjęcia ich przejeżdżają
cego autokaru. Zawiadomiono 
policję, że robiąc zdjęcia ośle

pia fleszem kierowcę. Wicesta- 
rosta Piotr Binder, który pod 
nieobecność starosty kierował 
urzędem  powiedział nam, że to 
on wysłał pracownika wydziału 
promocji, aby uwiecznił tą wy
cieczkę. Jego zdaniem  było to 
wyjątkowe zdarzenie w historii 
powiatu, które należało odno
tować. Zaprzeczył też, jakoby 
pracownik Starostwa utrudniał 
ruch lub oślepiał kierowcę.

Jego sam ochód stał na po
boczu, a flesz w ciągu dnia 
przy dobrej pogodzie nie był 
potrzebny. Jego zdaniem po
dobnego zdania musieli być 
policjanci, ponieważ zwolnili 
urzędnika i oddali mu aparat. 
Starostwo zamierza złożyć za
wiadomienie o czasowym po
zbawieniu wolności funkcjona
riusza publicznego.

Rzeczniczka prasowa pod- 
dębickiej policji asp. Elżbieta 
Tomczak powiedziała nam, że 
prowadzone są w tej sprawie 
czynności sprawdzające.

A ndrzej R. Tyczyno

Burmistrz Kaczmarek wyjaśnia...

W związku z opublikowanym w 
„Echo Turku” w dniu 7 paździer
nika 2014 r. artykułem. „Apoli
tyczny burmistrz na liście PO” 
autorstwa Andrzeja R. Tyczyno 
pragnę sprostować zawarte w 
nim kwestie.

Po pierwsze nie jestem człon

kiem Polskiego Stronnictwa 
Ludowego i od 2006 r. startu
ję w wyborach na burmistrza z 
własnego komitetu wyborczego i 
wynika to z tego, że zamordyzm, 
który zaistniał w uniejowskich i 
powiatowych strukturach PSL 
stał się dla mnie nie do zaakcep
towania.

Po drugie nieprawdziwe są 
twierdzenia, że miałem wpływ 
na kształt list Platformy Obywa
telskiej oraz Prawa i Sprawiedli

wości do powiatu. Co do sprawy 
rezygnacji z kandydowania przez 
p. Mariusza Kozińskiego, to moja 
osoba nie miała z tym tematem 
nic wspólnego. Z tego co mi 
wiadomo był on członkiem koła 
Platformy Obywatelskiej w Pod
dębicach i działacze z Uniejowa, 
obserwując efekty jego pracy 
przez ostatnie cztery lata, stw ier
dzili, że nie będą startować w wy
borach do władz powiatu w jego 
towarzystwie i pracować na jego

wynik wyborczy. Co więcej, to 
wicestarosta Piotr Binder zabie
gał, by umieścić p. Kozińskiego 
na liście wyborczej PO.

Jak p. Tyczyno raczył zauwa
żyć w tegorocznych wyborach 
samorządowych obowiązują jed
nomandatowe okręgi wyborcze i 
Uniejów jest podzielony na 6 jed
nomandatowych okręgów zamiast 
dwóch trzymandatowych. Ponie
waż kandydat na radnego może 
kandydować z dowolnego okręgu

wyborczego, p. J. Kosmalski zde
cydował się kandydować z innego 
okręgu, by nie robić konkuren
cji p. E. Białczak, z którą bardzo 
dobrze mu się współpracowało w 
minionej kadencji. Gdyby prawdą 
były twierdzenia, że p. J. Kosmal
ski nie może liczyć „na swojej uli
cy na dobry wynik wyborczy” , to 
nie pełniłby funkcji radnego trze
cią kadencję z rzędu.

Józef Kaczmarek 
burmistrz Uniejowa
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Konieczna pielęgnacja, ale na szczęście

3W l m
Rożniatów w gminie Uniejów chlubi się największym drze

wem w gminie Uniejów. Jest to dąb szypułkowy o obwodzie 
pnia 590 cm i wysokości 20 metrów. W dniu 12 lipca 1978 
roku decyzją Wojewody Konińskiego, został uznany za po
mnik przyrody. Przez miejscowych drzewo nazywane jest 
Królem i stanowi także miejsce kultu religijnego, ponieważ 
na jego pniu zawieszona jest kapliczka z figurką Matki Bo
skiej. Na wsi mówi się o wymianie kapliczki na ładniejszą i 
bardziej okazałą.

Zaniepokoiły nas pojedyncze tra Geblera - członka Polskiego 
suche gałęzie i wypróchniały Towarzystwa Chirurgów Drzew 
w odziomkowej części pnia. O (przewodniczącego Rady Gminy 
opinię na temat stanu drzewa Kawęczyn), który wielokrotnie 
poprosiliśmy specjalistę dra Pio- już wydawał opinie dendrologicz-

Na okazałym pniu Króla wisi kapliczka.

Rożniatowski dąb szypułkowy w całej okazałości.

ne, między innymi na temat sta
nu pięćsetletniego dębu Bartek 
w Kotwasicach w gm. Malanów.

Piotra Geblera zaintereso
wał przypadek rożniatowskiego 
dębu, więc pojechał na wizję lo
kalną, by naocznie, a nie tylko 
na podstawie zdjęć, ocenić stan 
Króla. Po powrocie powiedział 
nam, że drzewo w porównaniu z 
innymi zabytkami przyrody jest 
w dobrym stanie.

-Drzewo dysponuje jeszcze roz
ległym i zdrowym aparatem asy- 
milacyjnym. Wymaga jednak pie

lęgnacji w tym usunięcia suchych 
konarów - powiedział pan Gebler.

Za stan pomników przyrody, 
na terenie gminy odpowiadają 
jej władze. W tym przypadku 
dochodzi jeszcze prawdopodob
nie powiat, gdyż drzewo rośnie 
przy drodze, której jest właści
cielem. „Doktor” od drzew odra
dza mieszkańcom samodzielne 
prace na drzewie, ponieważ po 
pierwsze będzie to niezgodne z 
prawem, a po drugie nieumiejęt
ne Cięcia mogą jedynie osłabić 
kondycję Króla. Powinna tego

dokonać gmina pod nadzorem 
specjalisty i w uzgodnieniu z po
wiatem (o ile drzewo rośnie w pa
sie drogowym) oraz z Regionalną 
Dyrekcją Ochrony Środowiska. 
Radzi także, żeby gmina na nowo 
przygotowała inwentaryzację 
tego pomnika przyrody, by mieć 
aktualną, później tylko uzupeł
niana wiedzę na jego temat. Jego 
zdaniem, obecna mała kapliczką 
nie szkodzi Królowi, ale wszelkie 
zmiany na drzewie i wokół niego 
muszą być konsultowane.

(art)

Nowy komendant uniojowskioj policji
Na trzymiesięczny okres próbny, podkomisarz Adam Czer

wiński, został komendantem Komisariatu Policji w Uniejo
wie. Poprzednio pracował w Komendzie Miejskiej Policji w 
Łodzi. Nowy komendant został przedstawiony burmistrzowi 
Uniejowa przez inspektora Marka Krzemińskiego - komen
danta Komendy Powiatowej Policji w Poddębicach.

Podkomisarz Adam 
Czerwiński został nowym 
komendantem Komisaria
tu Policji w Uniejowie. Jest 
to doświadczony policjant z 
siedemnastoletnim stażem.
Ma 41 lat, a swoją służbę 
w policji rozpoczął w 1997 
roku. Najpierw pracowała 
w oddziałach prewencji. Na
stępnie w rewirze dzielnico
wych Komisariatu Policji w 
Ozorkowie i Komendzie Po
wiatowej Policji w Zgierzu.
Ostatnim przed Uniejowem 
jego miejscem pracy była 
Komenda Miejska Policji 
w Łodzi, gdzie pracował w 
zespole postępowań admini
stracyjnych.

Nowy funkcjonariusz Adam Czerwiński - nowy komen- 
został serdecznie powita- dant Komisariatu Policji w Uniejo-
ny przez komendanta insp. wie.

Marka Krzemińskiego i kadrę 
kierowniczą w Komendzie Po
wiatowej Policji w Poddębicach. 
Życzono mu wytrwałości w służ
bie i dobrej współpracy z lokalną 
społecznością. Czerwiński został 
pełniącym obowiązki komendan
ta na okres trzech miesięcy. Aspi
rant Elżbieta Tomczyk - rzecznik 
prasowy KPP w Poddębicach po
wiedziała nam, że w garnizonie

łódzkim taka jest właśnie proce
dura powierzania kierowniczych 
stanowisk. Prywatnie komen
dant Czerwiński jest żonaty i ma 
dwie córki. Jego hobby to sport, 
podróże i dobra książka.

W poniedziałek, 6 paździer
nika 2014 roku, insp. Marek 
Krzemiński - komendant KPP 
w Poddębicach spotkał się z 
Józefem Kaczmarkiem - burmi

strzem gminy Uniejów. Była to 
także okazja do przedstawienia 
mu nowego szefa miejscowego 
komisariatu. Burmistrz pogra
tulował Czerwińskiemu- objęcie 
tego odpowiedzialnego stanowi
ska, życząc dobrej współpracy 
z samorządem lokalnym oraz 
mieszkańcami podległych gmin 
Uniejów i Wartkowiece.

(art)

Nowy komendant został przedstawiony burmistrzowi Kaczmarkowie. Od lewej: insp. M arek Krzemiń
ski, podkom. Adam Czerwiński, burm istrz Józef Kaczmarek.
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P R A C A

STOLTUR sp.j. 
zatrudni:

PRZEDSTAWICIELA
HANDLOWEGO

na terenie kraju 
Oczekujemy:
■ wykształcenie min. średnie
■ predyspozycji handlowych
• dyspozycyjności i 
zaangażowania

■ umiejętności efektywnej 
komunikacji

• prawo jazdy min. kat. B
Zgłoszenia:

biuro@stoltur.pl 
tel. 63 280 26 00

Z15/DK

PRACOWAŁEŚ legalnie 
w Niemczech 2010 - 2013 
- odbierz podatek! Otwórz 
firmę w Niemczech i pracuj 
legalnie! 63 249 15 78. 481k

M ASZ wolny czas, szu
kasz dodatkowego zajęcia 
-  zostań Doradcą Klienta 
Provident Polska - 600 400 
338 Koszt połączenia wg. 
taryfy operatora ^

ZATRUDNIĘ kierowcę w 
ruchu międzynarodowym, 
kategoria C+E, mile widzia
ne doświadczenie w przewo
zach; 609 490 640. |914wk

ZATRUDNIĘ kierowcę w 
transporcie międzynarodo
wym, z prawem jazdy kat. 
C+E; 609 446 555. lg73wk 
Firma „ALEXAS” zatrudni 
kierowców C+E w transporcie 
międzynarodowym; 63 280 
10 11, biuro@alexas.pl zl71/ika 
P R Z E D S IĘ B IO R S T W O  
Usługowo-Budowlane BUD- 
MEX z Tuliszkowa zatrudni 
pracownika fizycznego do 
pracy przy budowie kanaliza
cji sanitarnych i wodociągo
wych. Wiek 18-40 lat. Osoby 
zainteresowane proszone są o 
kontakt pod nr tek: 535 537 
855; 63 278 03 65
ZATRUDNIĘ pracownika 
na stanowisko fryzjer, Mala
nów; 609 611 771. I892wk 
Z A T R U D N IĘ  k ierow cę 
z kat. C i C+E do trans
portu międzynarodowego; 
607 107 567. 1910wk

PRZYJM Ę pracownika do 
kancelarii adwokackiej; 63 278 
54 54; 601 799 625.

LO K A L E
M IE S Z K A N IA

DO wynajęcia lokal han
dlowo-usługowy w Turku, 
ul. Uniejowska, pomiędzy 
Biedronką a Netto (nowy 
budynek); 602 389 405 z/dk

SPRZEDAM mieszkanie 
3-pokojowe, 64m2, 1 p., bal
kon, piwnicą blok w Kaczkach 
Średnich + garaż murowany 
!8m2;784 576 189. ^
SPR ZED A M  m ieszkanie 
28m2, pokój z kuchnią łazien
ka, piwnica, pomieszczenie 
gospodarcze. Chylin, gm. Wła
dysławów; 603 289 798. |?Wwk 
SPR ZED A M  m ieszkanie 
47m2, III P-, ul. Spółdziel
ców, rozkładow e, w idna 
kuchnia, ok. lOO.OOOzł do 
negocjacji; 662 209 2 19.lg27wk

SPR ZED A M  m ieszkanie 
57m2 przy ul. Wyszyńskiego 
14., 3-pokoje rozkładowe, II 
p., blok z cegły; 693 714 450; 
609 188 534-
SPR ZED A M  m ieszkanie 
2-pokojowe na osiedlu Spół
dzielców; 609 553 968. ,1851wk

SPRZEDAM mieszkanie w 
Turku, 49m2, 2-pokoje, stan 
idealny po remoncie, atrakcyj
na cena; 609 060 203. .
SPRZEDAM  mieszkanie 
2-pokojwe w Turku, ul. Ma
tejki, 46m2, c.o., c.w., par
ter, blok z cegły, 97.000zł; 
695 652 763.
SPRZEDAM mieszkanie w 
Turku na Os. Wyzwolenia 8, 
parter, pow. 59,06m2, 3-po- 
koje; 663 800 888. |g94wk 
DO wynajęcia komfortowa 
mieszkanie w centrum Turku; 
603 859 969.
DO wynajęcia połowa domu, 
parter, 2-pokoje, kuchnią ła
zienka, 54m2, nie umeblowane 
oraz garaż; 724 631 090. |909wk
DO wynajęcia lokal 70m2 
pod działalność gospodarczą 
przy ul. Armii Krajowej 30 
w Turku, lOOOzł; 0049 15 
77 217 1549/ / z i  / 1^ 7. lgg9wk
DO wynajęcia lokale o pow. 
70m2, 120m2 lub 190m2 na 
osiedlu Młodych (po sklepie 
meblowym); 505 618 562 1902wk

N I E R U C H O M O Ś C I  
D O M Y

SIGN0 NIERUCHOMOŚCI
POŚREDNICTWO -ZARZĄDZANIE - DORADZTWO
Turek, ul. SZEROKA 12

tel. 63 289 11 00, 888 177 666
Zapraszamy w godz. 10“'-13" i 141 -17’-
1. Mieszkania w Turku:
- 2-pok 47m2 Spółdzielców -140.000
2. Domy:
-Turek Zapałczane - 360.000
- Malanów - 260.000
-Turkowice -110.000
- Turek Os. Dobrskie - 230.000
3. Działki budowlane - OKAZJA:
- Grabieniec 1166mz - 41.000
-TurekŁąkowa 1025mz - 63.000

w w w . s i g n o . c o m . p l

ABA
N I E R U C H O M O Ś C I

WYCENA
POŚREDNICTWO

6 0 5 - 4 3 0 - 2 2 5

6 3 - 2 4 1 - 8 9 - 4 1
Biuro (zynne -  pn.-pł. 9.00-17.03 

62-510 Konin 
ui. Noskowskiego 1A/128 
www.abanierudiomosd.pl

SPRZEDAM działki budow
lane (uzbrojone) o pow. 7ar 
w Przykonie, przyległe do 
osiedla w Psarach; 693 702
4 8  1 • 1426wk

SPRZEDAM działki 10-aro- 
we w Turkowicach, działki 
posiadajądecyzję o warunkach 
zabudowy; 782 596 322. 5gg>ik 
SPRZEDAM działkę uzbro
joną o pow. 18,60ar w Tur
ku, ul. Szym anowskiego; 
606 454 696. lg7gwk
SPRZEDAM  łąkę o pow. 
1,44ha, Młyny Piekarskie; 
601 193 009; 63 278 03 41 |g65>vk 
SPRZEDAM  garaż muro
wany 20m2 przy ul. Wyszyń
skiego 10.; 608 851 433lgg6wk

nieruchom ości
62-510 Konin, ul. Chopina 23d/8 

pn.-pŁ godz. 10.00-17.00 
tel. 63-242-66-33,6044)53-500 
www.trado-nierucliornosci.pl

-D la naszy ch  k lien tów  
poszukujemy: mieszkań, 
domów, gruntów, gospo- 
darstwrolnych oraz przyj
miemy zlecenia sprzedaży/ 
kupna wszystkich rodzajów 
nieruchomości, oferujemy 
także pomoc w uzyskaniu 
kredytu, tel.604-053-500,
www.trado-nieruchomosci.pl

NIERUCHOMOŚCI
Więcej ofert na www.trado- 
-nieruchomosci.pl 604-053- 
500, (63)242-66-33

NA SPRZEDAŻ;
-Nowy obiekt usługowo- 
-hand low y  330m 2 oraz 
ekskluzywny dom 360m2, 
Turek, 2500000zł
-Dom 90m2, garaż, działka 
5600m2, Chylin gmina Wła
dysławów, 135000zł. 
-Domek letniskowy 67m2 nad 
jeziorem Ślesińskim, działka 
400m2,165000zł, 604-053-500
Dom ek letn iskow y 108 
mkw., całoroczny, nad Je
ziorem  B udzisław skim , 
Anastazewo, 249000 zł
-Gospodarstwo sadowni
cze o pow. 4,45 ha, ładny 
dom 240m2, zabudowania 
gospodarcze, Wymysłów 
gmina Tuliszków, 629000zł.
-Dom 60m2, budynki go
spodarcze, 0,41 ha, Gadów 
gmina Mycielin, 82000zł. 
- D z ia łk a  b u d o w la n a  
4000m2, Międzylesie gmi
na Władysławów, 55000zł.
-Dom 248m2, działka 0,68 
ha, Cisew  gmina Turek, 
890000zł.
-Nowy, wykończony dom 
132nr, działka 1000m2, Ci
sew gmina Turek, 550000zł
-Mieszkanie 64m2, Kacz
ki Średnie gmina Turek, 
109000zł z2/ab

SPRZEDAM działkę bu- 
dowlano-usługową 10,31 ar 
przy ul. Ogińskiego, uzbro
joną  przylegająca do ulicy 
asfaltowej; 606 454 696.|g7givk 
SPRZED A M  dom w sta
nie surowym w Olszówce; 
601 339 068. 1779wk

G A R A Ż m urow any przy 
Os. Wyzwolenia, boks XI, 
ok. ł8.000zł do negocjacji; 
662 209 219.

1827wk

Sprzedam dom mieszkalno- 
-gospodarczy Głuchów gm. 
Kawęczyn, 212,17 mkw., 
2,98 ha - 480 000, tel. 605-' 
430-225. •
SPRZEDAM dom z lokalem 
handlowym na działce 500m2 
przy ul. Armii Krajowej 30 w 
Turku, 310.000zł do negocja
cji; 0049 15 77 217 1549 ,gg9wk

USŁUGI ogólne

C Z Y SZ C Z E N IE  dywa
nów i wykładzin, tapicerki 
meblowej oraz samochodo
wej. Tylko w domu klienta. 
Gwarantuję wysoką jakość 
usługi! 609 051 562. 1745wk

P Ł O T Y
B E T O N O W E
WIATY GARAŻE

podmurówka do siatki i panela 
•P R O D U K C J A  

• M O N TA Ż
• T R A N S P O R T

Multi-Bet

603 701 544, 510 123 414

NAPĘDY do bram, domo
fony, alarmy, autoblokady 
niedźwiedźlock. Instalacje: 
alarmowe, domofonowe, 
telefoniczne, teleinforma
tyczne. Turek, Chopina 99.; 
601 818 259.

USŁUGI MINIK0PARKĄ
Wykopy pod fundamenty, 
przyłącza kanalizacyjne, 
kablowe, szamba, oczka 
wodne, przydomowe oc
zyszczalnie. Tanio! Tel. 697 
673 661. '

TRANSPORT osobowo-to
warowy busami 9-, 12-, 16-, 
20-osobowymi, wycieczki, 
przysięgi, imprezy ŻALU
ZJE, ROLETY, tapicerki 
drzwiowe, drzwi i zamki 
Gerda, wzmacniane drzwi 
wejściowe, markizy, moski- 
tiery, kamisze. Pranie żalu
zji pionowych. Atrakcyjne 
ceny - sprzedaż i montaż. 
Sklep: ul. 650-lecia 4, tel. 63 
2893745, 603 222 195 7/DK

PRANIE dywanów, tapi- 
cerek meblowych i samo
chodowych, profesjonal
ny sprzęt, wysoka jakość 
usług. Dojazd Gratis!!!; 
661 964 682.____________ 1531pz

PRANIE i czyszczenie dy
wanów, tapicerek meblowych 
i samochodowych. Odbiór z 
domu klienta lub w punkcie 
przy ul. Browarnej 6 (14.00 - 
16.00); 667 913 419. lg45łłk

IN S T A L A C JE  ELEK 
TRYCZNE w domkach jed
norodzinnych i obiektach 
przemysłowych-, Napędy 
do bram, Alarmy, Kamery, 
Anteny, tel. 697 673 661VJ3/DK

C ZY SZ C Z E N IE  - p ra 
nie: dywanów, tapicerek 
samochodowych, sofy, wer
salki, fotele, wykładziny. 
Zapraszamy - profesjonal
na usługa, dojazd gratis; 
722 318 999.

NAPRAW A p ił, k o sia 
rek , kos spalin o w y ch , 
naprawy pogwarancyjne; 
783 199 113.

UDRAZNIANIE kanali
zacji; 696 278 416. z6g/WK/14

STRZYŻENIE tylko 9zł! 
Studio Fryzur zaprasza 
na p rom ocję  p a ź d z ie r
n ikow ą! G łuchów  14.; 
661 097 927.

OGRODZENIA
BETONOWE

. t - " -'-5

PPHU W U B E T  
L A S K I  13c

tel. 601 749 072

KAMIENIARSTWO WWW. 
nagrobki-starosta.pl 601- 
36°-659-
BRAMY, ogrodzenia kute, 
poręcze, balustrady, drzwi 
garażowe, szybki termin re
alizacji; 601 258 401. ,6g4wk
M A L O W A N IE  dachów , 
elewacji, podnośniki, dezyn
fekcja. 607-058-523; 693- 
851-399j y y .  z/130/KW

P R O D U K C JA  i m ontaż 
siatki ogrodzeniowej, bramy, 
słupki, balustrady. PPHU 
Ochocki Krzysztof, Uniejów, 
ul. Norwida 19, 63-288-89- 
97;608-358-922.
BRAMY, przęsła, balustra
dy, realizacja indywidual
nych konstrukcji m etalo
wych, usługi spawalnicze; 
722 010 233/ Z Z U i U Z j a .  z55/WK/14

STUDNIE, kopanie, pogłę
bianie, nawadnianie ogrodów. 
www.ogrodyodadoz.pl 691- 
621-513.
KO JCE do psów, szta
chety metalowe, panele i 
siatka ogrodzeniowa, bra
my. Kaczki Średnie 33A; 
693 426 976. 1750wk

INSTALACJE elektryczne, 
domowe i przemysłowe oraz 
docieplenia budynków. Gwa
rancja najniższej ceny! Piotr 
Rakociński; 669 515 439. ...
TARTAK spalinowy, ob
jazdowy. Cięcie drewna na 
miejscu u klienta. 602-124- 
977; 63/27-22-179. 2016/KW
ZESPÓŁ muzyczny „Asco” 
- w esela, bale, dancingi, 
zabawy, itp., repertuar dla 
każdego, wolny termin syl
westrowy; 506 890 012. ,839wk 
UDRAŻNIANIE kanaliza
cji, przydomowe oczyszczal- 
nie.882-402-000.

USŁUGI b u d o w la n e

PLANUJESZ remont domu? 
Zrobimy to za Ciebie! Wszyst
kie prace remontowe od A do 
Z! www.pidbud.republika.pl; 
607418 991.

TY N K I m aszynowe ce- 
mentowo-wapienne, solid
ne i fachowe wykonanie, 
atrakcyjne ceny, dogodne 
terminy; 881 779 849. lgMwk

BUDOWA domów od pod
staw, remonty, tynki, po
sadzki, ocieplenia, klinkier, 
Płytki; 723 878 901. ^

U SŁ U G I m inikoparką; 
663 053 852.

FIR M A  K om plex-B ud:
docieplenia styropianem 
21zł/m2, budowa domów, 
p ło ty  z k lin k ie ru , p o 
krycia blachodachówką; 
500 460 435.

M A L O W A N IE  - w nę
trza, elewacje, dachy. Tyn
ki elew acyjne typu ba
ranek. Bielenie wapnem 
budynków gospodarczych; 
793 398 969.

STYROPIAN, wełna. 500- 
299-603.

P R O JE K T Y  arch itek to 
niczno-budowlane, kontrole 
obiektów budowlanych, eks
pertyzy techniczne, nadzory 
budowlane, świadectwa ener
getyczne, aranżacje wnętrz; 
504 772 995.

1804wk

T Y N K I-  g ła d z ie  g ip -  
sow e-posadzki m aszyno- 
we.600-704-139.
TYNKI maszynowe gipso
we, cementowo-wapienne, 
pracujemy na nieuzbrojonych 
działkach (bez prądu i wody); 
661 377 739. z21/pz

PRO M O CJA !!! Styropian 
129zł/m3 38,70zł/paczkę 
P. CERAMICZNE 25P+W 
3 7 5 x 2 5 0 x 2 3 8  -  4 ,5 5 z ł 
325x250x235 -  3,60 zł bla- 
chodachówki Ruukki i Ba- 
lexMetal trapez -  18,50 zł 
przew ody kom inowe Bo
lesławiec, Schiedel Pustaki 
wentylacyjne Strop TERIVA 
(od 51zł/m2), Nadproża U- 
-MAX, K-3, pełna -  1 zł klin
kier od l,20zł, Pomerania, 
Kosmo, CRH, Roben, Jopek, 
Lode, Bogdanka, Człopy k/ 
Uniejowa, tel. 63 288-87-35, 
601-35-30-49
TARTAK „ANTEK” - Mało- 
szyna 53, oferuje: więźbę im
pregnowaną łaty, kontr-łaty, 
deski szalunkowe, możliwość 
transportu; 692 957 620; 63 
289 28 19.
B L A C H A  tra p e z  z f i l 
cem , a lu c y n k , p o ły sk ; 
881 957 729. „
REMONTY, szpachlowanie, 
malowanie, docieplenia pod
daszy, przeróbki wewnątrz 
dom owe, tynki ozdobne;
725 248 470.
REM ONTY, wykończenia 
wnętrz, łazienki, docieplenia 
budynków, poddasza, zabu
dowy, płytki, gipsowanie, 
malowanie, itp., solidne wy
konanie; 668 300 771. .
TYNKI maszynowe cemen
towo-wapienne, atrakcyjne 
ceny; 669 411 600. 
PŁYTKI, malowanie, szpa
chlowanie, k-g, kostka bruko
wa, panele, remonty. Sprze
dam Golfa IV, benz. 1.4, 
200 lr.; 604 302 360. 17g9wk
USŁUGI budowlane: MSR- 
-Bud, budowa domów, do
cieplenia, dachy, remonty 
itp. e-maił:msrbud@onet.pl 
726-029-598.
BUDOWA domów, garaży, 
ocieplenia budynków, do- 
cieplania poddaszy, stropy, 
klinkier oraz deskowanie, 
papowanie dachów. 609-168- 
746. 2009/KW

UŻYWANE płyty warstwo
we, tzw. obornickie, 39 zł/m2, 
zdjęcia płyt na www.bator.pl;
726 909 070. z74/WK/14
M U R A R ST W O , budowa 
domów, garaży. 668-230- 
722 2026/KW

M UROW ANIE klinkieru, 
płoty, ogrodzenia z pustaka 
łupanego. 660-00 l-689.2026/KW

Przew ozy o s o b o w e  d o
N i e m i e c ,  H o l a n d i i  i B e l g i i

. Wyjazd codziennie.
. Zabieramy i podwozimy, pod dom, 

Możliwość zabrania większego bagażu.
PROMOCJA! 

piąty kurs 50%, a  10 GRATIS.
-ttmi

mailto:biuro@stoltur.pl
mailto:biuro@alexas.pl
http://www.signo.com.pl
http://www.abanierudiomosd.pl
http://www.trado-nierucliornosci.pl
http://www.trado-nieruchomosci.pl
http://www.trado--nieruchomosci.pl
http://www.trado--nieruchomosci.pl
http://www.ogrodyodadoz.pl
http://www.pidbud.republika.pl
mailto:msrbud@onet.pl
http://www.bator.pl
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TA R TA K  - M arian tów . 
Więźba dachowa - krokwie, 
murłaty, deski, łaty, kontr- 
-łaty, im pregnacja, trans
port, stem ple budowlane;
692 506 688.
BUDOWA domów. Usługi 
budowlane: szpachlowanie, 
malowanie, płytki, panele i 
inne prace wykończeniowe; 
609 735 591.
W YKOŃCZENIA wnętrz, 
szpachlowanie, malowanie, 
sufity podw ieszane, p ły t
ki, panele, tynki ozdobne; 
721 394 932.
REMONTY i wykończenia 
wnętrz, malowanie, szpa
chlowanie, sufity podwie
szane, panele, tynki ozdob.- 
ne, docieplenia budynków;
693 924 186.

R O L N I C Z E

kupię

DANPOI
ZDZIECHOWA
« -Maciory }  
-  Knury ~
Odbiór z gospodarstwa 

Płatność gotówką 
lub szybki przelew

Tel. 608 439125 
Tel. 609 218 648

KUPIĘ ciągnik C-360 oraz 
inne ursusy, MF 255, wło- 
dimirec, zetory, przyczepy 
rolnicze, kombajn ziemnia
czany, ładowacz, rozrzutnik 
oraz inne sprzęty. 666-188- 
459 1955/KW

BYDŁO - kupię każde rzeź
ne, gotówka, odbiór z gospo
darstwa; 785 569 688. lg66wk

^  sprzedam ^

W YSŁODKI buraczane; 
508 382 106

W Y SŁO D K I buraczane 
z transportem, możliwość 
wystawienia faktury vat; 
662 091 286.

*  G a r a ż e  
b la s za n e

-wzmocnione
• B ra m y

g a r a żo w e

U frO C SO O G G O E ró 
Dowóz, montaż GRATIS -cały kraj

tel. 63 2228105. 616101339. 
512245075, 696753588

w w w .R o b s t .- il.p l

S P R Z E D A M  
maszyny rolnicze:
- ciągniki od6 0 KMdoi60KM
- prasy rolujące
- rozrzutniki obornika
- agregaty uprawowe
- siew niki

Tel. 510 148 842 
510 148 840 
725 408 002

FIRMA Handlowa IWONA 
posiada w sprzedaży kwalifi
kowane nasiona zbóż ozimych, 
różne rodzaje traw łąkowych, 
pastwiskowych i sportowych 
oraz szeroką gamę nasion na 
poplony. Zapraszamy do punk
tu sprzedaży w Turku, ul. Kol
ska Szosa 28/13; 604 213 656; 
669 223 099.
B Y C ZK I cielaki m ięsne, 
duży  w ybór, tra n sp o r t; 
72£ 909 060. Zdjęcia i in
formacje na stronie www. 
sprzedaz-cielat.pl z53/WK
A T R A K C Y JN E  cenow o 
konstrukcje stalowe z de
montażu na wiaty, hale, itp. 
(między innymi kratownica 
dachowa ocynkowana 6,3m/ 
dł., 160zł/szt.). Nowe pły
ty warstwowe - obornickie. 
Pełna oferta na www.bator. 
pl; 726 909 070. z53/WK 
PŁUGI obrotowe, zgrabiarki 
i przegrabiarki do siana, dmu
chawy do zboża, sieczkarnie 
do kukurydzy, siewniki zbo
żowe; 697 158 226. I743wk 
PULPA ziemniaczana; 508 
382 106
WAPNO węglanowe i ma

gnezow e; 508 382 106 zl57/ika 
PRZYCZEPY nowe, z wy
wrotem na trzy strony, 6-to- 
nowa oraz 3-tonowa jedno
osiowa; 63 288 50 59. lgl7wk 
ZIEM NIAKI paszowe i ja 
dalne, możliwość transportu;
781 082 456.
CIĄGNIK C-360, C-330 i cią
gnik „Sam”, pług 2-skibowy, 
kultywator, głębosz ściernisko
wy, dwukołówka ciągnikowa; 
724 925 050.
JAŁÓW KA wysokocielna; 
63 288 60 49; 722 083 331 lg55wk 
KROWA po pierwszym wy
cieleniu; 696 850 171. |g75wk 
ZIEM NIAKI jadalne Lord, 
workowane; 605 442 917;
782 258 561.
SPRZEDAM wysłodki mo
kre z dowozem Tel. 663- 
925-631
SPRZEDAM zetor 8011, roz
rzutnik obornika II, zgrabiar- 
kę V, dojarkę do mleka Alfa 
Laval; 797-245-247. 203g/KW
JAŁÓW KA pod zacielenie, 
rasa Dersej, zbiornik do mle
ka 450 1., pług 2-skibowy; 
690 565 473.
JAŁÓW KI szt. 2, wycielenie 
15 listopad i 15 grudzień, 
siewnik Poznaniak, opryski
wacz Termit, ceny do uzgod
nienia; 660 274 101; 63 288 
84 62. ,

GARAŻE Blaszane BRAMY Garażowe  
K™oou«ht KOJCE dla Psów .
Najniższe mm
Różne wymiary 
Transport i montaż 
d R A I T C  cały K R A J  
Dogodne K & W  
w w w .kon sta l-ga raze .p l
61-812-54-69; 63-278-62-25; 65-619-34-15
54-233-81-41; 54-421-00-45; 509-574-644; 509-058-388
------ i------------------------------------------------------------------- t t 1

JAŁÓW KA wysokocielna; 
517 736 716.
JAŁÓW KI zacielone, termin 
wycielenia - koniec paździer
nika; 609 422 492. ' 19|2vvk
BYCZEK czarno-biały, waga 
ok. 60 kg, gm. Kawęczyn; 
601 468 114.
DWA byczki czarno-białe, 
10-dniowe, cena do uzgod
nienia; 785 438 528. |901wk
SŁOMA w balach 15zł /szt.; 
63 28941 88;668 595 634]90ćwk 
ZIEM NIAKI jadalne 40gr 
/kg, pszenica 65gr /kg, żyto 
40gr /kg; 782 494 190. 1905tvk
Z I E M N I A K I  n a  p a 
szę dla zwierząt 18gr /kg; 
661 374 436.

R Ó Ż N E

NAPRAWA pił, kos, kosia
rek, traktorów spalinowych. 
Słodków 5; 783 199 1 1 3 .^

W ESELE z poprawinami 
już od 130 zł/os. 18-tki już 
od 60 zł/os. Restauracja Hotel 
„Sława”; 691 166 969. lg26

T E L EFO N Y  komórkowe 
nowe i używane, bez abona
mentu i rachunków, akceso
ria do telefonów, ładowarki, 
baterie, panele, uchwyty. 
Turek, ul. M ickiewicza 6, 
tel. 694 356 062. Z43/dk 
T E L E F O N Y  K O M Ó R 
KOW E -  serwis, odbloko
wyw anie, PLmenu, skup, 
sprzedaż, wymiana, komis. 
Turek, ul. M ickiewicza 6, 
tel. 694 356 062 z43/DK
TELEFO N Y  komórkowe, 
nowe i używane. Skup, sprze
daż, wymiana. Serwis: odblo
kowywanie, PLmenu, akce
soria. Dobra, ul. Kilińskiego 
32.; 603 368 787 Zl5/WK/14
BEZPŁATNIE odbiorę sta
ry, zepsuty, niepotrzebny 
sprzęt AGD lub inny złom; 
695 676 420.
ZLECĘ naprawę nagrobka 
oraz obłożenie go kostką 
brukową; 603 060 317.

►  k u p *

KUPIĘ drzewa: sosna, ol
cha, akacja, topola i inne, sam 
wycinam; 785 412 634.1<glwk 
SKUP kasztanów; 692 497 798; 
667426916. I740wk
KUPIĘ drzewa - dąb, akacja, 
brzoza, sosna; 607 939 814| 779wk 
KUPIĘ drzewa liściaste oraz 
iglaste do średnicy minimum 
1 Ocm, gotowe lub do wycin
ki; 782 110 947.
K U PIĘ  drew no dłużyce: 
olcha, brzoza, dąb, jesion; 
605 227 171.
KUPIĘ sosny, topole, olchy 
i brzozy do wycinki lub wy
cięte; 607 583 512. ,gg7wk 
KUPIĘ drzewa liściaste do 
wycięcia; 693 885 210. |g96wk

^  sprzedam ^

GARAŻE blaszane
od 1500 zł, BRAMY 

GARAŻOWE, UCHYLNE 
TANIE płoty i ogrodzenia

RATY, tel./fax 062 733 88 30, 
0607 680 103. ziskw

SPRZEDAM garaże bla
szane, bramy garażowe, 
transport, montaż gratis!, 
605-630-987,603-689-920, 
www.jas-stal.pl

O LEJ o p a lo w y  i napędow y 
z dowozem pod wskazany adres 

oferuje firma
H il) “ D IESEL”  G atka Tom asz 

63289 1249; 603 130 383; 691 083 754
amm

DREWNO kominkowe: dąb, 
akacja, jesion, brzoza, olcha 
oraz sosna opałowa. Zapew
niamy transport i układanie u 
klienta; 693 485 467. zS/WK/14 
DREWNO kominkowe oraz 
opałowe, brzoza, olcha, so
sna. Dobra cena, transport 
gratis; 665 918 615. ,g64wk
DREWNO kominkowe, 
opałowe, suche: dąb, buk, 
grab, brzoza, olcha, sosna, 
akacja, jesion. Transport gra
tis; 603 649 714. 
D R E W N O  kom inkow e; 
601 339 068.
KANAŁ z dwuteownika, 
naziemny do naprawy aut 
osobowych, cena do uzgod
nienia; 882 823 631. lg94wk
DWA nowe okna o wym. 
140/150; 609 883 950. lg9gwk

NAUKA

OSK K ursy  Zawodowe
Zenon Kurzawa Turek ul. 
Milewskiego 10, tel. (63) 
289 40 03, 697 463 005 
prowadzi kursy: - na pra
wo jazdy, - na maszyny 
budowlane i drogowe, - 
ADR, - szkolenie okresowe 
kierowców, - Kwalifikacja 
Wstępna Przyspieszona, - 
“Kierowca wózka jezdnio
wego”- 17.10.2014 (piątek) 
godz: 18:00, - Kurs spa
walniczy -15.10.2014 (śro
da) godz. 16:00, Badania 
psychologiczne: 18.10.2014 
r (sobota) od godz. 8:00, 
25.10.2014 r (sobota) od 
godz. 8:00. P racow nia 
Psychologiczna Słodków 
49 trasa Turek-Tuliszków 
Szkolenia BHP wstępne 
okresowe dla pracowników 
produkcyjnych ł30/DK

B IU R O  M atrym onialne 
RUSAŁKA- tekst; Biuro 
Matrymonialne „RUSAŁ
KA” zaprasza osoby samot
ne w każdym wieku, gwa
rantując bezpieczeństwo i 
dyskrecję. Aneta Sierowa, 
tel.662400165, www.biu- 
rorusalka.pl_________

N A G R O B K I
GR ANIT, LA S TR IC O , R EN O W AC JA , 

R OZB IÓ R KA DO POGRZEBU

J A N  I G N  A C Z  A K
Turek, ul. Lutosławskiego 2 (vis-a-vis Nadleśnictwa) 

Tel. 63  2 7 8  3 4  6 4  C E N Y  DO N E G O C JA C JI
------------------------------------------------------- —--------- ZĴWK/Tt

ABSOLUTNA nowość! Kre
dyty bez sprawdzania historii 
kredytowej, oferty na oświad
czenie do lO.OOOzł. Sprawdź! 
601 388 826.
O D D A JESZ tyle ile b ie
rzesz! Chwilówki szybko, 
spraw nie, bez problem u, 
m in im um  fo rm a ln o śc i, 
możliwa wypłata gotówką; 
721 791 988.
PROWADZISZ działalność 
i potrzebujesz gotówki? Za
dzwoń i sprawdź ofertę dla 
siebie; 63 256 04 04. z77/WK 
NOW OŚĆ na rynku! Kre
dyty bankowe na spłatę ko
mornika i innych wierzycieli 
pod zastaw nieruchomości. 
Zadzwoń: 609 753 039. 190gwk

A U T O - M O T O

WDOW IEC - 61 lat, pozna 
sam otną P an ią  - wdowę, 
mile w idziany sms na nr 
787 758 416 Poznajmy się -
T u r e k - 1900,4

USŁUGI FINANSO W E

ATI Z
POŻYCZKI GOTÓWKOWE

NA TELEFON 
SZYBKA WYPŁATA

TEL. 63 245 22 66 
KOM. 600 280 855

POŻYCZKI na oświad
czenie do 5.500zł, chwi
lówki do 2.000zł, ul. Kolska 
Szosa 11 (obok Kauflandu); 
663 808 055. z50/WK/l4

ZADZWOŃ 600-400- 
315. Tu znajdziesz szybką 
pożyczkę na jasnych za
sadach. Provident Polska 
S.A.. Koszt połączenia wg 
taryfy operatora. 665k

POŁĄCZ pożyczki i płać 
małą ratę. Infolinia 600- 
400-315. Koszt połączenia 
wg taryfy operatora. Pro- 
vident Polska S.A. Warun
kiem udzielenia pożyczki 
jest pozytywny wynik oce
ny zdolności kredytowej 
konsumenta.

Skup aut powypadkowych, 
skorodowanych Pęałych;

oraz motocykli. 
Wydajemy zaświadczenia 
do Wydziału Komtinikóćji

601 -7 4 5 -3 3 5

PO ŻY CZK I gotówkowe 
na dowolny cel, minimum 
formalności. Dla pracują
cych, emerytów, rencistów, 
z zasiłkam i, z kom orni
kiem; 669 479 630. z77/WK

TANIEC - nauka tańca towa
rzyskiego dla par, osób samot
nych, pierwszy taniec dla no
wożeńców; 784 089 970. |g52wk
JĘZYK angielski - ko
repetycje u nauczyciela; 
785 800 507.
MATEMATYKA- matura i 
inne. 63/272-57-46,696-861 - 
139U 7 ,  1999/KW

TOWARZYSKIE

SEX SHOP - sklep w Turku 
przy ul. Wąskiej, wejście od ul. 
Kaliskiej i Żeromskiego lgg5wk
DWIE namiętne 24H - Tu
tek; 601 776 392. 
MAŁGOSIA 40 -  Koło. 570- 
324-419.
EGZOTYCZNA- szczupła. 
5j 6-7j 4-597. 2033/Kw

MATRYMONIALNE

ALE szybka gotówka - na
wet 10 000 zł! Proste zasady, 
bez zbędnych formalności. 
Provident: Polska S.A. - 
600-400-295 (opłata wg ta
ryfy operatora) 672k
LOMBARD. Pożyczki pod 
zastaw (złoto, srebro, telefony, 
laptopy, rtv i inne). Skup złota 
i srebra - najwyższa cena. Tu
rek, ul. Armii Krajowej 28, tel. 
63 278 31 99.
SPŁA C A SZ kilka kredy
tów? Zamień je  na jeden! 
Długi okres kredytowania, 
atrakcyjne oprocentowanie; 
721 791988.

K A S A C J A
P O J A Z D Ó W

Skup pojazdów 
powypadkowych, 

zniszczonych
Wystawiamy zaświadczenie 
o wycofaniu z eksploatacji

603-6 03 -74 2
Z12/KW

SKUP
POJAZD ÓW

CIĘŻAROW YCH

7 9 2 -3 7 1 -9 7 8
"TJ/ceg

AUTO-skup, 700 zł/tona, 
odbiór w łasnym  tran s
portem, gotówka od ręki; 
783 725 HO.

P O Ż Y C Z K A
NA ROZWÓJ 
TWOJEJ FIRMY
T I 5 G  - A k t y w n a  W ie lk o p o ls k a
Maksymalna kwota pożyczki 300tys. PLN. 
Oprocentowanie 2% w skali roku.
Prowizja 0%

Zadzwoń i zapytaj o szczegóty 604 596 730

http://www.bator
http://www.konstal-garaze.pl
http://www.jas-stal.pl
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K A S A C JA

(S K U P )
P O JA Z D Ó W

W ystaw ian ie  
Z aśw iadczeń  

O brzębin  51 
5 0 4  1 6 6  3 9 1

Z23/14M
ZŁOMUJ bezpiecznie! Nie
daj się nabrać pokrętnym han
dlarzom na lewe zaświadcze
nie o złomowaniu lub fikcyjną 
umowę sprzedaży! Złomuj 
pojazd w profesjonalnej stacji 
demontażu w Turku - Słodków 
Kolonia. Płacimy gotówką, 
transport bezpłatny; 63 278 50 
03; 601 791 974. „
AUTOZŁOMOWANIE, skup 
aut całych i powypadkowych, 
odbiór od klienta. Wystawiamy 
zaświadczenia do Wydziału 
Komunikacji. 54-286-54-88; 
512-301-441.
A U T O Z Ł O M O W A N IE
pojazdów: powypadkowe, 
całe oraz motocykle. Wy
dajemy zaświadczenia do 
W ydziału Kom unikacji. 
785-193-979/ O J  1 7  J  7 / 7 .  z/8/KW

KUPIĘ każde auto do 1500 
zł, stan techniczny obojętny. 
693-731-006.
AUTO-skup, najlepsze ceny, 
zadzwoń i przekonaj się! 
Bonus - zwrot ubezpieczenia! 
785 372 086.

^  sprzedam ^
CITROEN C3 1.4 HD1,
2013r., alufelgi 16”, klima, el. 
szyby i lusterka, stan idealny, 
20.000 km; 607 372 747.1916wk 
TANIO! Łada 110, z LPG, 
1999r. + alufelgi i opony 
zimowe, stan bdb., cena do 
uzgodnienia; 63 288 62 36; 
513 992 508.
OPEL Vectra C 2.2 DT1, 
2003r., 177.000 km, stan 
bdb., zarejestrowany w Pol
sce, 14.500zł do negocjacji; 
661 477 937. 1911wk

PEUGEOT 307 SW kombi 
1.6 HDI, 110 KM, biały, 
XII/2007r., bezwypadkowy, 
18.500zł; 609 693 040. 1913wk 
FORD Fiesta MK6 1.3 benz., 
XII/2007r., srebrny metalik, 
bezwypadkowy, 11.500zł; 
609 693 040. 1913wk

LEKARSKIE

J A N  W IE S IO Ł E K
specjalista ginekolog -położnik
Przyjmuje w ramach 
umowy z NFŻ:

w poniedziałki od 14.00 -18 .00  
środy i czwartki od 8.00 -12 .00

Przyjęcia:
Turek, os. Miranda 13 

tel. 63 278 47 83, 601 498 350
Poza tym przyjęcia prywatne.

' TtJdk

USG Dopplera
Lek. A gn ieszka A m broziak 
ml. asystent w MSWiA w Łodzi

Nowoczesny sprzęt 
do badań USG

- dopplerowskie aorty
- dopplerowskie żył
- dopplerowskie tętnic: szyjnych 

kończyn dolnych i górnych
Centrum Medyczne MEDIX 

Turek, ul. Folwarczna 1

5 1 0  5 1 0  9 4 0
------- w w w .am brom edical.p l--------

GABINET LEKARSKI 
CHIRURGICZNY

L E C Z E N IE  Ż Y L A K Ó W
U SG  ż y ł i t ę t n ic

Dariusz Janiak
specja lista ch irurg  

T u re k , u l. G o rz e ln ia n a  1 
(D o m  U s łu g  I! p.)

Przyjęcia w  środy, piętki od godz. 1 & °  
re jestrac ji te l. 6 0 3  3 9 9  464 

te l. 722 39 9  464
-USG dopplerowskie zyt i tętnic 
-U S G  tę tn ic  szy jn ych  
-U S G  b rzucha , ta rc z y c y  
-S k le ro te ra p ia  
-  leczenie o w rzodzeń źylnych

DERMATOLOGIA
lek. MAGDALENA KRĘGIEL

mł, asystent Kliniki Dermatologii U M  w  łodzi

>  choroby i alergie skóry
> ocena złośliwości znamion 
r  bezoperacyjne usuwanie:

.  brodawczaków, wlókniaków, kurzajek
>  medycyna estetyczna

- powiększanie ust, BOTOX
- leczenie nadpotliwości

Centrum Medyczne MEDIX 
Turek, Folwarczna 1 

510 510 940, 501030 707
www.chirurgiaturek.pi

G A B I N E T
STOMATOLOGICZNY
lek. słom. Jarosław Dawicki

Turek, ul. Armii Krajowej 21 
tel. 6327822 39

czynne: środa w godz. 14.00 - 20.00

G A B I N E T  <m>
STOMATOLOGICZNY
lek. s ło m . R enata Tatarczuk-M atth yaschk

T urek , ul. S krze tu skieg o  3  
(o s ie d le  Z a p a łc z a n e )
dojazd od ul. Uniejowskiej 

lub Słonecznej
tel. 63 278 49 79 lub 609 219 662
P rz y jm u je  w  r a m a c h  k o n tra k tu  z  N F Z  

(d o ro ś li, d z ie c i, p ro te ty k a )  
p o n ie d z ia łe k  1 2 .0 0  - 1 8 . 0 0  

w to re k , 8 .0 0  - 1 4 . 0 0 ,  ś ro d a  1 5 .0 0  - 1 8 . 0 0  
P r y w a tn ie :  w to re k  1 6 .0 0  -  2 0 .0 0  

ś ro d a  1 3 . 0 0 - 1 5 . 0 0 , 1 8 . 0 0 - 2 0 . 0 0  
p ią tek  1 6 .0 0  -  2 0 .0 0  sobota 1 0 .0 0  do 1 4 .0 0

G A B IN E T  L E K A R S K I
specjalista chorób wewnętrznych 

KARDIOLOG 
lek. med. Marcin Krupa

ECHO SERCA z dopplerem 
doppler tkankowy

EKG, Wizyty domowe 
EKG w domu pacjenta 

środa, piątek od godz. 16.00  
po rejestracji telefonicznej 

inne terminy po uzgodnieniu 
tel. 605 658117, 

Rejestracja: tel. 667 041 120 
Turek, ul. Gorzelniana 1 

(D o m  U sług II p .) z26/DKl

D l  A B  E T O  L O G
Gabinet lekarski

lek . Jo a n n a  
B a rto sz-C h m ie la

specjalista chorób 
wewnętrznych i diabetologii 

- leczenie cukrzycy i stanów 
przedcukrzycowych, EKG

Turek, ul. K aliska 51 
P rzyjęc ia  w e  wtorki od 16311 

po uzgodnieniu  te lefonicznym .
R ó w n ie ż  inne term iny  

tel. 691 656 768

Daw-Med
Aparaty słuchowe L
Turek, ul. Armii Krajowej 21 y
tel. 63 278 22 39 *  /
czynne: pn-pt 9 00 -16.00

.i.

V
• cyfrowe aparaty słuchowe
■ systemy wspomagające słyszenie 
' akcesoria tanie baterie!
• wkładki antyhałasowe i antywodne
■ badanie słuchu
■ dofinansowanie w PCPR i NFZ

dr n. med. Józef Krawczyk 
położnik i ginekolog
TUREK, ul. Kolska 28  

(63) 280 3 4 1 2  
www.arsmedical.pl

Klinika Położnictwa i Ginekologii 
Warszawski Uniwersytet Medyczny 
położnictwo i ginekologia 

pełen zakres usług
diagnostyka prenatalna

USG 3D i 4D

PRYWATNY
GABINET

KARDIOLOGICZNY
Konin, ul. Poznańska 116 
(dojazd autobusami 52 i 58)
Wykonujemy: echo serca, EKG, 

testy wysiłkowe,
H eller EKG i  ciśnieniowy, 

porady kardiologiczne.
USG naczyń obwodowych

(wykonuje
lek. med. Z. Duchniewska)

Przyjmują lekarze:

Zofia Duchniewska -  kardiolog 
poniedziałki od godz. 15.30, 
soboty od 9,00
rej. telefoniczna: 0607-224 -954  

Sławomir Kępski -  kardiolog 
wtorki, czwartki od godz. 15.30, 
rej. telefoniczna: 0605-618 -205

Paweł Michalski -  kardiolog 
środy, piątki od 15.30, 
rej. telefoniczna: 0601-180-832

PRYWATNA PORADNIA 
CHIRURGICZNA 

P R IM A  M E D
Dr n. med. Andrzej Kręgiel

specjalista chirurg .
-  leczenie żylaków odbytu
- konsultacje chirurgiczne
- drobne zabiegi chirurgiczne
-  kontrole poszpitalne 
-„wszywki" antyalkoholowe
- chirurgia estetyczna

poniedziałki od 18.00 
czwartki od 16.00 

Turek, ui. Folwarczna 1 
tel. 501 03 07 16
www.chirurgiaturek.pl

S K L E R O T E R A P IA
- l e c z e n i e  ż y l a k ó w

specjalista chirurgii ogólnei
R A D O S Ł A W  S K I B A

w w w .leczen ie . furek, pi 
- USG z Dopplerem tętnic szyjnych 

tętnic i żył kończyn dolnych 
| - leczenie owrzodzeń tylnych 
| - USG jamy brzusznej 

Gabinet Lekarski - przyj.: wt. i czw. od 16-ej 
Turek, ul. G orzelniana 1 (Dom  Usług) 

Rejestracja : tel. 0503 044 886

iek. Marcin BAKALARZ
Klinika Neurologii 
Uniwersytetu Medycznego, 
w Łodzi
• konsultacje 

NEUROLOGICZNE
• USG-doppler

tętnic domózgowych
(tętnic szyjnych i kręgowych) 

Wizyty w Turku po uzgodnieniu 
telefonicznym 691 69 28 69

G A B IN E T Y  L E K A R S K IE  
SPECJALISTA GINEKOLOG 

POŁOŻNIK D o ro ta  W ie s io łe k
- badania USG -certyfikat
- sonda dopochwowa
- USG piersi
- krioterapia nadżerek 
Wizyty: czwartek po uzgodnieniu

telefonicznym: 695 423 767 
INTERNISTA

SPECJALISTA CHORÓB PŁUC 
K r z y s z to f  W ie s io łe k

- także badania USG 
Wizyty po uzgodnieniu telefonicz
nym: tel. 600 92 91 06.
T urek, O siedle M iranda 13

-----------------------------377Ur
I  P R A K T Y K A  L E K A R S K A 1

dr n. med.
MAREK BAKALARZ
specjalista ginekolog-położnik

USG, USG 4D
Turek, ul. Niepodległości 21

przyjmuje:
pon. śr. czw. od godz. 15.30 

sobota  od godz. 9 .00 
R e jestrac ja : p o n . śr. czw . od g o d z . 1 4 .3 0  

www.ginekolog-turek.pi
te l .  0 6 3  2 7 8  0 9  4 4

BEZPŁATNA  
Szkoła R odzenia
Turek ul. Gorzelniana 1 

tel. 603 057 527 
www.eva.turek.pl

P R A K T Y K A  L E K A R Z Y  
I S P E C J A L I S T Ó W

ul. G. Narutowicza 12, 62-700 Dobra
PORADNIE PODSTAWOWEJ OPIEKI ZDROWOTNEJ

Rejestracja na godziny (bez kolejek). Kontrakt z NFZ 
Badania laboratoryjne i USG wykonujemy na miejscu

Pryw atne G ab in ety Lekarskie
>  ortopeda >  radiolog >  gastroenterolog
>  internista >  ginekolog >urolog 
*  mgr logopedii

M i U & Hwww.feniksdobra.pl

G A B IN E T
U R O L O G IC Z N Y

Lek. Arkadiusz Matusiak
Turek, ul. Chełmońskiego 2
Czynny codziennie od 16.30 

Tel. 693 281 836
- USG
- BEZOPERACYJNE 
kruszenie kamieni w  
ram ach ubezpieczenia

T e l. 8 8 4

LARYNGOLOGIA
1. Prof. dr hab. med. Wojciech Golusiński
2. Dr n. med. Piotr Pieńkowski
3. Dr n. med. Paweł Golusiński

Rejestracja telefoniczna 
telefon stacjonarny 6 3 -2 4 9 -1 3 - 1 5  

od poniedziałku do czwartku 15.00-19.00: 
lub telefon komórkowy 6 6 7 -4 4 5 -8 8 2  
od poniedziałku do piątku 10.00-20.00

K onin , u l. P o w s ta ń c ó w  W ie lk o p o ls k ic h  16

P R Y W A T N Y  G A B I N E T  O K U L I S T Y C Z N Y
dr n. m ed. KIN GA H A D ŁA W -D U R S K A

s p e c j a l i s t a  c h o r ó b  o c z u

Turek, ul. Browarna 20, teł. 63 289 36 85
(wejście od ul. Piłsudskiego przez salon optyczny)

GABINET GINEKOLOGICZNY
specjalista ginekolog -położnik 

Barbara Struglińska
- badania USG
- sonda dopochwowa

Turek, ul. Gorzelniana 24 j 
czwartek od 15.30 i inne : 
dni po uzgodnieniu tele
fonicznym teł. 63 278 40 
35, 609 795 269 ,„4/DK

Z7/14/WI

PSYCHOTERAPIA mał
żeńską , ro d z in n a , in d y 
w idualna, pedagogiczna. 
Mediacje.Gabinet Psycho- 
logiczny-M arcin Wasiak. 
607-690-341

I , L f t f f l  TURKUl
REKLAMA  
w  E c h o

t e l .  6 3  2 7 8  5 3  41 
Z a p r a s z a m y

Wyciąg z. ogłoszenia o przetargu na sprzedaż nieruchomości gruntowej niezabudowanej 
stanowiącej własność gminy miejskiej Turek

BURMISTRZ MIASTA TURKU
podaje do publicznej wiadomości, iż ogłoszony został przetarg ustny nieograniczony 

na sprzedaż nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w Turku, 
oznaczonej numerem geodezyjnym 846/4 o pow. 0,0650 ha, dła której Sąd Rejonowy w 

Turku prowadzi księgę wieczystą numer KN1T/00026511/2.
1. Cena wywoławcza nieruchomości - 30.000,00 zł plus podatek VAT,
2. Terminu miejsce przetargu - 28 listopada 2014 r. o godzinie 10°° w siedzibie Urzędu 
Miejskiego w Turku przy ul. Kaliskiej 59 (sala im. „Solidarności” - II piętro),
3. Wysokość wadium - 3.000,00 zł, należy wpłacić w  terminie do 24 listopada 2014 r. na 
rachunek Urzędu Miejskiego w Turku w Banku Zachodnim S.A. WBK O/Turek nr 68 1090 
1229 0000 0000 2201 3982
4. Ogłoszenie o przetargu na sprzedaż przedmiotowej nieruchomości zostało umieszczone 
pod adresem internetowym www.bip.miastoturek.pl w zakładce „przetargi na nieruchomo
ści” oraz do wglądu na tablicy ogłoszeń w siedzibie Urzędu Miejskiego w Turku przy ul. 
Kaliskiej 59 i na słupach ogłoszeniowych miasta Turku
5. Szczegółowych informacji w powyższej sprawie udziela Wydział Gospodarki Nieruchomo
ściami Urzędu Miejskiego w Turku (pokój 118) od poniedziałku do piątku w godzinach od 715 
do 1515*, tel: 063-289-61-64.

Przedsiębiorstwo Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej
Sp. z o.o. z siedzibą w Turku

informuje, iż w dniu 07.10.2014 r. opublikowane zostało w Dzienniku Urzędowym Unii 
Europejskiej pod nr 2014/S 192-339706 ogłoszenie o zamówieniu pn. „ Dostawa energii 
cieplnej do miejskiej sieci ciepłowniczej należącej do Przedsiębiorstwa Gospodarki Ko
munalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o. z siedzibą w Turku z nowo wybudowanego lub z 
zmodernizowanego źródła energetycznego”.
Jednocześnieinformujemy, iż ogłoszenie o zamówieniu oraz Specyfikacja Istotnych Wa
runków Zamówienia wraz ze wszystkimi załącznikami dostępne są na stronie internetowej 
Przedsiębiorstwa pod adresem wwWlpgkim-turek.pl (zakładka Przetargi).

ZARZĄD PGKiM SP. Z O.O.

PROFESJONALNY SERWIS LAPTOPÓW w TURKU Tel. 63 289 54 61, 663 664 663

R edakcja
ul. Kolska Szosa 3 
62-700 Turek 
tel./fax. 63 278 53 41 
interwencje: tel. 63 289 18 88
e-ntail: echo@turek.net.pl 
www.echoturku.net.pl

WYDAWCĄ: Wydawnictwo Przegląd Koniński sp. z o.o.
REDAKTOR NACZELNY: Andrzej Jarek
ZASTĘPCA REDAKTORA NACZELNEGO: Iwona Kujawa
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TYLKO W NASZEJ TECHNOLOGI STOSUJEMY 
PODWYŻSZONĄ SZTYWNOŚĆ OKIEN I DRZWI.

POLECAMY NAJCIEPLEJSZE OKNA NA RYNKU EFORTE ENERGY
I  i i  I JAKOŚĆ ROKU 2 0 1 2  W  KATEGORII EKOLOGIA PR ZYZN A N EG O  PRZEZ GAZETĘ PRA W NĄ .

i i i  fi Ił- * i  m \ ura
Z D Z W C T  B EZP ŁA TN IE  W Y K O N A M Y  P O M IA R  I P R ZED STA W IM Y O FER TĘ.

W Przykonie budują roboty
Uczniowie Szkoły Podstawowej w Przykonie wzięli udział w warsztatach budowy i 

programowania robotów. Zajęcia odbyły się w ramach projektu Program Rozwojowy „Ko
nopnicka -  szkołą równych szans”, a przeprowadziła je poznańska firma TwójRobot.pl.

Warsztaty okazały się nauką po- M
przez fantastyczną zabawę. Zarów
no dziewczyny, jak i chłopcy żywo 
i z ogromnym zainteresowaniem w 
nich uczestniczyli. Podczas zajęć 
młodzi konstruktorzy zgłębiali taj
niki robotyki, poznając świat ser- 
womotorów i czujników: dźwięku, 
dotyku, odległości i koloru. Mieli 
również okazję sanjodzielnie zło
żyć robota z użyciem tych profe
sjonalnych urządzeń oraz z kloc
ków Lego.

Pierwszego dnia konstruowano 
„Robołapę”, czyli robota, który 
może pomóc człowiekowi przeno
sić przedmioty. Każdy uczestnik

Hurtownia Elektrotechniczny
JESIENNA 

PROMOCJA

(obok Intermarche
ul. Kolska Stosa 7b, 62-700 Tursk 
te l/fa x :6 3  2 7 8  3 9  OS 
GSM~ +48  5 1 0  1 4 8  8 4 3

Dziewczęta na równi z chłopcami zainteresowane były zajęciami z
robotyki. , . , . ,samodzielnie programował maszy

nę tak, aby móc sterować nią czuj
nikiem dotyku.

Drugi dzień warsztatowy po
święcony był eksperymentowaniu 
z programowaniem. Tym razem

ŻARÓWKA LED GLS E-27 7W 3000K 520 Im, 
ODPOWIEDNIK 4 3 W , 520im, BARWA CIEPŁA .9,99 P LN

ŻA R Ó W K A  LED C T ^ ł010S -24  G U10, 4 W  O D P O W IE D N IK  

29W  , 300lm , BARW A C IE P ŁA  I Z IM N A  -9,95 P LN

| N A Ś W IETLA C Z LED 10W  C ZAR N Y LZQ 10 550lm , BARWA

C IE P ŁA  I Z IM N A  -23 ,22  P L N
'______________________________________ Z 27 /D K

OFERTA WAŻNA DO WYCZERPANIA ZAPASÓW

Najwięcej satysfakcji mieli uczniowie prezentując swoje dokonania.
uczniowie budowali „roboty -  ko
nie”, które po odpowiednim zapro
gramowaniu brały udział w turnieju 
rycerskim. Każdy z konstruktorów 
mógł samodzielnie zmienić para
metry swojej maszyny, zaprogra
mować ją  na swój sposób.

Prowadzący zajęcia zorganizo
wali dla uczniów konkurs interne
towy sprawdzający wiedzę zdobytą 
na warsztatach. Jednym ze zdobyw
ców atrakcyjnej nagrody był Mate
usz Pietrzak z klasy Va. (art)

Nowo Otwarty Sklep

S IO  -  O LEK
Zdrow a i ekologiczna  

żywność
M ikroo rg an izm y dla 

Ludzi, Roślin, Zw ierząt
Tel. 697 529 058

Obrzębin 110 (obok kościoła)

ZA PRA SZA M Y S S 1 0 " li"

OPROCEN*

PARAPETY, SCHODY 
BLATY KUCHENNE I ŁAZIENKOWE 
DUŻY WYBÓR PŁYTEK GRANITOWYCH

P R O M O C J A
C3Za\

P.P.H.U. J &  D  B E D N A R E K  Spółka Jawna
T u r e k

t e l .  6 3  2 8 0  3 7  1 1 63 278 58 49, 661 301 778

__________

m m  w
* 7 *
€KO - Cflfl

*, S T A C JA  K O N T R O L I 
P O J A Z D Ó W

*kjp\  M O N TA Ż  IN S TA LA C JI 
D O  S A M O C H O D Ó W

Z BEZPOŚREDNIM  W TRYSKIEM  
B E N Z Y N Y  TSI, TFSI, FSI, TH P I, GDI

•iS K L E P  Z C Z Ę Ś C IA M I uL M ilew skiego 8 , 6 2 -7 0 0  Turek! 

•  W U L K A N IZ A C J A  * F I

■■isJ L A N K O
F A B R Y K A  O K IE N  I D R Z W I  P C V  I A L U

OFERUJEMY SZEROKĄ GAMĘ 
OKIEN, DRZWI Z PCV I ALUMINIUM 

WRAZ Z MONTAŻEM

KUPUJESZ BEZPOŚREDNIO OD PRODUCENTA!

UL. KILIŃSKIEG0109,62-730 DOBRA 
TEL. 63 289 21 65 | FAX 63 279 98 81 
E-MAIL: lanko@lanko.pl www.lanko.pl

© P E T E C K I
Inspiruje nas doskonałość

W iodący producent stolarki okiennej i drzw iowej z PCVI A LU M IN IU M
poszukuje kandydatów na stanowisko:

z a tru d n i te c h n o lo g ó w  do

- produkcji PCV
- produkcji Aluminium

miejsce pracy Chrapczew/Dobra k. Turku 
podania należy składać w firmie 

Petecki lnvestment Chrapczew 26a, w dziale Kadr 
lub e-mailowo: kadry.chrapczew@petecki.eu

mailto:lanko@lanko.pl
http://www.lanko.pl
mailto:kadry.chrapczew@petecki.eu
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Walki na Kączkowskiego jeszcze nie koniec...

Gryzonie nie poddają się eksmisji
Gdy niedawno z mieszkania uciążliwego sąsiada pracow

nicy spółdzielni wynieśli śmieci, a firma deratyzacyjna zaczę
ła odszczurzanie, turkowianie z Kączkowskiego odetchnęli z 
ulgą. -Nasz koszmar wreszcie się skończył -  mówili. Nieste
ty nie cieszyli się długo. W ubiegłym tygodniu na parapecie 
mieszkania siedziało już nie kilka, ale kilkadziesiąt gryzoni! 
Sąsiedzi są przerażeni. Okazuje się, że to dopiero początek 
gehenny, jaką przyszło im przeżywać.

Po długich miesiącach walki 
ze Spółdzielnią Mieszkaniową 
„Tęcza”, lokatorzy bloku przy 
Kączkowskiego, wreszcie do
prosili się interwencji w sprawie 
śmieci i szczurów, które zalęgły 
się w mieszkaniu sąsiada. Z wy
raźną ulgą patrzyli, jak pracow
nicy komunalki, przez trzy dni, 
z lokalu na drugim piętrze wy
nosili worki pełne odpadów. To 
niesamowite ile może zmieścić 
się na kilkudziesięciu metrach 
kwadratowych. W ośmiu wywie
dzionych na wysypisko kontene
rach było ponad osiem ton odpa
dów! Nic dziwnego, że gryzonie 
wybrały mieszkanie na drugim 
piętrze, przynajmniej przez kilka 
lat miały tam idealne warunki, 
bo w zwałach rzeczy przynoszo

nych regularnie przez właścicie
la mieszkania, była też żywność, 
którą dostawał z darów Polskie
go Komitetu Pomocy Społecznej.

Sprzątanie trwało trzy dni, 
jednak działania firmy "Seraty- 
zacyjnej trwały jeszcze kilka 
następnych. Jednak zdaniem 
mieszkańców Kączkowskiego 
nie na wiele one się zdały, bo 
szczurów jest więcej niż było. 
-Gryzonie to nie żołnierze, że na 
rozkaz staną w szeregu jak w woj
s k u -  tłumaczy Jerzy Wertlewski, 
kierownik działu administracji 
w Spółdzielni Mieszkaniowej 
„Tęcza”. Jeszcze we środę, 8 
października uspokajał, że akcja 
deratyzacyjna cały czas trwa. Co 
dzień zajmujący się odszczurza- 
niem dosypują trutki i wymienia-

Chcą żyć bez barier
Tegoroczne Dni Kultury bez Barier, organizowane od lat 

przez turkowski Miejski Dom Kultury, rozpoczęły się od 
zwiedzania Środowiskowego Domu Samopomocy, mieszczą
cego się przy ulicy Matejki w Turku.

Inicjatywa w Turku odby
wa się już od dwunastu lat. 
Za każdym razem, przy okazji 
przeglądu twórczości osób nie
pełnosprawnych, na który zjeż
dżają wokaliści z całej Polski, 
organizowane są też imprezy to
warzyszące. Także w tym roku, 
pierwszego dnia sprawni inaczej 
zaproszeni zostali do Środowi
skowego Dom Samopomocy w 
Turku. Jak mówił jego kierownik 
Tomasz Naglewski, funkcjonu
jący od 1998 roku ośrodek jest 
miejscem wsparcia dla osób cho
rych i zaburzonych psychicznie 
oraz niepełnosprawnych intelek
tualnie. Podopieczni korzystają 
z terapii zajęciowej, treningów 
umiejętności społecznych oraz 
uczestnictwa w życiu społecz
nym. Pierwsza realizowana jest 
w trzech kategoriach - kulinar
nej, muzycznej i plastycznej. 
Druga ma na celu kształtowa
nie praktycznych umiejętności

W ubiegłym tygodniu każdego wieczora, głodne 
szukając drogi ucieczki.

podtrute szczury wysiadywały na parapecie okna

ją łapki, unicestwiając za każdym 
razem ponad dwadzieścia sztuk 
zwierząt. -Większość jest już pod- 
truta, dlatego nie boją się i wycho
dzą na parapet. Będzie je bardzo 
trudno wytępić, ale mam nadzie
ję, że to się uda -  dodaje.

Deratyzacja jest o tyle trud
na, że firma nie może z loka
lu wynieść mebli oraz innych 
sprzętów, bo należą do właści
ciela. A właściwie wszystko co 
było w mieszkaniu jest skażone

i powinno zostać spalone. Do 
tego komunalka nie może w 
nieskończoność trzymać klu
cza i w najbliższej przyszłości 
będzie musiała oddać go wła
ścicielowi. -W tej sytuacji nie 
będzie można odtrąbić sukcesu -  
mówi Wertlewski. Już dziś wia
domo więc, że szczurów nie uda 
się wytępić, a jedynie znacznie 
zmniejszyć ich ilość, ale to nie 
problem, bo gryzonie tak szyb
ko się rozmnażają, że za kilka

miesięcy sytuacja będzie iden
tyczna. Do tego niemal pewne 
jest, że właściciel mieszkania 
znów zacznie znosić do niego 
śmieci i być może nieświado
mie dokarmiać gryzonie.

W tej sytuacji, by usunąć 
uciążliwego sąsiada, pozostali 
mieszkańcy bloku nie będą"mieli 
wyjścia i podobnie jak lokatorzy 
innego bloku, gdzie turkowianin 
także ma własnościowe mieszka
nie, skierują sprawę do sądu. ił

P E T E C K I
I n s p i r u j e  n a s  d o s k o n a ł o ś ć

Tegoroczne Dni Kultury Bez Barier rozpoczęły się od zwiedzania 
Środowiskowego Domu Samopomocy w Turku.

życia społecznego uczestników 
zajęć i obejmuje zajęcia z nauki 
obsługi komputera, umiejętności 
interpersonalnych, a także jak 
wykorzystać wolny czas. Trze
cią formą w pracy prowadzoną 
przez Środowiskowy Dom Sa
mopomocy, to organizacja spo
tkań okolicznościowych, imprez 
integracyjnych, zajęć sportowo 
rekreacyjnych, wycieczek czy 
wizyt w muzeum. Ośrodek daje 
też uczestnikom możliwość sko
rzystania z zaplecza socjalnego, 
gdzie podopieczni mogą zrobić 
pranie, wyprasować ubrania, a 
nawet się wykąpać.

We środę, 15 października, 
w turkowskim Miejskim Domu 
Kultury odbędzie się prezentacja 
twórczości niepełnosprawnych 
pod hasłem „Tacy Sami”, a 25 
października 21 Ogólnopolski 
Przegląd Twórczości Muzycznej 
Osób Niewidomych i Słabowi- 
dzących „Widzieć inaczej”. I ł

W iodący producent stolarki okiennej i drzw iow ej z PCV I A L U M IN IU M
poszukuje kandydatów  na stanow isko:

SPECJALISTA ds. SPRZEDAŻY
na te ren ie  m iasta:

Chrapczewa/Dobrej k. Turku
Opis stanowiska: *
• praca w  dziale handlowym w  zakładzie produkcyjnym w  Chrapczewie,
• sprzedaż produktów  wchodzących w  skład o ferty  Grupy PETECKI,
• realizacja założonych planów sprzedaży,
• doradztwo techniczno-handlowe,
• przygotowywanie dokumentacji i o fe rt handlowych,
• kontrola i analiza transakcji.
W ymagania:
• wykształcenie wyższe,
• m inimum 3-letnie doświadczenie handlowe, preferowane branże: budowlana, motoryzacyjna, finansowa,

• bardzo dobra znajomość języka n ie m ie ck ie g o -w ym ó g  konieczny,
•  znajomość języka angielskiego będzie dodatkowym atutem,
•  dobra znajomość obsługi pakietu MS Office,
•  umiejętność efektywnej organizacji pracy,
• umiejętność prowadzenia negocjacji oraz nawiązywania trwałych relacji z klientami,
•  odpowiedzialność, inicjatywa i dyspozycyjność,-
• prawo jazdy kategorii B,
•  doświadczenie w  branży okiennej będzie dodatkowym atutem.
W ybranym kandydatom  oferu jem y:
•  atrakcyjne warunki pracy w  nowoczesnej i renomowanej firm ie ,
•  możliwość podnoszenia kwalifikacji i rozwoju zawodowego,
•  wynagrodzenie adekwatne do zajmowanego stanowiska i osiąganych wyników  pracy,
• niezbędne narzędzia pracy,
•  osobom, które maja do zakładu powyżej 30 km zapewniamy transport.

Aplikacje zawierające list m otyw acyjny, CV i aktualne  zdjęcie prosim y składać na adres: 
Firma „PETECKI INVESTMENT", 62-730 Dobra , Chrapczew 26a

ŁAiJLlEJ
W  ty tu le  należy wpisać nr re ferencyjny: FR/11/2013

Prosimy o zamieszczenie klauzulę „Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych do celów rekrutacji 
zgodnie z Ustawą z 29.08.97 r. o ochronie danych osobowych (Dz. U. nr 133, poz. 883)''.
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Już niedługo rockowo w hali, czyli...

W Turku IRA akustycznie
W środę, 1 października kultowy dla wielu zespół IRA wyruszył w trasę koncertową po 

Polsce. Muzycy promują nadchodzącą płytę „The best of” Akustycznie. Jednym z punktów 
trasy jest też Turek. Zapraszamy do hali sportowej 29 listopada, bo wydarzenie to będzie 
wyjątkowe.

Pomiędzy koncertami w Kra
kowie, Rzeszowie, Warszawie 
czy Lublinie znalazło się też miej
sce na występ w Turku. A warto 
posłuchać IRY w zupełnie nowej 
odsłonie. Muzycy wpadli na „aku
styczny” pomysł i nabrali ochoty 
na jego realizację już 4 lata temu. 
Aranżacje do tego wyjątkowego 
wydarzenia zespół powierzył Jac
kowi Piskorzowi, który będzie to
warzyszył na fortepianie. Wraz z 
tradycyjnymi gitarami czy perku

sją na scenie zagości także, choć 
trudno to sobie wyobrazić, kwin
tet smyczkowy i między innymi 
ukulele.

Koncert odbędzie się w sobo
tę, 29 listopada, w hali widowisko
wo-sportowej przy ul. Parkowej 
3. Sprzedaż biletów prowadzona 
jest w kilku miejscach: interne
towo ale też w Miejskim Domu 
Kultury w Turku, Ośrodku Spor
tu i Rekreacji, Biurze Podróży 
Gromada ul. Milewskiego 1 czy

kantorze wymiany walut na ryn
ku oraz w dniu koncertu. Bilety 
w cenie 50 zł można kupować od 
15 października.

Organizatorem przedsięwzię
cia jest Bogumił Poszwa “SO- 
UNDTUR”, współorganizatorem 
turkowski OSiR.

Dla Czytelników będziemy 
mieć niespodziankę związa
ną z koncertem, radzimy więc 
uważnie śledzić kolejne numery 
Echa. boxa

Rajd rowerowy z pieczoną 
pyrą i medalami

Czterdziestu rowerzystów wzięło udział w i Rajdzie Rowerowym Stowarzyszenia „Eduka
cja, Kultura i Sport” w Słodkowie. Trasa rajdu licząca 28 km i wiodła drogami gminy Turek 
oraz sąsiedniej gminy Malanów.

Pamiątkowe zdjęcie uczestników rajdu pod kotwasickim Bartkiem.

-Głównym celem rajdu, było po
znanie najbliższych okolic z pozy
cji rowerowego siodełka oraz wy
korzystanie wspaniałej pogody do 
aktywnego ruchu - mówi prezes 
Słodkowskiego Stowarzyszenia 
Andrzej Wojtkowiak. -Była to tak
że okazja do integracji społeczno
ści Słodkowa i okolic oraz i tutej
szych organizacji pozarządowych.

W rajdzie obok członków i sym
patyków Stowarzyszenia „Eduka

cja, Kultura i Sport”, wzięły udział 
panie ze Słodkowskiego stowarzy
szenia „Wspólnota Kobiet”. Kilka 
uczestniczek miało więcej niż 60 
wiosen, stąd też organizatorzy przy 
ustalaniu trasy musieli wziąć to pod 
uwagę ich możliwości fizyczne.

Po blisko trzygodzinnej jeź- 
dzie wszyscy uczestnicy spotkali 
się w altanie położonej w Bu
dach Słodkowskich, korzysta
jąc z gościnności miejscowego

sołtysa. Tam przy grillu i ogni
sku posilono się kiełbaskami i 
pieczoną pyrą. Ponadto prezes 
Wojtkowiak wręczył każdemu 
uczestnikowi rajdu pamiątkowy 
medal. Przygotowały je główne 
animatorki tego rajdu: Agata Ja
niak, Katarzyna Kończak i Anna 
Glapa. Wszyscy uczestnicy na 
zakończenie żegnali się słowa
mi: -Do zobaczenia na następnej 
wspólnej imprezie. (art)

M artyna Klim czak
córka Anny i Damiana 
ur. 6 października, godz. 5.25 
w aga  3860, długość 55 cm

Zuzanna Teresa Kos
córka Małgorzaty i Sławomira 
ur. 9 października, godz. 9.00 
w aga 3000, długość 53 cm

Zuzanna Szczepańska
córka Eweliny i Arkadiusza 
ur. 10 października, godz. 13.00 
w aga 3700, długość 52 cm

Izab e la  ło p a ta
córka Anny i Łukasza
ur. 10 października, godz. 6.50
w aga 3580, długość 56 cm

aT

Ż y c ze n ia
Niech się radują serca Wasze, niech odejdą n iepokoje, niech m iłość w  
Waszym dom u na zawsze zagości, niech życie przynosi same radości.

Z okazji 20 rocznicy ślubu Małgorzaty i Ireneusza Kurzawa z Małoszyny 
najserdeczniejsze życzenia składają rodzice, siostra i wujek.

I*

ZAKŁAD POGRZEBOWY
Jarzy PACHOLCZYK
U N IEJÓ W , TU R E K , P LA C  S IE N K IE W IC Z A

Tel. 6 3  2 7 8  81 5 7
C A Ł O D O B O W A  O B S Ł U G A  p o d  nr. te l.: 63 288 85 54, 609 731 454

KOMPLEKSOWA OBSŁUGA POGRZEBU
- WŁASNA SALA UBIERAŃ I CHŁODNIA
- PRZEWÓZ DO CHŁODNI NIEODPŁATNIE
- MOŻLIWOŚĆ PŁATNOŚCI PO POGRZEBIE
- PRZY KOMPLEKSOWEJ OBSŁUDZE ZNIŻKA W CENIE

S T O L T U R 8
JA N  i  M A R IA N  M IL L E R

z a l .  1 3 9 8  n
£
Pogrzeby

T r u m n y

Zakład Usług Pogrzebowych 
Turek, ul. Kolska Szosa 38 A 

te l. (063) 280 Z6 30 
kom . 0601 499 344

• pełna organizacja i obsługa pogrzebu
• transport zwłok w  kraju i zagranicą

• największy wybór w  Polsce
• ceny producenta

Pogrzeb z trumną już od 950,00 zł (brutto)
Służymy Państwu pomocą i opieką w tym bardzo trudnym momencie całodobowo

ZAKŁAD POGRZEBOWY CAŁODOBOWY
Radosław Kosmowski 

tel. 605 20Ó 604 tel. 605 114 604
Tuliszków, ul. Poznańska 6; Turek, ul. Łąkowa 4

Usługi pogrzebowe: organizacja i obsługa uroczystości pogrzebowych, 
duży wybór trumien, urny, krzyże, tabliczki, nekrologi, odzież żałobna, 

przewóz zmarłych, oprawa muzyczna uroczystości pogrzebowych, 
wieńce, wiązanki, konkurencyjne ceny, płatność w terminie 

dogodnym dla klienta, życzliwa i fachowa pomoc


